
نوکری لاکچری 
 مهری پهلوانی

در آستانه انتخابات، نوکر لاکچری به فردی گفته می شود که جلو مردم از هر قشری)فقیرو 
غنی( تا کمر خم شده دست همگان را به گرمی می فشارد، حواسش هست که استکان 
چای را جلوی دست بزرگ و کوچک بگذارند تا خدایی ناکرده کسی چای نخورده بیرون 
نرود، در مراسمات فاتحه خوانی حضور چشمگیر دارد،حرفهای زیبا و امیدبخش از دهانش 
خارج می شود، نگاههای چشــمان نازیبایش حالت ملتمسانه دارد و زبان درازش کوتاه 
شده، متملقانه و  چاپلوســانه به دعا می چرخد.نوکر لاکچری به سراغ فک و فامیلی که 

نسبشان به اندازه یک مویرگ بهم می رسند، رفته جویای احوالشان می شود.
وی در جلسات متعدد چهارزانو، همردیف مردم بر روی زمین می نشیند و به همه صحبت 

ها با دل و جان گوش می سپارد و یادداشت برمی دارد.
این فرد بدون نگاه جنسیتی، همه نسل ها را درک می کند بر مصائب، مشکلات و فلاکت 

آنها دل می سوزاند و بعضا مواردی دیده شده که گریه هم می کند.
در ایام قبل از انتخابات، هر حرفی که از دهان مردم خارج شــود حتی اگر فحش باشــد، 
این کاندید_ نوکران نه تنها ناراحت نمی شوند بلکه چهچه و به به گویان حق را به مردم 
داده و بر مسببین وضعیت موجود که همان دوستان، رقبا و همکاران آنها می باشند لعن 

و نفرین می فرستند و مجدد امواتشان را به دست مرده شور می سپارند.
این نوکران لاکچری دارای توهماتی نیز می باشند از جمله اینکه خود را فردی صادق و 
راستگو می پندارند که با شعار دادن مخالف می باشند و هدفشان از شرکت درانتخابات 
صرفا خدمت رســانی به مردم در راســتای کسب رضایت خداســت، اصلا و ابدا به فکر 
منافع خودشان نیستند. اوج توهمات آنها این است که ایل و طایفه را ساده و در مواردی 
فاقد شــعور می پندارند که قدرت تصمیم گیری ندارند و مجبور هســتند آرای خود را 
بنام  کاندید_نوکر نوشته در صندوق بیاندازند.از جمله دیگر خصوصیات مشترک نوکران 
لاکچری این اســت که با تکرار جمله "اگر به نوکرتان اعتماد کنید" گویان، پسران جوان 
خود را مجبور می کنند ریش هایشــان را نگه دارند و دکمه های پیراهن خود را ببندند 
تا بچه حزب الهی بنظر برسندو همین بچه حزب الهی نماها فردای انتخابات ادعای "ژن 
برتری" می کنند.از من بشما نصیحت! با توجه به اینکه چند روز به رای گیری باقی مانده 
است، تا زمانی که آنها در جایگاه نوکر و شما سرور هستید  تا جایی که می توانید سروری 
کنید و از نوکران لاکچری کار بکشــید چون زمان به سرعت برق و باد می گذرد، بعد از 
مدت کوتاهی دوران ســروری به پایان رسیده و برای تصاحب این جایگاه باید چهار سال 
خود را ســرزنش نموده بد و بیراه نصیب خود و این و آن کنید.ناگفته نماند این نوکران 
بسرعت با حقوق و مزایایی که در اختیارشان گذاشته می شود پشم های مردم را چیده، 
خونشان را در شیشه می کنند و خیلی زود پروار می شوند و به محض اینکه ماتحتشان 
به صندلی های مجلس می رســد همه چیز را از یاد برده، بهارستان را ملک پدری خود 
می پندارند.تا یادم نرفته است بگویم نوکران لاکچری تاریخ مصرف دارند و بالاجبار آسیاب 
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سازمان ملی استاندارد نتایج آزمون ۹۸ کیفیت بنزین را اعلام کرد. 
 آزمون بنزین در فصل گرم و سرد سال انجام می شود که در آن عدد 
 اکتان، آروماتیک، الفین ها، گوگرد و میزان بنزن مشخص می شود. 
 سازمان ملی استاندارد همچنین از بازرسی بیش از ۸۰هزار نازل در 
 سراسر کشور خبر داده که بر این اساس مشکل فنی و کم فروشی 
در   ۲درصد از نازل های موجود در کشــور )یک هزار و ۹۱۷نازل( 
اثبات  شده است. نیره پیروزبخت در عین حال بررسی وجود آب در 

بنزین را  از مسوولیت های وزارت نفت دانسته است. 
ë نتایج آزمون ۹۸ کیفیت بنزین

  سازمان ملی استاندارد نتایج آزمون ۹۸ کیفیت بنزین را اعلام کرد. 
 آزمون بنزین در فصل گرم و سرد سال انجام می شود که در آن عدد 
 اکتان، آروماتیک، الفین ها، گوگرد و میزان بنزن مشخص می شود. 
 سازمان ملی استاندارد همچنین از بازرسی بیش از ۸۰هزار نازل در 
 سراسر کشور خبر داده که بر این اساس مشکل فنی و کم فروشی 
در   ۲درصد از نازل های موجود در کشــور )یک هزار و ۹۱۷نازل( 
اثبات  شده است. نیره پیروزبخت در عین حال بررسی وجود آب در 

بنزین را  از مسوولیت های وزارت نفت دانسته است. 
  کارنامه یکساله ارزیابی کیفیت بنزین منتشر شد. ارزیابی کیفیت 
بنزین  در دو فصل گرم و سرد صورت می گیرد و با توجه به آخرین 
گزارش  این ســازمان که به ارزیابی فصل ســرد باز می گردد از آغاز 
فصل سرد  سال جاری تاکنون ۱۳۲ نمونه بنزین مورد ارزیابی قرار 
گرفته اند که  شاخص اکتان نمونه های رصد شده برابر با ۵/ ۹۱ بوده 
اســت )حداقل  مجاز برای اکتان تحقیقی براساس استانداردهای 
تدوین شده ۹۱ است(.  داده های اعلام شده نشان دهنده آن است 
که عدد به دست آمده برای  گروه های آروماتیک ها ۵/ ۱۱، الفین ها 
۹/ ۳، بنــزن ۴۸/ ۰ و گوگــرد ۸/   ۳۲ بــوده که همگی پایین تر از حد 
مجاز بوده است. عدد اکتان برای  فصل گرم سال جاری از مجموع 
۵۵ نمونه صورت گرفته برای بنزین  ســوپر ۴۳/ ۹۵، بنزین یورو ۴ 
معادل ۴/ ۹۲ و بنزین معمولی ۱/ ۸۸  بوده است. در مورد هیدروکربن 
آروماتیک نیز برای بنزین سوپر ۵/   ۱۶، بنزین یورو ۴ معادل ۷/ ۱۴ 
و بنزین معمولی ۵/ ۱۸ در آزمون ها  به ثبت رســیده که حداکثر 
مجاز این موضوع نیز عدد ۳۵ است. عدد  الفین ها نیز در بنزین سوپر 
۵/ ۳، بنزیــن یــورو ۴ معــادل ۱۱/ ۳ و بنزین  معمولی ۳۶/ ۴ بوده و 
حداکثر مجاز این رقم ۱۸ است. میزان بنزن نیز  برای بنزین سوپر 
و معمولی ۵/ ۰ و در بنزین معمولی معادل ۱/ ۱ به  ثبت رســیده 
که حد مجاز این موضوع عدد یک است. عدد گوگرد نیز در  بنزین 
سوپر ۱۵، بنزین یورو ۴ معادل ۸/ ۱۴ و بنزین معمولی حدود   ۳۰ 
بوده است، این در حالی است که حد مجاز این موضوع نیز ۵۰  است. 

علاوه بر ارائه گزارش کیفیت بنزین، نیره پیروزبخت رئیس سازمان 
 ملی اســتاندارد ایران در نشست خبری درخصوص مطالب مطرح 
شده  در فضای مجازی مبنی بر اینکه برخی از جایگاه های سوخت 
اقدام به  کم فروشــی به روش های مختلف می کنند، عنوان کرد: با 
افزایش قیمت  بنزین ارزیابی از پمپ بنزین ها افزایش یافت و رصد 
صورت گرفته  نشان داد که از مجموع ۸۰ هزار و ۸۱۳ نازل موجود 
در سراسر  کشور که مورد بازرسی قرار گرفته اند، هزار و ۹۱۷ نازل 
مشکل فنی  و کم فروشی داشته اند که با توجه به ارزیابی می توان 
گفت دو درصد از  نازل های موجود در کشــور در آزمون اســتاندارد 
مردود شده اند و در  صورتی که این نازل های مردود اصلاح شوند به 

چرخه مصرف  بازخواهند گشت و البته ما هم به بازرسی خود ادامه 
خواهیم داد. وی  درباره شــایعه وجود آب در بنزین گفت: بررســی 
وجود آب در بنزین  برعهده وزارت نفت است. »غیراستاندارد بودن 
خودروهای دوگانه ســوز  کارگاهی«، »آخرین وضعیت ذرت های 
آلوده«، »تشــکیل شــورای فقهی  حلال« و »بازنگری اســتاندارد 
کالاهای استراتژیک« از دیگر مواردی  بود که رئیس سازمان ملی 

استاندارد به آن پرداخت. 
ë وضعیت »سی ان جی« ها

پیروزبخت در این نشست علاوه بر ارائه گزارش کیفیت بنزین در 
 فصول گرم و ســرد امســال، با اشاره به وجود ۲ هزار و ۴۷۹ جایگاه 
 سی ان جی در سراسر کشور گفت: اغلب این جایگاه ها مورد بازرسی 
 قــرار گرفته انــد، در عین حال بیش از ۱۰۰ هزار مخزن ذخیره در 
 جایگاه های ســی ان جی در کشــور وجود دارد که ۲۴ هزار مخزن 
ذخیره  مورد بازرسی قرار گرفته اند و در مجموع وضعیت پرخطری 
در مورد  جایگاه ها وجود ندارد. براساس داده های اعلام شده از سوی 
سازمان ملی  استاندارد از ابتدای سال جاری تاکنون رصد کیفیت 
بنزین در ۱۹ اســتان  صورت گرفته که بیشــترین ارزیابی به استان 
گلســتان اختصاص داشــته  است، نکته قابل تامل این است که این 
اســتان بیشــترین نمره منفی را نیز  در دوره زمانی مورد بررسی به 
خود اختصاص داده اســت، دومین  اســتانی که بیشترین ارزیابی 
کیفی بنزین در آن صورت گرفته به اســتان  خراســان رضوی با ۱۰ 
مورد بازرســی اختصاص داشــته و در جایگاه  بعدی نیز استان های 
سمنان، همدان و قم هر کدام با ۸ مورد بازرسی در  جایگاه های بعدی 
قرار گرفته اند.  با توجه به داده های اعلام شده سهم  مردودی های 
استان های سمنان و مازندران برابر با ۳ نمونه، استان   گلستان برابر 
با ۶ نمونه، استان مرکزی ۵ نمونه،  استان تهران یک  نمونه و استان 
همدان نیز ۳ نمونه بوده است. اما با شدت گرفتن  آلایندگی هوا در 
کنار بحث ارزیابی کیفیت بنزین، ارزیابی گازوئیل نیز  مطرح شــد 
که در این خصوص رئیس سازمان ملی استاندارد ایران با  بیان اینکه 
گازوئیل پیش از این هم مشمول استانداردهای اجباری  نمی شد، 
عنوان کرد: به دلیل اینکه گازوئیل از قبل اجباری اعلام نشده  بود 
سازمان ملی استاندارد وارد این مقوله نشده است، در حال حاضر 
 نیز با توجه به قانون هوای پاک این موضوع در اختیار ما نیســت. 
در  این خصوص مرندی مقدم سرپرست معاونت نظارت بر اجرای 
 اســتاندارد سازمان ملی استاندارد ایران نیز عنوان کرد: استاندارد 
 گازوئیل در قانون هوای پاک گنجانده شده و از سال ۱۴۰۰ استاندارد 

 آن اجباری خواهد شد. 
در ادامه مرندی مقدم درخصوص اینکه با وجود اعداد اعلام شــده 
مبنی  بر کیفیت مناســب بنزین در کشــور چرا در فصل زمستان با 
معضل  آلودگی هوا مواجهیم، عنوان کرد: بنزین تنها منبع آلودگی 
هوا نیســت و  در این زمینه باید منابع ســاکن و متحرک را در نظر 
گرفت. البته طبق  آمارها ۳۰ درصد آلاینده ها مربوط به خودروها 
است. وی افزود: کیفیت  بنزین استاندارد است، اما باید به این نکته 
توجه شــود که در تهران  چندین میلیون خودروی یورو ۲ و یورو 
۳ وجود دارد که در دهه ۸۰  تولید شــده و فرســوده هســتند و باید 

از رده خارج شوند. 
معاون نظارت بر اجرای اســتاندارد ســازمان ملی استاندارد ایران با 
بیان  اینکه تنها خودرو یورو ۵ می تواند از بنزین یورو ۵ اســتفاده 
کند، در  غیر این صورت کارآیی لازم را در کاهش آلایندگی ندارد، 

تصریح کرد:  تا زمانی که خودروهای یورو۲ و یورو۳ در کشور تردد 
می کنند، منابع  آلاینده وجود دارد.  مرندی در ادامه با بیان اینکه 
در حال حاضر در  سال های پایانی اجرای استاندارد یورو ۴ در تولید 
بنزین هســتیم، اظهار  کرد: در مورد اســتاندارد بنزین تجدیدنظر 
خواهیم کرد و به سمت  استاندارد یورو۵ و یورو۶ حرکت می کنیم. 
وی با بیان اینکه جلســات  مربوط به این مســاله در حال برگزاری 
اســت، افزود: پیش نویس این  موضوع تهیه شــده و مورد بررســی 

نهایی قرار خواهد گرفت. 
استانداردهای ۸۵ گانه پابرجاست

پابرجا بودن خروج خودروهایی که استانداردهای ۸۵ گانه را پاس 
 نمی کنند از دیگر موضوعاتی بود که در این نشست رئیس سازمان 
ملی  اســتاندارد بر آن تاکید کرد و افزود: درخصوص زمان اجرای 
 استانداردهای ۸۵ گانه هیچ تغییری صورت نگرفته و در موعد اعلام 
 شده خودروهای فاقد استاندارد از رده خارج خواهند شد. از سوی 
دیگر،  خودروســازان نیز خود را برای تولید خودروهای جایگزین 
آماده  کرده اند. وی درخصوص اینکه چندی است طرح وارد کردن 
 خودروهای با قیمت کمتر از ۱۰ هزار دلار مطرح شــده که غالب 
این  خودروها نمی توانند استانداردهای ۸۵گانه را پاس کنند آیا این 
اجبار  مشمول این خودروها نیز می شود، عنوان کرد: قیمت خودروها 
به هیچ  عنوان مطرح نیست و هر خودرویی نتواند این استانداردها 
را پاس کند،  اجازه تولید یا واردات نخواهد یافت. وی یادآور شــد: 
اکنون تعداد زیادی  خودرو در گمرکات کشــور وجود دارد که به 

همین دلیل اجازه ورود به  آنها داده نشده است. 
در این خصوص معاون نظارت بر اجرای اســتاندارد ســازمان ملی 
 استاندارد ایران نیز گفت: این ۸۵ استاندارد مربوط به همه خودروها 
 نیســت،  برای مثال اســتاندارد خودروهای هیبریدی کمتر است. 

به طور  متوسط، همه خودروها باید بیش از ۶۰ استاندارد را پاس
کنند. گازسوز کردن خودروهای بنزین سوز یکی دیگر از مواردی بود 
 که در این نشست به بحث گذاشته شد، در این خصوص پیروزبخت 
با  تاکید بر اینکه خودروهایی که در کارخانه دوگانه ســوز شــده اند 
از نظر  اســتاندارد مشــکلی ندارند، عنوان کرد: در دنیا استانداردی 
برای تبدیل  کارگاهی خودروهای بنزینی به گازســوز وجود ندارد، 
بنابراین سازمان  ملی استاندارد برای این موضوع کار پژوهشی انجام 

داده و استاندارد  این بخش در حال تدوین است. 
وی با بیان اینکه جلسه کمیسیون نهایی این استاندارد هفته پیش 
برگزار  شــده، افزود: نبود اســتاندارد مشخص در این زمینه موجب 
نگرانی نیست،  چرا که تاکنون این تبدیل کارگاهی بر اساس رویه 
وزارت نفت انجام شــده  اما خطری در این زمینه وجود نداشــته و 
تاکنون شاهد انفجاری نبوده ایم،  اما برای سر و سامان دادن به این 
کار، تهیه اســتاندارد در دســتور کار  قرار گرفته و بعد از اجرای آن 
دریافت کارت سوخت منوط به ارائه  گواهی استاندارد خواهد بود. 

مرندی مقدم نیز در مورد استاندارد قطعات خودرو نیز گفت: یکسری 
 خدمات خودرو مشــمول اســتانداردهای ۸۵گانه می شــوند ولی 
این طور  نیست که همه قطعات استاندارد اجباری داشته باشند. وی 
در مورد  معیوب بودن برخی قطعات نو خودرو که از بازار خریداری 
می شود  نیز گفت: استاندارد همه قطعات اجباری نیست و ممکن 
است این نوع  قطعات مورد بازرسی سازمان استاندارد قرار نگیرند. 

ë چالش های صادراتی
چالش هایی که در مســیر صادرات به وجود آمده و بخشــی از آن 
به کیفیت  محصولات داخلی نســبت داده می شــود از دیگر موارد 
مطرح شــده بود که  در پاســخ به آن رئیس سازمان ملی استاندارد 
بر این نکته تاکید کرد؛  چالش های صادراتی بیش از آنکه به مقوله 
کیفیت بازگردد دربرگیرنده  موارد دیگر است. به گفته پیروزبخت، 
در بازار مهمی همچون عراق،  فقط بحث کیفیت پایین محصولات 

یا استاندارد نبودن مطرح نبوده است،  چراکه ۱۰ سال است که با 
حوزه عراق در حال مذاکره هستیم، اما  تاکنون نتوانسته ایم از نظر 

مسائل استاندارد و بازرسی با آنها به وحدت  رویه برسیم. 
وی ادامه داد: عراقی ها در سال های گذشته چهار شرکت بازرسی 
 اروپایی را از طریق فرآیند مناقصه انتخاب و تایید کردند که سه مورد 
 آنها از سازمان ملی استاندارد تاییدیه داشتند، اما پس از رایزنی ها 
و  رسیدن به تفاهم های موردنیاز برای همکاری این کشور اقدام به 
تغییر  بازرســان خود کرد. به گفته رئیس ســازمان ملی استاندارد، 
در  حال حاضر چهار شرکت دیگر از سوی عراقی ها معرفی شده که 
از بین  آنها فقط یک شــرکت چینی با این ســازمان همکاری دارد، 
اما از نظر این  سازمان هیچ محدودیتی برای همکاری وجود ندارد. 
پیروزبخت در ادامه درخصوص رابطه تجاری ایران با اتحادیه اوراسیا 
 نیز عنوان کرد: در حوزه اوراسیا نیز وضعیت خوبی داریم و مقررات 
 و ضوابط این ســازمان در حال تبادل با دســتگاه های مســوول آن 
 کشورهاســت که در پیشــرفت تجارت ایران با این حوزه تاثیرگذار 

خواهد  بود. 

ë تجدیدنظرها
رئیس سازمان ملی استاندارد در ادامه با اشاره به تغییر رویکرد این 
 سازمان در تدوین استاندارد و توجه بیشتر به کیفیت استانداردها، 
گفت:  صد فقره استاندارد این سازمان برای بازنگری در دستور کار 
قرار  گرفته تا اگر نیاز بود در مورد آنها تجدیدنظر شــود. خوراک 
دام، گندم و  برنج از جمله محصولاتی هستند که تاکنون تصمیم 
به تجدید نظر در  استاندارد آنها گرفته شده و تصمیم نهایی درباره 

آنها متعاقبا اعلام  خواهد شد. 
پیروزبخت درخصوص کالای دپو شــده در گمرک نیز عنوان کرد: 
در  حال حاضر هیچ کالایی با دلایل مرتبط با استاندارد در گمرکات 
کشــور  دپو نیســت و کالای تعیین تکلیف نشــده در این خصوص 
نداریم؛ از ســوی  دیگر هر ۱۵ روز یکبار گمرکات کشــور ارزیابی 
می شــوند تا در  این خصوص با مشــکل مواجه نشویم. مسلم بیات 
معاون رئیس ســازمان  ملی اســتاندارد نیز در این خصوص با بیان 
اینکه ۷۱ هزار و ۹۶۵  اظهارنامه برای واردات کالا از گمرک دریافت 
کرده ایم، گفت: ۴۷  محموله مرجوع شده که از بین آنها ۱۸ محموله 
به مواد غذایی و ۲۹  محموله به لوازم الکتریکی، مکانیکی، قطعات 

خودرو و منسوجات  اختصاص داشته است. 
رئیس ســازمان ملی اســتاندارد ایران درخصوص آخرین وضعیت 
 ذرت هــای آلــوده نیز تاکید کرد: حتی یک دانــه ذرت آلوده وارد 
کشــور  نشــده است. وی با اشــاره به محموله ای از این ذرت ها که 
در گمــرک بنــدر  امام خمینی)ره( مانده بــود، افزود:  در نهایت با 
دســتور رئیس جمهوری  مبنی بر ارجاع یا امحای محموله، بخش 
کوچکی از آن به کشوری  غیرهمسایه )که شاخص های استاندارد 
آن کشــور مشــکلی در پذیرش این  ذرت ها نداشت( ارسال شد که 

آن را استفاده یا تبدیل کنند. 
ë استاندارد برای ماسک

یکی دیگر از موضوعاتی که همزمان با فراگیر شدن ویروس کرونا 
در  دنیا این روزها مطرح شده به موضوع امکان ایمنی باز می گردد و 
این  نگرانی در میان مردم وجود دارد که آیا استانداردی درخصوص 
این  امکانات به خصوص ماسک در کشور وجود دارد. در این خصوص 
 ســودابه یحیی زاده معاون تدوین و ترویج اســتاندارد سازمان ملی 
 استاندارد گفت: در این مورد استانداردها تدوین شده و ماسک های 
یکبار  مصرف برای مصارف پزشکی طبق استاندارد تولید می شوند. 
معاون تدوین و ترویج اســتاندارد ســازمان ملی استاندارد در مورد 
 اســتاندارد ماسک های فیلترکننده آلودگی هوا نیز گفت: سازمان 
 محیط زیست یکسری آیتم ها را در مورد آلایندگی به ما ارائه کرده که 
 امیدواریم بر آن اساس، استاندارد این ماسک ها را نیز تدوین کنیم. 

 گزارش

نتایج آزمون ۹۸ کیفیت بنزین
فرامرز توفیقی رئیس کمیته دســتمزد 
کانون عالی شــوراها با انتقاد از  اظهارات 
دولتی هــا می گوید: صحبت از اخراج و 
تعدیل در آســتانه ی  تعیین دستمزد، 
ترفندی ســت که می خواهنــد با آن از 

قدرت چانه زنی  کارگران بکاهند. 
قرار اســت محاسبات سبد معیشت در 
کمیته ی دستمزدِ ذیل شورای عالی  کار 
نهایی شــود؛ در آستانه ی چنین اتفاق 
مهمی، صحبت هایی از وزیر  کار منتشر 
شــده مبنی بر اینکه "کارگران را اخراج 

نکنید." 
فضــا چگونه اســت و چــرا بحث های 
دستمزدی را به ترس از اخراج و  تعدیل 

گره می زنند. 
  رئیــس کمیته دســتمزد کانون عالی 
شــوراها در رابطه با اوضــاع این  روزها 
می گوید: کســب و کار میلیون ها ایرانی 
این روزها به زلف  پریشان و شکننده نرخ 
تبدیل دلار به پول ایران گره خورده است 
و هیچ  فردی در ایران نمی داند این زلف 
پریشــان به کدام ســو گرایش دارد؟ آیا 
 بادی خواهد وزید که ســر این زلف را به 
سوی پایین حرکت دهد یا  اتفاقاتى رخ 
داده و زلف آشفته دلار را به بالا می برند 

و از دسترس  خارج می کنند؟
به گفته ی وی، فضای سیاسی »غبارآلود« 
است و شاید به درستى بتوان  گفت مشابه 
همیــن رفت و آمدهاى عالم سیاســت 
در دنیای اقتصاد نیز  هســت و بیشــتر 
بازرگانان، صنعتگــران، معدن کاران و 
صاحبان بنگاه های  اقتصادی قدم به این 
غبار غلیط گذاشــته اند و به مدد دولتی 
کارفرمائی در  حال رصد باد هســتند تا 

خود را با آن وفق دهند! 
توفیقی معتقد است؛ اکثریت شهروندان 
ایرانی این روزها از ســر ناامیدی  و از سر 
بیچارگی تنها به این می اندیشند که آیا 
مرزی برای ایســتادن  نرخ دلار در برابر 
ریال هست تا در آن نقطه، ارزیابی تازه ای 

از  روزگار خویش داشته باشند؟
وی ادامــه می دهد: در این وانفســای از 
ریخت افتادن کســب و کار ایرانیان  و به 
نفس افتادن معیشت شمار قابل اعتنایی 
از مردم، برخی رفتارها و  برخی حرف هاى 
دولتمــردان و تصمیم گیران نیز نمک 
پاشیدن بر  زخم هاست.  این روزهایی که 
بر ایرانیان به ویژه گروه هاى کم درآمد که 

 تنها دارایی که برای کسب درآمد دارند 
نیروی کار آنها و دستمزد  دریافتى است 
که هر روز از ارزش آن کاســته می شود، 
برخی حرف ها،  نگرانی ها و آزردگی ها را 

بیشتر می کند! 
آفتاب آمد دلیل آفتاب! 

به گفته ی وی، ازجمله ی این رفتارهای 
ناصحیــح، عــدم واقع بینــی و اعتنا  به 
آمارهائی اســت که در خصوص بیکاری 
اختیاری و یا ترک کار  اختیاری )در باطن 
امــا در ظاهر با توافقی ناجوانمردانه بین 
کارگــر و  کارفرما غیرارادی( منتشــر 
می شــود و خودِ متولیــان امر، اقدام به 

 استحصال این آمار نموده اند. 
وی ادامــه می دهــد: حــال بــه جای 
چاره اندیشــی، بــرای برون رفت از این 
 معضــل و کاهــش بیمه گیران بیکاری 
کاذب بدلیــل تصمیم گیریهای غلط در 
 این سالها و سرکوب دستمزدی، صحبت 
از نگاهــداری کارگــران بــا  حداقل ها 
می کنند! بدون بررسی اخراج، تعدیل و 
یا بیکاری ناشی از  تعطیلی بنگاه، صحبت 
از اخراج در بحبوحه تعیین دستمزد برای 
ســال   1399 خطایی تاکتیکی است که 
نه تنهــا اثر مثبتی در چانه زنی نخواهد 
 داشت بلکه گمانه زنی در ارتباط با مواضع 
کارفرمائــی دولتمردان را در  شــورای 
ســه جانبه کارگری اظهر من الشمس 

می نماید؛ آفتاب آمد دلیل  آفتاب! 
توفیقی خطاب به دولتی ها می گوید: آیا 
هرگز آمده اید ببینید دلیل این ترک  کار 
چیست؟ ارادی و غیرارادی بودنش را در 
محاق امتحان قرار  داده اید؟ آیا فرارهای 
بیمه ای را محاســبه نموده اید؟ شما که 
براحتــی اعلام  می کنید دسترســی به 
اطلاعاتــی دارید کــه با کمک آن یارانه 
را قطع  می کنید یا مســتحقین ســبد 
معیشت را شناسائی می کنید. آیا هرگز 
به فکر  ارتباط دســتمزدی در بنگاههای 
اقتصــادی، دســتمزد واقعی پرداختی 
و  دســتمزد اعلامی به ســازمان تامین 
اجتماعــی به عنوان ماخــذ حق بیمه 
 افتاده ایــد؟ ایــا آماری از فــرار بیمه ای 
داریــد؟ آیا آماری از بیــکاری به دلیل 
 تعطیلی بنگاه یا اخراج و تعدیل به شرط 
بقــای بنگاه دارید؟ اگر دارید، به  عنوان 
معالجه ی این بیمار، این چه نســخه ای 

است که پیچیده اید؟! 

در آستانه ی تعیینِ مزد ۹۹
صحبت از اخراج و تعدیل نکنید

یک بام و دو هوا 

در حذف ارز 4200 تومانی
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نظر چهره های سیاسی اصلاح طلب در قبال انتخابات مجلس 98 ، از احتمال 
تحریم »چراغ خاموش« انتخابات تا ارائه لیســت واحد را تا به امروز شــاهد 
بودیم کــه باید دید اصلاح طلبان بــه یکپارچگی خواهند رســید یا با عدم 

پاسخگویی عملکرد خویس در انتخابات حاضر می شوند.
بــا وجود اینکه که ائتلاف اصلاحات و اعتدال در ۹۲، ۹۴ و ۹۶ جواب داد، اما 
دیگر شــرایط آن سال ها قابل مقایسه با وضعیت کنونی کشور نیست. راهبرد 
گفتمانی روحانی شکســت خورد و از اصلاح طلبان مجلس و شــورای شــهر 
هم آبی گرم نشــد، نتیجه چنین اوضاعی فقط یک اتفاق خواهد بود پیروزی 
قاطع رقیب در انتخابات مجلس مســئله ای که هم حامیان دولت و هم اصلاح 
طلبان را به فکر واداشــته اســت. حزب اعتدال و توسعه با وجود بگومگو های 
رسانه ای سال گذشته واعظی با چهره های شاخص جریان اصلاحات، دست به 

دعا برداشته تا دوباره اصلاح طلبان برای ائتلاف از خود نرمش نشان دهند.
غلامعلی دهقان عضو شــورای مرکــزی اعتدال و توســعه می گوید: »رقیب 
وضعیت بهتری دارد بنابراین اصلاحات، اعتدال و میانه رو های اصولگرا گریزی 
از ائتــلاف ندارند. در واقع آن ها با این ائتلاف می توانند از یک شکســت همه 
جانبــه جلوگیری کنند و در مجلس آینده فراکســیون اقلیت قوی را شــکل 
دهند. بنابراین باید دعا کنیم تفکر بهزاد نبوی گفتمان غالب اصلاحات شود.«

محمدرضا راه چمنی دبیر کل حزب وحدت و همکاری ملی در پی جلسه چند 
شب پیش شورای سیاست گذاران اصلاح طلبان در مصاحبه با یکی از رسانه ها 
اذعان داشــت که، طبق تصمیم شورا مقرر شد که اصلاحات لیست واحدی را 
در واحد تهران نداشــته باشــند و احزاب هرکدام لیست جداگانه خود را ارائه 
دهند. این شــورا در جلسه مذکور بیان کردند که به خاطر رد صلاحیت ها در 
تهران فهرســتی ارائه نمی دهند، اما احزاب می توانند خودشــان در انتخابات 
شــرکت کنند. علی محمد نمازی، عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران هم با 
تایید این خبر تصریح کرد اگرچه امضای شورای عالی سیاستگذاری اصلاحات 
پای این لیســت نیست، اما شورای اصلاح طلبان استانی که در تهران با عنوان 

شورای اصلاح طلبان پایتخت مطرح است، می تواند لیست جداگانه بدهد. 
ë !لیستارائهمیدهیم؛لیستارائهنمیدهیم

در این بین کم نیســتند افرادی از قبیل: آذر منصوری، تاجزاده، شــکوری راد 
و... که اصرار دارند اصلاح طلبان لیســتی ارائه نمی دهند. در همین چارچوب 
محمدرضــا خباز، نماینــده ادوار مجلس بــا تاکید بر ضرورت ارائه لیســت 
اصلاح طلب تصریح می کند که لیســت ندادن یعنی خودکشی از ترس اعدام. 
خباز همچنین با اشــاره به لزوم کفایت کردن اصلاح طلبان به نیرو های تماما 
اصلاح طلــب و پرهیز از تکرار تجربه ۹۴ و ائتلاف با اصولگرایان معتدل یادآور 
می شــود که »در تهران خوشبختانه ۳۰ نفر را می شد کامل کرد. در شهر های 

دیگر نیز هرقدر که نیرو داریم همان ها را معرفی می کنیم.«
حال در مورد تصمیمات اخیر شــورای سیاســت گذاری اصلاحات می توان به 
چند نکته اشاره کرد، اول اینکه شواهد حاکی از این است که احتمال می رود 
واگرایــی اصلاح طلبان که شکســت خوردن آن ها در انتخابــات را نیز در پی 
دارد، نهایتــاً به اینکه نمایندگان ما رد صلاحیت شــدند و انتخابات یک طرفه 
بوده است ختم می شود و فضای کشور را به سمت پریشانی و ناآرامی می برد.
دوم اینکــه این اتفاق ناظر بر این اســت که اصلاح طلبــان صلابت خود را در 
فضای سیاسی ازدست داده اند؛ که به جای پذیرش اشتباه خود و یا پاسخگویی 
در برابر خطا های خود اقدام به حاشــیه پردازی میکننــد تا اگر در انتخابات 
پیروز هم نشــدند بتواند به حاشیه سازی بپردازد و از اینکه مقبولیت اجتماعی 

خود را ازدست داده اند، فرار کنند.

یک وکیل دادگســتری گفت: افتتــاح مجتمع ویژه 
رسیدگی به مفاســد اقتصادی امری پسندیده است 
اما راه ها و روش های ارتکاب جرم و ریشــه های آن با 
تاســیس محاکم اختصاصی یا تخصصی از بین نمی 
رود. هوشــنگ پوربابایی با اشــاره به افتتاح مجتمع 
ویژه رســیدگی به مفاســد اقتصــادی، گفت: صرف 
تاسیس مجتمع اقتصادی فارغ از اینکه این اختیارات 
جــزو وظایف رییس قوه قضاییه اســت که در موارد 
خاص دادگاه هایی را به صورت ویژه برای  یکسری از 
پرونده ها، اختصاص می دهد؛ امری ممدوح است که 
به صورت تخصصی پرونده ها را بررســی و مبادرت به 
صدور حکم می کند و امیدوارم تســری هم یابد، اما 
اگر بخواهیم  بررســی کنیم که آیا نتیجه رسیدگی 
دادگاه هــای تخصصی یا اختصاصی، اســباب از بین 
بردن جــرم اعم از اقتصادی و غیراقتصادی و امنیتی 

می شود؛ تلقی درستی نیست زیرا راه ها و روش های 
ارتــکاب جرم و ریشــه های آن با تاســیس محاکم 

اختصاصی یا تخصصی از بین نمی رود.
وی افزود: جرم شناســان، ریشــه های بروز مفاســد 
اقتصــادی یا مفاســد امنیتــی را در جاهــای دیگر 
می بینند، زیرا قوه قضاییه علت تامه و نهایی برخورد 
با یک جرم اســت و درســت اســت که در بروز یک 
علل مجرمانه، رییس قوه قضاییه راهکارهایی را برای 
پیشگیری از جرم اتخاذ می کند اما به تنهایی قادر به 
برخورد با این مفاسد نیست؛ لذا باید ریشه های جرم 
شناسی، روانشناسی و اقتصادی و... آن را بررسی کرد. 
این وکیل دادگستری تصریح کرد: در خصوص اینکه 
دســتگاه های دیگر درباره مفسده ای دارای اشکال اند 
یــا به وظایف قانونی خود عمل نمی کنند؛ باید بگویم 
زمانــی که یک جرم به وجــود می آید، برخورد با آن 
هم با ســرعت و دقت و هم با قضات ریزبین و دانش 
آموخته و با کسب اطلاع و رویه واحد در دادگاه های 
تخصصی، امری قابل بررســی و قابل ســتایش است 
و باید آنــرا به فال نیک گرفت اما در کنار تشــکیل 
و ایجاد دادگاه هــای این چنینی باید در نظر گرفت 
کــه حتما قضاتی که آشــنا به امــور اقتصادی اند و 
مفاســد اقتصادی و مســایل بانکی و تجاری و روش 
های پرداخت و حقــوق تجارت بین الملل و مواردی 
که ممکن اســت باعث بروز این مسایل شده باشد و 
خلاهای قانونی و مسایلی از این قبیل را باید بدانند و 
از قضاتی باید استفاده شود که با آموزش های ضمن 
خدمت و آشنا به مسایل کیفری، در خصوص مسایل 

تخصصی، تخصص داشته باشند.

روزهای تبلیغات یازدهمیــن دوره انتخابات از نیمه 
گذشت و بساط شام و ناهار صلواتی، مینی بوس های 
مجانی و برپایی همایش هایی با چاشــنی موسیقی 

پاپ و جشن های مختلط گرم است.
پیام های بی شــمار نامزدهــای انتخابات در فضای 
مجازی و تماس های صوتــی و تلفنی امان را بریده 
است، پیام را که می خوانی آمده است »همه دعوتید 
به جشن همدلی دکتر … در تالار… به صرف شام 

با حضور خواننده محبوب«.
فضای مجــازی را مرور می کنی اوضــاع وخیم تر از 
تبلیغات حقیقی اســت، نامزدها علناً به ســیم آخر 
زده اند و از هر شــیوه ای در حال بهره گیری هستند 
تا بتوانند خود را به صندلی سبز بهارستان برسانند.

دعوت از سلبریتی ها، اســتفاده ابزاری از قهرمانان 
ملی و المپیک ورزشــی، حضور در آئین های ختم و 

مجالس عروســی، رفتن به دیدار خانواده های شهدا 
و مدافع حرم، پخش شــکلات هایی که روی آن اسم 
نامزد خاص طراحی شــده اســت، پخش تراکت و 
پوســترهایی که در آن عناوینــی چون ناجی و … 
آمده اســت، تنها بخشــی از آشــفته بازار تبلیغاتی 

نامزدها در مازندران به شمار می رود.

در حوزه انتخابیه غرب مازندران، پای شعر و شاعری 
هم به تبلیغات باز شــده اســت و در ســتاد یکی از 
کاندیداها، شــاعر به اصطلاح پرآوازه این گونه شعر 
می ســراید و دیگران به به می گفتند »به باغ می رود، 
ده به ده، مردمان کرد و عجم، همه به انتخاب تو به 
پا خواســته اند، شــور و حالی برپاست… خبری در 

راه است«.
به هر ســوی خیابان که می نگــری، تمثال مبارک 
نامزدی هویدا اســت، درختان، تیرها و پســت های 
برق، دیوارهای منزل اشخاص و دستگاه های دولتی، 
بیلبوردهــای تبلیغاتی نامزدهایی شــده اند که قرار 
است فردا با ورود به خانه ملت، قانون گرایی کنند و 

ناظر بر حسن اجرای قانون باشند.
برپایــی همایش های وعظ و ســخنرانی در تالارها، 
رســتوران ها، سالن های ورزشی و اماکن مذهبی این 
روزها داغ اســت و مجالس ختم و عزا و عروسی نیز 
رنگ انتخابات گرفته اســت و مداح در مجالس عزا، 
بارهــا از حضور کاندیداهای محتــرم تقدیر می کند 
و آن قــدر اســامی مختلف را بر زبــان می آورد که 
شرکت کنندگان در مجلس ختم فراموش می کنند 

در مراسم عزای چه کسی شرکت کرده اند.

سیاسی

در جلسه هیات امنای صندوق توسعه ملی با اعطای تسهیلات تکمیلی 
به طرح های روستایی از محل منابع صندوق با هدف حمایت از اشتغال 

روستایی موافقت شد.
جلســه هیات امنای صندوق توســعه ملی به ریاســت حجت الاسلام 
والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوری و با حضور اعضا برگزار شد.
در این جلسه گزارش نظارتی هیات نظارت صندوق توسعه ملی منتهی 
به ۱۳۹۷.۱۲.۲۹ مورد تایید قرار گرفت و نرخ سود تسهیلات پرداختی 
صندوق توســعه ملی در قالب تبصره ۴ قانون بودجه سال های ۹۷ الی 

۹۹ کشور براساس اذن مقام معظم رهبری، تعیین شد.
درایــن جلســه همچنین با اعطای تســهیلات تکمیلــی به طرح های 
روســتایی دریافت کننده تسهیلات از محل منابع صندوق توسعه ملی 
وفق قانون حمایت از اشــتغال روستایی و عشایری که تسهیلات قبلی 

خود را تا پایان سال ۱۳۹۷ دریافت کرده اند، موافقت شد.
در جلســه امــروز هیات امنای صندوق توســعه ملی مقرر شــد تمام 
تراکنش های صندوق توســعه ملی برای تبدیل به ریال براســاس نرخ 
ســامانه نیما عمل شود. در ادامه این جلسه با افزایش دوره تامین مالی 
تســهیلات ارزی صندوق توسعه ملی به شــرکت کشتیرانی جمهوری 

اسلامی ایران به مدت ۴ سال موافقت شد.

مجلــس دهــم بی شــک تصویــب قانــون 
شفاف ســازی منابع و هزینه های انتخاباتی را 
یکی از نقــاط قوت کارنامه خود تلقی خواهد 
کرد اما حالا در بحبوحــه تبلیغات انتخاباتی 
خبــری از نظارت بــر هزینه ها و شــفافیت 
وعده شده نیست چرا که این قانون آنقدر دیر 
تصویب و ابلاغ شد که عملًا اجرای آن به این 

دوره از انتخابات نرسید.
مجلس دهم بی شــک تصویب قانون شفاف 
سازی منابع و هزینه های انتخاباتی را یکی از 
نقــاط قوت کارنامه خود تلقی خواهد کرد اما 
حالا در بحبوحه تبلیغات انتخاباتی خبری از 
نظارت بر هزینه ها و شفافیت وعده داده شده 
نیست چرا که این قانون آنقدر دیر تصویب و 
ابلاغ شــد که عملًا  اجرای آن به این دوره از 

انتخابات نرسید. 
در واقع اگر آنچنان که نمایندگان در روزهای 
پایانی کار خوب پیش از آن انتخابات مجلس 
یازدهم عنوان میکردند قانون شفافیت هزینه 
هــای انتخاباتی در این دوره از انتخابات قابل 
اجراســت و این اقــدام انجام می شــد حالا 
باید ســقف هزینه های تبلیغاتــی تعیین و 
مشخص بود که کاندیداها چقدر، چگونه و از 
چه منابعی برای تبلیغات هزینه کرده اســت 
امــا کلیپ های تبلیغاتــی نامتعارف و برخی 
تحرکاتی کــه بر جامعه به چشــم می خورد 

حکایت از روی زمین ماندن این قانون دارد.
وزیر کشور: قانون به تازگی ابلاغ شده 

در همین حال در روزهای گذشــته عبدالرضا 
رحمانی فضلــی، درباره اجــرای هزینه های 
انتخاباتــی نامزدها که پیش از شــروع موعد 
تبلیغات به وزارت کشور برای اجرا ابلاغ شد، 
گفت: ایــن قانون به تازگی ابلاغ شــده و به 
راحتــی و به صورت کامل اجرا نخواهد شــد 
چرا که نمایندگان باید یک حســاب باز کرده 

و حســابرس داشته باشــند و این نیازمند به 
سلسله اقدامات حســابداری است ولی آنچه 

وظیفه وزارت کشور است را ابلاغ کردیم.
این قانــون در روزهای منتهی بــه انتخابات 
ســیر تقینینی خود را سپری کرد و در همان 
روزهای تصویــب در مجلس هــم این ابهام 
وجود داشــت که بــه ایــن دوره از انتخابات 

می رسد یا نه؟
ë منعورودپولهایکثیفبهمجلس؛

یکخواستعمومی
جلوگیری از ورود پول های کثیف به انتخابات 
و مفاســدی که به دنبال آن ایجاد می شد؛ از 
خرید و فــروش رای گرفته تا وامدار شــدن 
نماینــده  مجلس به صاحبــان قدرت و ثروت 
مطالبه ای اســت که افکار عمومی پیگیر آن 
بوده و تشــنه تحقق آن بود و به همین دلیل 
در ایام ثبت نام کاندیداهای نمایندگی مجلس 
در این دوره، از کســانی که برای ثبت نام به 
ســتاد انتخابات مراجعه می کرد، این ســوال 
را می پرســیدیم که آیا حاضرنــد هزینه های 

انتخاباتی خود را به طور شفاف اعلام کنند؟
ایــن مطالبه همچنین از ســوی رهبر معظم 
انقلاب نیز در ابلاغ سیاست های کلی انتخابات 
به صراحت بیان شده اما به قانون تبدیل نشده 
بود. بند »4« سیاســت های کلی انتخابات به 
صراحت »تعیین حدود و نوع هزینه ها و منابع 
مجاز و غیرمجاز انتخاباتی، شفاف سازی منابع 
و هزینه های انتخاباتی داوطلبان و تشکل های 
سیاســی و اعلام به مراجع ذیصلاح و اعمال 
نظارت دقیق بر آن و تعیین شیوه و چگونگی 
برخورد بــا تخلفات مالی« را مورد تأکید قرار 
داده است؛ نمایندگان مجلس دهم در ماه های 
پایانــی عمر خود بالاخره قانونی را به تصویب 
رســاندند تا این ماده شــکل عینــی به خود 

گرفته و محقق شود.

ë شفافیتیکهمیتوانستزودترقانونی
شود

البته بــرای تحقق این مطالبــه بندهایی در 
طرح اصلاح قانون انتخابات دیده شد اما این 
قانون در رفت و برگشــت های بین مجلس و 
شــورای نگهبان بی نتیجه ماند. در حالی که 
نمایندگان اصرار بر اســتانی شدن انتخابات 
مجلس داشتند؛ شــورای نگهبان آن را مغایر 
قانون اساســی دانسته اما معتقد بود بندهای 
مربــوط به هزینه هــای انتخاباتــی می تواند 
تصویب شــده و به همیــن دوره از انتخابات 
مجلس برسد اما مجلس حاضر نشد با اصلاح 
موارد ایراد گرفته شده، مقدمات اجرای آن در 

این دوره از انتخابات را فراهم کند. 
در نهایت با فشــار رســانه ها و مطالبه افکار 
عمومی زمینه »طرح شــفاف ســازی منابع 
تأمین مالی تبلیغات و فعالیت های انتخاباتی 
با اصلاح برخی مــواد قانون انتخابات مجلس 
شــورای اسلامی« اول دی ماه سال جاری در 
مجلس اعلام وصول شــد و یــک روز بعد در 

کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها بررسی 
و تصویب شد. این طرح یک ماه بعد و پس از 
موافقت نمایندگان با بررسی دو فوریتی آن به 
دلیل در پیش بودن یازدهمین دوره انتخابات 
مجلس شورای اسلامی به منظور  جلوگیری 
از ورود ایــن پول ها بــه کارزارهای انتخاباتی 
به تصویب نهایی رســید. طرح نهایی مجلس 
ششم بهمن ماه به تصویب نهایی رسید و یک 
روز بعد نیز برای شــورای نگهبان ارسال شد؛ 
این شــورای نیز دو روز بعد این مغایر با شرع 
و قانون اساســی ندانسته و به تائید رساند. در 
نهایت هم 15 بهمن ماه »قانون شــفافیت و 
نظارت بر تامیــن مالی فعالیت های انتخاباتی 
در انتخابات مجلس شورای اسلامی« از سوی 
رئیس جمهور برای اجرا به وزارت کشور ابلاغ 

شد.

ë الزامکاندیداهابهافتتاححساب
به نظر می رسید این قانون وارد فاز اجرا شده 
اســت و در همان زمان بود که جمال عرف، 
معاون سیاســی وزیر کشــور از ابــلاغ قانون 

به ستادهای  انتخاباتی  شــفافیت هزینه های 
انتخابات اســتان ها خبر داد و گفت: نامزدها 
باید پس از افتتاح حســاب نزد یکی از بانک 
های دارای مجوز از بانک مرکزی، مشخصات 
آن را به فرمانداران مراکز حوزه های انتخابیه 
اعلام کنند. این مقام اجرایی انتخابات یازدهم 
توضیح داده بود کــه ماده ۷ این قانون، ناظر 
بر این اســت که نامزدها بایــد پس از افتتاح 
حســاب نزد یکی از بانک های دارای مجوز از 
بانک مرکزی، مشخصات آن را به فرمانداران 
مراکــز حــوزه هــای انتخابیه اعــلام کنند. 
رییس ستاد انتخابات کشــور با اشاره به این 
کــه فرایند افتتاح حســاب بانکی و اعلام آن 
به فرمانداری ها بــای از زمان ابلاغ این قانون 
در تاریــخ ۱۴ بهمن مــاه ۱۳۹۸ تا پیش از 
آغاز فرصــت قانونی تبلیغــات انتخاباتی ۲۴ 
بهمن ماه ۱۳۹۸توســط نامزدها انجام شود، 
تاکیــد کرده بود: طبق مــاده ۸ همین قانون 
نامزدها موظفند فــردی را به عنوان نماینده 
مالــی خود تعیین کنند و مشــخصات وی را 
تا پیش از شروع زمان تبلیغات به فرمانداری 
ها اعلام نمایند. از توضیحات وزرات کشــور 
اینطور تلقی می شــود که درخوشبینانه ترین 
حالت فقط اعلام شــماره حساب در این دوره 
از انتخابات قابلیت اجرا داشــته و باید دید در 
این شفافیت حداقلی آیا بند قانونی اجرا شده 

است یا خیر؟

ë قراربودچهچیزهاییشفافشود؟
بر اســاس این قانون هیچ شخص و یا نامزدی 
نمی تواند اقــدام به دریافت یا پرداخت کمک 
مالی نقدی یا غیرنقــدی جهت تأمین منابع 
مالی فعالیت هــای انتخاباتی و هزینه کرد آنها 
نمایــد، مگر به صورتی که در این قانون مقرر 

شده است.

جای خالی شفافیت هزینه ها در تبلیغات انتخابات تک خبر

خبر جشن های مختلط، دعوت از سلبریتی ها و ناهار و شام 
صلواتی برای جمع کردن رای

اســحاق جهانگیری معــاون اول رییس جمهوری با 
بیان اینکه سیاســت های اقتصاد مقاومتی اجماعی 
در کشور ایجاد کرد، گفت: توسعه تعاونی ها می تواند 

راهگشای اهداف کشور و انقلاب  اسلامی باشد.
جهانگیری اظهار داشــت: وجه اصلی سیاســت های 
اقتصــاد مقاومتی اجماع و تفاهم بین اقتصاددان ها و 
سیاستمداران کشور که البته نظرات متفاوتی همواره 

دارند ایجاد کرد.  
معاون اول رییــس جمهوری افزود: هیچ کس از آنها 
در بندهای ٢۴ گانه هیچکدام از این بندها را اضافی 
نمی دانند و همه بندهای آن را برای اقتصاد کشــور 
راهگشا می دانند و هدف این نسخه مقاومت و مقابله 
با تکانه های اقتصادی برای کشــور اســت که همه 
اقتصاددان ها و سیاست مداران بر آن تفاهم و اجماع 

دارند.
جهانگیری با بیان این که وضع کشــور نســبت به 
آغاز تحریم های آمریکا بهتر اســت، گفت: آنها تصور 
می کردند با خارج شدن از برجام و بر اساس تجارب 
و کتاب هنر تحریم مطمئن بودند که اقتصاد ایران از 
هم می پاشد و ایران جشن چهل سالگی را نمی تواند 
بگیرد اما ما جشــن ۴1 ســالگی را امســال برگزار 

کردیم.  
معاون اول رییس جمهوری مهمترین عامل مقاومت 

در برابر تحریم ها را صبر و ایستادگی مردم دانست و 
گفت: آمریکایی ها واقعا فکر می کردند اقتصاد ایران 
از هم فرو می پاشــد البته ضرباتی هم خوردیم اما با 
مدیریت و تدبیری که انجام شد قطعا روزهای بهتری 

در انتظار کشور است.   
جهانگیری گفت : وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 
از وزارتخانه های مهمی اســت که جنبه های کاری 
متفاوتــی دارد و در همه بخش های اصلی اقتصاد به 

صورت جدی درگیر است و مسئولیت دارد.

وی با اشــاره به بهره بــرداری از ۳۲۲ طرح مهم در 
حوزه تعاون خاطرنشان کرد: یک میلیون و ٧٠٠هزار 
نفر در این بخش مشــغول به کارند که از همه آنها 

صمیمانه تشکر می کنم.
معاون اول رییس جمهوری اظهارداشــت:  توســعه 
بخــش تعاون به عنوان یکی از مهمترین بخش هایی 
که می تواند راهگشا باشد و در خیلی از مسائلی که 
مــی توان در اهداف و آرمان های انقلاب و جمهوری 
اســلامی و حتی فراتر به عنوان آرمان های اســلام 
مطرح کرد و باید به دنبال تحقق آنها باشــیم، بخش 
تعاون می تواند چنین نقشــی داشته باشد و چنین 

موقعیتی پیدا کند.
جهانگیری بــا بیان اینکه امروز مصادف با ســالروز 
اعلام سیاســت های اقتصاد مقاومتی اســت، گفت: 
معمــولا در بین اقتصاددانان می گویند همیشــه به 
تعداد اقتصاددان، راجع به مســائل اقتصادی نظرات 
وجــود دارد با ایــن حال وجه غالب سیاســت های 
اقتصاد مقاومتی این بود که اجماعی ایجاد کرده بود.
جهانگیــری گفت: این اجماع به این معنا اســت که 
هیچ کس راجع به هیچ کــدام از محورها و بندهای 
اقتصــاد مقاومتی نمی گفت که ایــن بندها، اضافی 
است و کاش نبود و همه می گفتند این ٢4-٢5 بند 
اقتصاد مقاومتی جزو مســائلی است که در توسعه و 

اقتصاد کشــور می تواند کارگشا باشد و نسخه خوبی 
برای اقتصاد ایران است و یک تفاهم و وحدت نظری 

روی این سیاست ها وجود داشت.
معاون اول رییس جمهوری گفت: ممکن اســت که 
برخی می گفتنــد جمله و بند دیگری به این ٢4بند 
اضافه کرد اما این سیاست ها راهکار و مبنای ماشد.

 وی یادآورشــد: هدف سیاست های اقتصاد مقاومتی 
این بود که کشــور را در مقابــل تکانه های بیرونی 
مقــاوم کند ما به هرحال به دلایــل مختلف دیدیم 
کــه اقتصادهایــی بودند که گاهی اوقــات به خاطر 
تکانه هایی که از بیرون کشور دچار مشکل می شدند.
جهانگیری گفت: هیچ گاه در سیاست های اقتصادی 
به سمتی نرفتیم که ببینیم خارجی ها چه می گویند 
ما به سمت سیاست هایی رفتیم که به تقویت بنیان 
اقتصاد کشور منجر شود و اقتصاد کشور از هم نپاشد.
معاون اول رییــس جمهوری افــزود: آمریکایی ها 
تصورشــان این بود که با خــروج از برجام و تحریم 
هایی که براساس تجربیات قبل طراحی کرده بودند، 
اقتصاد ایران از هم می پاشــد آنها مطمئن بودند که 
ایرانی ها جشــن چهلمین سال شــان را نمی بینند 
و اقتصــاد ایــران از هم می پاشــد و حکومت ایران 
بــا اعتراضات مردمی که شــکل می گیــرد قادر به 

برگزاری جشن پیروزی انقلاب نخواهد بود.

جهانگیری: 

توسعه تعاونی ها راهگشای تحقق اهداف کشور است 

راه های ارتکاب جرم 
از »تَکرار« ۹۶با تاسیس محاکم اختصاصی از بین نمی رود

 تا »چه کنم چه کنمِ« ۹۸ 

دولت با اعطای
 تسهیلات تکمیلی به طرح های 

روستایی موافقت کرد
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خودباوری، رمز موفقیت زنان در جامعه
رئیــس کانون ملی زنان بازرگان و کارآفرین ایران، خودباوری و علاقه 
 بــه کار مــورد نظر و آموزش در رابطه با آن را تنها راه حل رســیدن 
 زنان کارآفرین به موفقیت عنوان کرد و اظهار داشــت: این به معنای 
 توانمند شدن زنان با حفظ چارچوب های اجتماعی است. هفته زن به 
عنوان »زن، مســئولیت اجتماعی، کارآفرینی، رونق تولید«  نامگذاری 
شده اســت؛ زنان کارآفرینی که همراه با تغییر ساختاری  جامعه و بر 
اثر تحولات زندگی خانوادگی، با خودباوری و تلاش، کمر  همت بسته 
اند و رشــته زندگی خود و دیگران را می بافند؛ زنانی که با  رسوخ در 
دنیای غیر قابل نفوذ مردانه الگویی موفق برای سایرین  هستند. رئیس 
کانــون ملی زنان بازرگان و کارآفرین ایران از الگوهای برتری  اســت 
که با تلاش فراوان توانســته دنیای مردانه حمل و نقل غلبه کرده بر 
 جامعه اشتغال را کنار زده و اکنون در جایگاهی ایستاده که با داشتن 
 چندین جایزه بین المللی و داخلی و کارنامه بســیار درخشــان هنوز 
خــود را  فاتح قله های موفقیت ندانســته و اهداف عالی تری را برای 
آینده در ســر  می پروراند.  »ســیده فاطمه مقیمی« که نخستین زن 
کارآفرین صنعت حمل ونقل در  ایران و جهان اسلام است به چگونگی 
راهیابی به اجتماع غیر قابل نفوذ  مردانه حمل و نقل اشاره می کند و 
می گوید: متاســفانه در دهه 50، با  جو حاکم بر فضای اشتغال زنان، 
بعد از فارغ التحصیلی در رشــته  مهندسی عمران، با مشکلات زیادی 
در خصوص کار یک زن در محیط  کارگاهی ساختمانی مواجه شدم و 
همین باعث شــد از کار در این رشته  باز بمانم. اما از آن جا که دست 
تقدیر همواره بر ســرم بود در فروردین  ســال 58 که در آگهی های 
روزنامه ها بــه دنبال کار بودم، برای تماس  بــا یکی از آگهی ها، در 
کنار باجه تلفن و در صف متقاضیان استفاده از  تلفن همگانی با دختر 
خانمی که در انتظار نوبت بود هم صحبت شــدم و  وقتی متوجه شد 
که من به زبان انگلیســی و ترکی تسلط کامل دارم،  پیشنهاد داد در 
شــرکت حمل و نقل بین المللی یکی از اقوام وی که به  یک مترجم 
برای کارهای بین المللی نیاز دارند مشــغول به کار شوم که  این خود 

آغازی شد بر پایان بیکاری من. 
ë خودباوری، نوشداری کارآفرینی

مقیمــی به عنوان یک زن کارآفریــن نمونه و رئیس کانون ملی زنان 
 بازرگان و کارآفرین ایران در مورد توســعه  کارآفرینی زنان، پیشنهاد 
 می کند: در این زمینه، اصلی ترین کار، فرهنگ ســازی اســت چون 
 اکنون اشــاعه فرهنگ کارآفرینی و شناســایی زنان کارآفرین بسیار 
موثر  اســت. ضمن این که باید خودباوری را به جوانان و زنان جامعه 
القــا کنیم  تا بتوانند توانایی های خود را شناســایی کنند. آن ها باید 
بدانند که با  ســرمایه اندک و همت زیاد هم می توان پیشرفت کرد و 
موفق شــد. وی متذکر می شود: خودباوری، علاقه به کار مورد نظر و 
آموزش در  رابطه با آن تنها راه حل رســیدن به موفقیت است و این 
یعنی توانمند  شدن زنان با حفظ چارچوب های اجتماعی اما در عین 
حال، انتظار  نداریم زنی که توانمند می شود و در جامعه کار می کند 
اصالت و ریشــه  خود را فراموش کند بلکه باید با حفظ آن به فعالیت 
های خود ادامه دهد.  اما هنوز هم تا بالا رفتن ســطح شغلی زنانی که 
به راحتی مردانه ترین  کارها را  با مدیریت مدبرانه خود، کارســازتر و 

سهل تر می نمایند، راه  باقی مانده است. 

 ۴.۵ درصدکودکان کار 
مبتلا به ویروس ایدز هستند

مینو محرز رییس مرکز تحقیقات ایدز ایران گفت: براساس مطالعات 
 صــورت گرفته برروی هــزار نفر از کــودکان کار، ۴.۵ درصد آنها به 
 ویروس ایدز مبتلا هستند. محرز در نخستین رویداد پیشرو علمی ایده 
ها و تجربه های زنان در  علم، فناوری و نوآوری که در دانشگاه الزهرا 
برگزار شد، افزود:  وظیفه همه ما این است که جلوی ویروس کشنده 
ایدز را بگیریم و این  بیماری در بانوان به شــدت در حال گســترش 
است. این پزشک بیماری های عفونی اظهار داشت: وزارت علوم در یاد 
دهی  راه های جلوگیری از شیوع ایدز همکاری مناسبی دارد اما صدا 
و سیما  در این زمینه ســکوت کرده است. به گفته محرز، به علت بی 
توجهی به ایدز، رشد آن در ایران گسترش  یافته است اما این بیماری 
کشنده نیســت و قابل کنترل شد. مسوول مرکز تحقیقات ایدز ایران 
افزود: دارو و ویزیت این بیماران  رایگان اســت و ۲۳۱ پزشک آموزش 
های لازم را در مورد ایدز دیده  اند. محرز در بخش دیگر سخنان خود 
با اشــاره به نگرانی های ایجاد شده در  خصوص انتشار ویروس کرونا 
تاکید کرد: گزارش مثبتی از شــیوع  کرونا در ایران نداشــتیم اما این 
مســاله فرصتی برای یادگیری رعایت  بهداشت فردی و شستن دست 
اســت. وی با بیان اینکه مردم در ایام نوروز از دست دادن و روبوسی 
به  خاطر ویــروس کرونا خودداری کنند، افــزود: آموزش و پرورش، 
روش  های انتقال ندادن ویروس ها از طریق سرفه را به دانش آموزان 
آموزش  نمی دهد و اگر کرونا وارد ایران شــود، به علت ســرفه کردن 

بدون  مراقبت، شرایط نامناسبی ایجاد می کند. 

اجتماعی

روز به روز بر تعداد افرادی که به دور کاری و آزاد کاری علاقه 
دارند  افزوده می شــود. فری  لنســر ها در حال فتح بازار کار 
هســتند، اما آیا  قوانین برای حمایــت از آنها در حال تغییر 

است؟
این روز ها بیش از پیش تعبیر فری لنســر را می شنویم. وقتی 
این تعبیر را  آزاد کار ترجمه کنیم، شاید عنوان شود کار آزاد 
چیز جدیدی نیســت، حال  آنکه فری  لنسر دقیقا کار آزاد به 

معنایی که ما می شناسیم نیست. 
اولین بار در قرهم هجدهم والتر اسکات، رمان نویس مشهور 
اسکاتلندی  از تعبیر فری لنسر استفاده کرد. اشاره او به سربازان 
مزدوری بود که  پول می گرفتند و می جنگیدند. هرچند حالا 
هم با برون سپاری خدمات  نظامی در کشور هایی مانند آمریکا 
می توان رد سربازان مزدور را پیدا  کرد، اما همه فری لنسر ها 
سربازان مزدور نیســتند. فری  لنسر کسی  است که کاری را 
در قبال قراردادی برای فرد یا شرکت دیگری انجام  می دهد. 
کار او لزوما تداوم ندارد، یعنی اینکه ممکن اســت یک پروژه 
را  برای یک فرد یا شــرکت به ســرانجام برساند و بعد سراغ 
یک فرد یا یک  شرکت دیگر برود. فری  لنسر ها در حوزه های 
مختلف از موسیقی،  چاپ، نویسندگی، برنامه نویسی، عکاسی، 
روزنامه نگاری گرفته تا  آرایشگری، ویرایش، طراحی گرافیک، 
طراحی سایت، مشــاوره،  راهنمای تور و ... فعالیت می کنند. 
با فراگیر شــدن وسایل ارتباطات  جمعی کار های بیشتری به 
این صورت انجام می شود و آدم های بیشتری  به این نوع کار 

علاقه نشان می دهند. 

ë چرا فری  لنسر ها در ایران زیاد شده اند؟
  بررسی ها نشــان می دهد در اتحادیه اروپا از سال ۲۰۰۳ تا 
ســال ۲۰۱۳،   ۴۵ درصد به تعداد فری  لنســر ها اضافه شده 
اســت. همچنین پیش بینی ها  حاکی از این است که تا پایان 
ســال ۲۰۲۰ در آمریکا تعداد فری  لنسر ها  از کارکنان عادی 
بیشتر می شود. در ایران آمار دقیقی از فری  لنسر ها  نیست، اما 
با نگاه به آگهی هایی که آمادگی افراد برای کار کردن را  نشان 
می دهد، می توانیم بر افزایش تعداد افرادی که متمایل به این 

نوع  کار کردن هستند، صحه بگذاریم. 
لزومی به اثبــات ندارد که در ایران امنیت شــغلی وضعیت 
نامناسبی دارد.  افراد به دلیل وجود قرارداد های کوتاه مدت و 
سفید امضا بار ها مجبور به  تغییر شغل می شوند. طبیعی است 
که چنین افرادی از کوچک ترین  فرصت استفاده می کنند تا 

حداقل امنیت شغلی را برای خود ایجاد کنند
  حداقل سه دلیل برای افزایش گرایش به فری  لنسری وجود 
دارد. دلیل  اصلی آن به وجود آمدن امکانات زیرساختی است. 
همانطور که عنوان  شــد در ایران فری  لنسر را اغلب معادل 
دور کار در نظــر می گیرند. شــاید  دو دهه پیش دور کاری در 
ایران در مورد بســیاری از مشاغل امکان پذیر  نبود یا حداقل 
افراد نمی توانستند به طور کامل دور کاری کنند. این روند  که 
فرد باید از کم و کیف کاری که باید انجام دهد، مطلع شــده 
و بعد از  اتمام کار آن را به دست سفارش دهنده برساند عملا 
باعث می شد فرد  مراجعاتی به محل کار داشته باشد. اینترنتی 
در کار نبــود و همین کار ها  را کنــد می کرد. در نهایت افراد 

می توانســتند بخشی از کار را دور از  محل کار انجام دهند یا 
پروژه هایی را بگیرند که زمان بر است. در واقع،  این امکان که 
مدام، ساعتی و روزانه، سفارش کار فری لنسری گرفته  شود، 

ممکن نبود. 
فراگیر شــدن اســتفاده از اینترنت امکان ســفارش دهی و 
سفارش گیری و  مهم تر از آن تحویل کار بدون کمترین تماس 
رو در رو را فراهم آورده  اســت. تازه ترین آمار نشــان می دهد 
بیش از ۹۰ درصد ایرانیان به  اینترنت دسترســی دارند. این 
دسترسی در کنار بهبود زیرساخت های  حمل و نقل، فعالیت 
شرکت های متعدد پستی و همچنین تاکسی های  اینترنتی، به 
رشد مشاغل فری  لنسری کمک کرده است، اما در ایران  این 

تنها دلیل گرایش به این نوع مشاغل نیست. 
نرخ بیــکاری در ایــران بالاســت و در کنــار آن تمایل به 
جست و جوی  رســمی کار نیز کاهش یافته است. پذیرفتنی 
نیست که حدود ۶۰ درصد  از افرادی که می توانند کار کنند 
نه تنها سر کار نباشند که دنبال کار هم  نگردند. نرخ مشارکت 

اقتصادی که حدود ۴۰ درصد اعلام شده، در  ظاهر نشانه این 
است که این اتفاق در ایران افتاده است، اما واقعیت این  است 
که درآمد های پنهانی وجود دارد که افراد به ظاهر بیکار را سر 
پا  نگه می دارد. گذشته از درآمد هایی که ربطی به کار کردن 
ندارند، مانند  اجــاره گرفتن، افراد به کار هایی می پردازند که 
مقطعی، غیررســمی و  ثبت نشدنی هستند. بسیاری از افراد 
نان خود را از فری  لنسری به دست  می آورند و بعضا درآمدی 
بهتر از افرادی دارند که کار ثابت انجام  می دهند. این واقعیت 
باعث می شود افراد بیشتری وسوسه شوند کار  رسمی خود را 

رها و دور کاری و آزاد کاری کنند. 
علاوه بر این، دســتمزد پایین نیز یکــی از دلایل گرایش به 
مشاغل فری   لنسری است. حداقل بگیران در ایران چیزی بین 
۱.۷ تا دو میلیون تومان  حقوق می گیرند. آشــکارا مشخص 
است که این دستمزد کفاف هزینه های  آنها را نمی دهد. این 
وضعیت داشتن شغل دوم یا سوم را توجیه می کند.  شغل دوم 

یا سوم خیلی ها فری  لنسر است. 

ë بی ثباتی شغلی
کاظم فرج اللهی کارشــناس بازار کار و فعال کارگری معتقد 
اســت که  عمده دلیل گرایش افراد به مشــاغل فری لنسری 

بی ثباتی شغلی است. 
وی می گوید: لزومی به اثبات ندارد که در ایران امنیت شغلی 
وضعیت  نامناســبی دارد. افراد به دلیل وجــود قرارداد های 
کوتاه مدت و سفید امضا  بار ها مجبور به تغییر شغل می شوند. 
طبیعی است که چنین افرادی از  کوچک ترین فرصت استفاده 
می کنند تا حداقل امنیت شغلی را برای خود  ایجاد کنند. در 
بسیاری مواقع چاره کار این است که خودت کارفرمای  خودت 

باشی و برای کسی کار نکنی. 
این کارشــناس بــازار کار با بیان اینکه دلیــل دیگر گرایش 
به مشــاغل فری   لنســری نبود نظارت کافی بر شرکت هایی 
است که افراد را به استخدام  درمی آورند، عنوان می کند: در 
بسیاری موارد شــرکت هایی که افراد به  واسطه آنها سفارش 
کار داده اند پورســانت های زیادی طلــب می کنند. گاه  آنها 
بر قول و قرار خود وفــادار نمی مانند و به بهانه های مختلف 
از  دســتمزد کارگران می زنند. این وضعیت باعث می شــود 
خیلی ها فکر کنند  دارند استثمار می شوند. آنها سعی می کنند 
حین کار روابطی برای خود  دســت و پا کنند و بعد خودشان 

سفارش بگیرند و کار را انجام دهند. 

محمد کاشــفی فرد دبیر اجرایی هیات امنای صرفه جویی 
ارزی در  معالجه بیماران با اشــاره به توزیع حدود ۱۱ هزار 
باطری قلب برای  بیماران از ابتدای ســال در کشور گفت: 
همچنین در ایــن مدت بیش از   ۱۶۶ هــزار و ۶۳۹ اقلام 

پزشکی مصرفی قلبی توزیع شده است. 
کاشفی فرد درخصوص آمار توزیع باطری های قلب و سایر 
ملزومات  مصرفی پزشکی اظهار داشت: از ابتدای سال ۹۸ 
تاکنون بیش از ۱۶۶  هزار و ۶۳۹ قلم کالای مصرفی قلبی 

به مبلغ بیــش از ۲۰۰ میلیارد  تومان۷ در مراکز درمانی و 
دانشگاهی علوم پزشکی توزیع شده است. 

دبیــر اجرایی هیات امنای صرفه جویــی ارزی در معالجه 
بیماران افزود:  در ســال جاری حدود ۷ هزار آی سی دی 
و ۴ هزار پیس میکر برای  بیماران نیازمند سراســر کشور 

توسط هیات امنای صرفه جویی ارزی  توزیع شده است. 
وی خاطرنشان کرد: ۲۱ هزار اکسیژناتور قلبی، یک هزار و 
۵۰۰  کتتر بالن پمپ، ۲ هزار بالن کرونری، ۳ هزار دریچه و 
رینگ قلبی، ۵  هزار ۲۶۰ گایدینگ کاتتر، ۴هزار ۵۰۰ عدد 

هموفیلتر و ۴۰۰ بالن  کتتر میترال و ســایر مواد مصرفی 
مورد نیاز مراکز درمانی دولتی نیز  تامین شده است. 

  کاشــفی فرد با بیان اینکه برای سال آینده تا پایان تیر ماه 
باطری قلب و  سایر ملزومات مصرفی دپو شده است، افزود: 
با توجه به  برنامه ریزی های انجام شده ریاست هیات امنای 
صرفــه جویی ارزی با  وزارت، بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشــکی نیازهای بیماران قلبی  کشورمان تاکنون تامین و 

جای هیچ نگرانی وجود ندارد. 

تأمین اجتماعی تقریباً تنها نهاد مهم و اثرگذار غیر از وزارت بهداشت  است که 
به اثرگذاری مستقیم در درمان می پردازد؛ در صورتی که این  نهاد به هر ترتیبی 

کوچک یا تضعیف شود همین نظارت حداقل نیز از  بین خواهد رفت. 
ســازمان تأمین اجتماعی یکی از مهم ترین نقش آفرینان نظام ســلامت  ایران 
اســت، بیش از 40 میلیون نفر در ایران تحت پوشــش این بیمه  هستند و بجز 
نقش خریدار خدمت، سایر خدمات رفاهی مانند  بازنشستگی، از کار افتادگی و 

... را نیز به بیمه شدگان ارائه می دهد. 
از طرفی با توجه به این که ســازمان تأمیــن اجتماعی دارای مراکز  ارائه کننده 
خدمت است، نقش ارائه خدمت را نیز به عهده دارد بنابراین  به هیچ وجه نباید 
نقش این سازمان کوچکتر از آنکه واقعا هست نشان  داده شود؛ در نظام سلامت 
که عدم تقارن اطلاعات بین بیمار و ارائه  دهنده خدمت تقریبا از تمامی بازار های 
موجود بیشتر است، به این معنی  که ارائه کننده هر نوع و هر حجمی از خدمات 
را که بخواهد به بیمار  ارائه می کند و بیمار تقریبا هیچ نقشی در این مورد ندارد. 
این وضعیت امکان سوء استفاده ارائه کننده خدمات را فراهم می سازد، به  طوری 
که امکان دارد در ارائه خدمات منافع خود را در نظر بگیرد و  مناسب ترین حجم 
و نــوع از خدمت را به بیمار ارائه ندهد، به عنــوان  مثال امکان دارد ارائه کننده، 
خدمت گران تر را به بیمار ارائه دهد )چون  درآمد بیشــتری کسب می کند( یا 

حتی با انگیزه کسب درآمد خدمات غیر  ضروری به بیمار ارائه دهد. 
در این حالت ســازمان های بیمه گر ایجاد شــدند تا به عنوان نماینده بیمار و  با 

داشتن اطلاعات مناسب نقش خریدار خدمت را ارائه کنند؛ از طرفی  چون یک 
ساختار واحد و قدرتمند تشکیل شده است توانایی چانه زنی  برای خرید بهترین 
خدمات با کمترین قیمت را نیز دارد و می تواند  بهترین خدمت را از بهترین ارائه 
کننده با بهترین کیفیت خریداری  کند)خرید راهبردی(؛ به عبارت دیگر بیمه ها، 
وکیل افراد هستند تا در  هنگام نیاز با طرف دوم بازار که ارائه دهندگان خدمات 

سلامت هستند  وارد تعامل شوند و از آنها خرید خدمت کنند. 
تأمین اجتماعی تقریباً تنها نهاد مهم و اثرگذار غیر از وزارت بهداشت  است که 
به اثرگذاری مستقیم در درمان می پردازد؛ در صورتی که این  نهاد به هر ترتیبی 
کوچک یا تضعیف شــود همین نظارت حداقل نیز از  بین خواهد رفت البته این 
ســازمان نیز از نقایص و کژکاردهایی رنج  می برد که در محل خود باید بررسی 

و اصلاح شوند. 
در این یادداشــت هدف این اســت که به اهمیت یکی از سازمان های  بیمه ای 
کشور یعنی سازمان تأمین اجتماعی از حیث عدد و رقم بپردازیم  تا در نهایت و 
پس از مشخص شدن سهم این سازمان در تأمین مالی  هزینه های سلامت، نقش 
آفرینی این بازیگر عرصه سلامت متناسب با  سهم آن باشد و به میزان سهمی که 

در تأمین مالی دارد، بتواند  تصمیم گیری و تصمیم سازی کند. 
ســازمان تأمین اجتماعی در ســال های 95 و 96 به مقــدار 194046009  و 
241236087 میلیــون ریال از هزینه های نظام ســلامت را تأمین مالی  کرده 
اســت؛ به عبارت دیگر این ســازمان در ســال 95 و 96 بیش از 17  درصد از 

هزینه های کل نظام سلامت را تأمین مالی کرده است. 
اگر با جزئیات بیشــتر به نقش این سازمان در کارکرد های مختلف در  سال 96 
نگاهی بیندازیم، خواهیم دید که ســهم این ســازمان از تأمین مالی  خدمات 
درمانی 22.8، از تأمین مالی انواع دارو و ســایرکالاهای  پزشکی توزیع شده به 

بیماران سرپایی 15.5 و از تأمین مالی  بیمارستان ها 30.9 درصد است. 
یکــی از ذی نفعانی که در نظام های ســلامت اکثر کشــور ها بــه دنبال ایجاد 
 شــفافیت های مالی و تهیه راهنما های بالینی اســت اتفاقا همین سازمان های 
 بیمه گر هستند و بسیاری از خلاقیت هایی که در حوزه پرداخت به  ارائه دهندگان 
خدمت، صورت گرفته است توسط همین سازمان ها ایجاد  شده اند؛ طبیعی است 
که این سازمان ها بدانند که برای چه اموری باید  پول پرداخت کنند؛ همین طور 
است در مورد پیگیری پرونده  الکترونیک سلامت و تعرفه های حوزه سلامت که 
این سازمان ها به  نمایندگی از افراد تحت پوششی که دارند باید مطالبه گر تحقق 
این امور  باشند؛ در تمام این امور این سازمان ها باید ورود کنند؛ پس این سازمان 

 باید در حد و اندازه ای که دارد، نقش ایفا کند. 
حال آیا سازمان های بیمه گر وظیفه ندارند تا مخارج سلامت که در حال  تأمین 
مالی آنها هســتند را رصد کنند؟ و برای نظــم یافتن مخارج به تهیه  راهنمای 
بالینــی) گاید لاین( همت بگمارند؟ آیا یکی از متقاضیان شــفافیت  در عرصه 

مخارج سلامت نباید این سازمان باشد؟
این ســازمان باید نسبت به سهمی که در تأمین مالی مخارج سلامت  دارد، در 
تصمیم گیری ها و اصلاحات ســاختاری در موارد فوق به عنوان  نماینده بیش از 
40 میلیون نفر بیمه شــده ورود کند و در پی استیفای حق  افراد تحت پوشش 

خود باشد. 

بی ثباتی شغلی »فری  لنسر« می سازد
خبر

انفعال تامین اجتماعی در قبال ۴۰ میلیون بیمه شده

توزیع ۱۱ هزار باطری قلب از ابتدای سال در کشور

آگهی مزایده اموال غیر منقول ) اسناد رهنی (  
به موجب پرونده اجرائی کلاسه 9800282 صادره له بانک  کشاورزی شعبه خرم آباد ، و علیه آقای فرهاد عباسی راد فرزند  داود به شماره شناسنامه 7690 با کد ملی 4198445729 اعلام  میدارد : 
ششدانگ پلاک ثبتی 49 فرعی از 1906 اصلی بخش 1  خرم آباد به مساحت 335 متر مربع ذیل ثبت6329 صفحه 110  دفتر جلد 50 صادر و مع الواسطه بنام آقای فرهاد عباسی راد منتقل  شده 
اســت ، به آدرس : خرم آباد- ما بین میدان امام خمینی و میدان  امام حســین )شــقایق( کوچه مطهری و محدود است به شمالًا: 10  متر پی به پی قطعات پلاکهای 40 و 41 فرعی از 1906 اصلی ، 
 شــرقاً : 25 متر پی به پی قطعه زمین پلاک 48 فرعی از اصلی  مذکور : 10 پی اســت به کوچه 8 متری غرباً : 25 متر پی به پی  زمین پلاک 50 فرعی از اصلی مذکور ، پلاک مزبور طبق ســند  رهنی 
شماره 32940 -1395/08/10 دفتر اسناد رسمی شماره 15  خرم آباد ، در قبال مبلغ یازده میلیارد و هشتصد میلیون ریال در  رهن بانک کشاورزی قرار گرفته و طبق نظر کارشناس رسمی به  مبلغ 
بیست و یک میلیارد و یکصد و شصت میلیون ریال ارزیابی  شده و پلاک فوق بصورت یک ساختمان مسکونی دو طبقه با  سیستم نیمه فلزی و سقف طاق ضربی و نمای سنگ چین و دارای   335 متر 
مربع مساحت و عرصه و اعیانی ملک به شرح ذیل  شامل : ) 250 متر عرصه ، مساحت طبقه همکف 180 متر ،  مساحت طبقه اول 155 متر ( ، با قدمت حدوداً بیش از 30 سال و  دارای انشعابات آب 
و برق و گاز که برابر گزارش مامور اجرا  طبقه همکف در تصرف مالک )آقای فرهاد عباســی راد( می باشــد  و طبقه اول آن نیز در تصرف فرزند مالک می باشــد ، ضمنا پلاک  فوق الذکر از ساعت 9 الی 
12  روز دوشــنبه مورخ   1398/12/19 در اداره ثبت اســناد و املاک خرم آباد واقع در خرم  آباد- 60متری مدیریت بلوار شهید شفیع پور، خیابان 24 متری  شهید چمران، خیابان شهید جهان آرا، از 
طریق مزایده به فروش  می رسد . مزایده از مبلغ فوق الذکر کارشناسی شده شروع و به  بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود .لازم به ذکر است  پرداخت بدهی های مربوط به آب ،برق،گاز 
اعم از حق انشعاب و  یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها  باشد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری  و غیره تا  تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده 
یا نشــده باشــد به  عهده برنده مزایده اســت و نیز در صورت وجود مازاد ،وجوه  پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده  مسترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول می 
گردد .  ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رســمی گردد ،مزایده روز اداری  بعد از تعطیلی در همان ســاعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد   .در ضمن مورد مزایده برابر نامه وارده به شماره 36006908 

 مورخ 1398/11/07 فاقد بیمه می باشد . 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور  

روزنامه یادگار امروز منتظر ارائه پیشنهادات و نظرات شما می باشد 

yadegar_emrooz@yahoo.com

آگهی ابلاغ اجرائیه 
کلاسه: .1398040134500004741

بدینوسله به:
متعهد: آقای نیما درویش زاده نام پدر: طاهر تاریخ تولد: 1371/06/30 شماره ملی: 2860205691 شماره 

شناسنامه: 2860205691 به نشانی: مهاباد خ توحید کی شافعی
متعهد )ضامن(:

شماره  ملی: 2971714111  شماره  تولد: 1344/11/23  تاریخ  ابراهیم  پدر:  نام  درویش زاده  طاهر  آقای 
شناسنامه : 418 به نشانی: مهاباد خ توحید ک شافعی بدهکار و ضامن پرونده کلاسه 9800515 که برابر 
گزارش 2652 و 2651-98/9/11 اداره پست مهاباد آدرس شما شناخته نگردیده ابلاغ می گردد که برابر قرارداد 
بانکی 615-93/1/5 بین شما و پست بانک مهاباد مبلغ 208,546,644 ریال بدهکار می باشید که بر اثر عدم 
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و به کلاسه فوق 
در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی به شما ابلاغ می گردد 
از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه کثیرالانتشار درج و 
منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر این صورت بدون انتشار آگهی 

دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.
تاریخ انتشار 1398/11/30 روز چهارشنبه

صدیق رنجبر -  رئیس اجرای ثبت مهاباد

رونوشت آگهی حصر وراثت 
کلاسه  به  دادخواست  شرح  به   394 شماره  شناسنامه  دارای  آبادی   ابدال  ساربانی  علی  اینکه  نظربه 
980254ازاین شورا درخواست  گواهی حصروراثت نموده وچنین توضیح داده که شادروان عباسعلی ساربانی 
ابدال آبادی به شناسنامه1507 درتاریخ 90/4/30 دراقامتگاه دائمی خودبدرودحیات گفته وورثه حین الفوت 

آن مرحوم منحصراست به:
1-مهدی ساربانی ابدال آبادی ن پدر عباسعلی ت ت 1357 ش ش 2351 نسبت با متوفی فرزند 

2-کبری ساربانی ابدال آبادی ن پدر عباسعلی ت ت 1364 ش ش 54 نسبت با متوفی فرزند 
3- هادی ساربانی ابدال آبادی ن پدر عباسعلی ت ت 1360 ش ش 2608 نسبت با متوفی فرزند 

4- مجید ساربانی ابدال آبادی ن پدر عباسعلی ت ت 1362 ش ش 69 نسبت با متوفی فرزند 
5- محمد ساربانی ابدال آبادی ن پدر عباسعلی ت ت 1370 ش ش 0720202280 نسبت با متوفی فرزند 

6- علی ساربانی ابدال آبادی ن پدر عباسعلی ت ت 1367 ش ش 394 نسبت با متوفی فرزند 
7- فاطمه ساربانی ابدال آبادی ن پدر غلامعلی ت ت 1333 ش ش 0730848043 نسبت با متوفی همسر 

بجز نامبردگان ورثه دیگری ندارد . 
اینک باانجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبوررا به استناد ماده 362 ق امور حسبی  یک نوبت اگهی می نماید 
تاهر کس اعتراضی داردویاوصیت نامه  ازمتوفی نزد او میباشد ازتاریخ نشر اگهی ظرف مدت یکماه به شورا 

تقدیم دارد والا گواهی صادرخواهدشد. 
شعبه یک شورای حل اختلاف شهرستان تربت جام

ابلااغ اجرائیه  قرارداد بانکی پرونده اجرایی 9803394
بدین وسیله به شرکت مارال صنعت غرب با امضا فرزاد قاسمی به نشانی: کرمانشاه – شهرک صنعتی فرامان 4- بیستون بلوک 
شیمیایی – واحد 5 – کد پستی 6718815437 – و محمدرضا درخشان فر نام پدر: رضا تاریخ تولد: 1341/10/05 شماره 
ملی: 3254949005 شماره شناسنامه: 897 به نشانی: کرمانشاه - استانداری – و – بهرام سلیمانی نام پدر: علی تاریخ تولد: 
1347/10/06 شماره ملی: 4199406972 شماره شناسنامه : 2075 به نشانی : کرمانشاه – گلریزان – کوی 137 غربی – 
پلاک 17 – کرمانشاه – اداره استانداری و هاجر قمبری نام پدر: جعفر تاریخ تولد: 1333/05/01 شماره ملی: 3251616099 

شماره شناسنامه: 1128 به نشانی: کرمانشاه – شهرک صدرا – کوی نسیم غربی – کوچه 123 – آپارتمان دارابی – واحد 4
فوزیه قمبری نام پدر : جعفر تاریخ تولد: 1334/12/01 شماره ملی: 3251616102 شماره شناسنامه: 1129 به نشانی: کرمانشاه 
- شهرک صدرا - کوی نسیم غربی - کوچه نسیم غربی - کوچه 123 - آپارتمان دارابی - واحد 4 - ابلاغ می شود که بانک 
ملی به استناد قرارداد بانکی شماره 6500788134002، تاریخ سند: 1393/03/17 جهت وصول مبلغ موضوعات لازم الاجرا: 
1,598,202,334 ریال )یک میلیارد و پانصد و نود و هشت میلیون و دویست و دو هزار و سیصد و سی و چهار ریال( – اصل 
طلب: 443,627,595 ریال - سود 56,881,931 ریال – خسارت تأخیر تادیه: 1,097,692,808 ریال – خسارت تأخیر روزانه: 
438,802 ریال، تاریخ مبنای محاسبه خسارت: 1398/10/07 تا روز تسویه کامل بدهی طبق مقررات علیه شما اجرائیه صادر 
نموده و پرونده اجرائی به کلاسه 9803394 در این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مورخ 98/11/3 مأمور، محل اقامت شما 
به شرح متن سند شناخته نشده، لذا بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده 18 آئین نامه اجرا مفاد اجرائیه فقط یک مرتبه در یکی از 
روزنامه های کثیرالانتشار محلی آگهی می شود و چنانچه ظرف مدت 10 روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محسوب می گردد، 

نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید، عملیات اجرایی جریان خواهد یافت.
عبدالقادر قادری - رئیس اجرای اسناد رسمی کرمانشاه 

مفقودی
سند کمپانی، برگه سبز و کارت شناسایی سواری سپند پی 
کی آی ، مدل 84 نوک مدادی روشن،  ایران 82-474ل56 
به شماره موتور: M131311111 و شماره شاسی: 057529 
متعلق به اسحاق عزیزیان مفقود و از درجه اعتبار ساقط 

می باشد.

آگهی موضوع ماده3قانون و ماده۱3آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  

برابــر رای شــماره 139860325002003630  متقاضی آقای بهمن هوشــیاری فرزند هیبت اله 
بشماره شناسنامه 9859 صادره از  کوهدشت در ششدانگ یک باب عمارت به مساحت 378 مترمربع 
پلاک 63 اصلی واقع در بخش هفت خرم آباد شهرســتان  کوهدشت به آدرس فاز یک خیابان نهضت 
ســوادآموزی خریداری از مالک رسمی آقای درویشــعلی آزادبخت محرز گردیده است لذا  به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به 
صدور ســند مالکیت  متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار انتشار اولین آگهی به 
مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و  پس از اخذ رسید،ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است و در  صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول  اعتراض طبق مقرارت سند مالکیت صادر خواهد شد.   
تاریخ انتشار نوبت اول :1398/11/15 
تاریخ انتشار نوبت دوم:30 /1398/11 

حیدر امرایی- رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان کوهدشت

آگهی ابلاغ اجرائیه مهریه
بدین وسیله به آقای احسان الله بهمن نژاد بسطامی نام پدر : صید  حبیب تاریخ تولد :1374/09/11 
شــماره ملی: 4060833436  و  شناســنامه : 4060833436  به نشانی : خرم آباد دره گرم بوستان 
 ده  پلاک 99 کد پستی 6817943614 ابلاغ می شود که خانم  شکیبا دولت شاه جهت وصول نوزده 
میلیارد و دویست و هشتاد  میلیون ریال به استناد مهریه مندرج در سند ازدواج شماره 5152  مورخ 
1395/11/09 دفترخانه ازدواج 9 و طلاق 5 خرم آباد   لرستان علیه شما اجرائیه صادر نموده و پرونده 
اجرائی به کلاســه   9800909 در این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مورخ   1398/11/10مامور ، 
محل اقامت شما به شرح متن سند شناخته  نشده ، لذا بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده 18 آئین نامه 
اجرا  مفاد اجرائیه فقط یک مرتبه در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار  محلی آگهی می شود و چنانچه 
ظرف مدت ده روز از تاریخ این  آگهی که روز ابلاغ محسوب می گردد ، نسبت به پرداخت بدهی  خود 

اقدام ننمایید ، عملیات اجرائی جریان خواهد یافت . 
علی رحیمی  

مسئول واحد اجرای اسناد رسمی خرم آباد  
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محمــد لاهوتی رئیس کمیســیون تســهیل تجارت و 
توسعه صادرات اتاق بازرگانی تهران با بیان اینکه پروسه 
یک ماهه اســترداد مالیات بر ارزش افــزوده، ۹ تا ۱۲ 
ماه طول می کشــد، گفت: نقدینگی واحدهای تولیدی-

صادراتی قفل شد.
لاهوتی با اشــاره به مشکلات پیش روی صادرات کشور 
و به ویژه طولانی شدن پروسه استرداد مالیات بر ارزش 
افزوده صــادرات گفت: با پیگیری هــای اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشــاورزی تهران، بازگشت مالیات بر 
ارزش افزوده صادرات از ســوی ادارات کل امور مالیاتی 

در سراسر کشور آغاز شده است.

رئیس کمیســیون تســهیل تجارت و توسعه صادرات 
اتاق بازرگانی تهران افزود: موضوع اســترداد مالیات بر 
ارزش افزوده صادرات سال ۹۸ و نیز آئین نامه رفع تعهد 
ارزی، هنوز نهایی نشده و بر این اساس به نظر می رسد 
اســترداد مالیات بر ارزش افزوده که مطابق قانون باید 
حداکثــر در مدت ۳۰ روز صورت گیرد، اکنون به دلیل 
تصمیمات غیرکارشناســی، بین ۹ تــا ۱۲ ماه به طول 

بیانجامد.

وی تصریح کرد: منابع ریالی واحدهای تولیدی به دلیل 
افزایش نرخ ارز، به یک ســوم تقلیــل یافته و اکنون با 
طولانی شدن پروسه اســترداد مالیات بر ارزش افزوده، 
همان مبالغ محدود در اختیار تولیدکنندگان صادراتی 
نیز به آنها به موقع بازگشــت داده نمی شود و این یک 

معضل بزرگ پیــش روی تأمیــن نقدینگی واحدهای 
تولیدی است.

به گفته لاهوتی، ارتباط دادن موضوع استرداد مالیات بر 
ارزش افزوده با رفع تعهد ارزی که در لایحه بودجه سال 
۹۹ کل کشور هم تکرار شده است، مشکلات را همچنان 
پیش روی صادرکنندگان باقی نگاه داشــته اســت و به 
نظر می رسد که باید از سوی مجلس در شرایط تصویب 

لایحه بودجه سال آینده مورد تجدیدنظر قرار گیرد.

وی با بیان اینکه سه ماه است در سازمان توسعه تجارت 
ایران، رایزنی های فشرده ای با حضور فعالان اقتصادی با 
بانک مرکزی و گمرک جمهوری اسلامی ایران در حال 
انام اســت که هنوز هم منتج به نتیجه نشده است؛ این 
در حالی اســت که منشأ ارز و ثبت سفارش ورود موقت 
هنوز برای بانک مرکزی مشخص نبوده و تعیین تکلیف 
نشده اســت؛ بنابراین صادرکنندگانی که حتی در سال 
۹۵ و ۹۶ به صورت موقت، کالا صادر کرده اند، به عنوان 
افرادی که رفع تعهد ارزی نکرده اند، شناخته می شوند و 

مالیات برای آنها در نظر گرفته شده است.

رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد

اقتصاد مقاومتی؛ راهکار مؤثر کاهش 
پایدار تورم و افزایش رشد اقتصادی

عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکــزی با تأکید بر اینکه اقتصاد 
ایران دچار دشــواری های مزمن اســت که خود را در تورم بالا و رشد 
اقتصــادی پایین نمایــان می کند، گفت: بانک مرکــزی به مدیریت 
متفاوت بازار ارز روی آورد. همتی در ششمین همایش سالانه اقتصاد 
مقاومتی با تأکید بر اینکه اقتصاد ایران دچار دشواری های مزمن است 
که خود را در تورم بالا و رشــد اقتصادی پایین نمایان می کند، گفت: 
از ابتدای دهه ۷۰ متوســط نرخ تورم حدود ۲۰ درصد و متوسط نرخ 
رشد اقتصادی ۳.۵ تا ۴ درصد بوده است. وی افزود: سه شوک تورمی 
و ارزی شدید تجربه شده که هر یک آسیب های جدی به اقتصاد ایران 
وارد آورده انــد که البته به موازات آن اعتماد عمومی نیز خدشــه دار 
شده است. همتی علت اصلی این شوک ها را خارجی دانست و خاطر 
نشان کرد: اقتصاد ایران به تورم های پایین و رشد اقتصادی بالا دست 
نیافته است و دچار مشکلاتی از قبیل کسری بودجه شدید، خط فقر، 
نابرابری در توزیع درآمد و مواردی از این دست بوده است. رئیس کل 
بانک مرکزی اقتصاد مقاومتــی را یکی از راهکارهای مؤثر در کاهش 
پایدار تورم و افزایش رشــد اقتصادی دانست و گفت: بانک مرکزی از 
طریق دو رکن سیاســتگذاری پولی و نظارت بر بانک ها و مؤسســات 
اعتبــاری تمام انرژی و ظرفیت خود را به کار خواهد بســت، این در 
شرایطی است که کاهش تورم، افزایش عدالت و برابری را در پی دارد 
و در مقابــل تورم بالا و نوســان پذیری آن نیز نقش کلیدی در ایجاد 
عدم اطمینان و محدود کردن سرمایه گذاری بلندمدت دارد. به گفته 
وی، تداوم تورم بالا آسیب های جدی به اقتصاد ایران وارد می آورد و به 
این ترتیب سیاستگذار پولی همواره و تحت هر شرایطی تلاش دارد تا 
تورم را کنترل کند اما به هر حال بستر آن حتماً اجرای سیاست های 

اقتصاد مقاومتی است. 
همتی گفت: بانک مرکزی در شرایطی که ابزار متعارف سیاستگذاری 
پولی بــرای کنترل تورم را در اختیار نداشــت، تصمیم گرفت عامل 
محرک انتظارات تورمی و التهابات شــدید در بازار کالا و خدمات را از 
بین ببرد و به مدیریت متفاوت بــازار ارز روی آورد. همتی ادامه داد: 
یکی از اهداف دســتیابی به رشــد اقتصادی بالا است و هیچ اقتصاد 
بزرگی نمی تواند بدون دستیابی به رشد اقتصادی بالا، تاب آوری بلند 
مدت در مقابل فشــارهای خراجی از خود نشــان دهد. عضو کابینه 
دوازدهم گفت: هدف اول سیاســت گذار پلــی، کنترل تورم و ثبات 
قیمت هاســت و بانک مرکزی باید ســعی کند مانع از انحراف رشد 
واقعی اقتصادی از نرخ رشــد بلندمدت شود و به این منظور در طول 
سه دهه گذشته بستر سازی رشد اقتصادی منجر به رشد متوسط ۳.۵ 
تا ۴ درصدی شده است. همتی معتقد است با خلق اعتبار و نقدینگی 
امکان افزایش رشد اقتصادی وجود نداشته و رشدهای بالای نقدینگی 
خود را در تورم بالا منعکس کرده است. پس بهتر است با رشد پایین، 
رشد نقدینگی هم کاهش یابد. رئیس بانک مرکزی ادامه داد: در طول 
یک ســال و نیم گذشته اگر چه تورم دغدغه بانک مرکزی بوده است 
امــا غافل از بخش حقوقی اقتصاد و بــرای جلوگیری از تورم و رکود 
نمی توان تلاش مؤثری انجام داد. پس بخشــی از تلاش بانک مرکزی 
بــرای کاهش انتظارات تورمی، کاهش عدم اطمینان و افزایش انگیزه 

تولید کالا و خدمات بوده است.

مهدی میراشرفی رئیس کل گمرک ایران گفت: 
هدف اصلــی از ترخیص خودروهای باقی مانده 
در گمرک جلوگیری از رسوب کالا در گمرکات 
اســت و برخلاف شــایعات و اتهام های که زده 
شده، هیچ هدف پشت پرده ای در ترخیص آنها 
پیگیری نمی شــود. میراشــرفی اظهار کرد: در 
کشــور ما قوانین تجارت بسیار گسترده  است و 
برای آنکه به همه آنها مسلط شویم باید مباحث 
و قوانین مختلف را بررســی و مطالعه کنیم که 
این موضوع چــه فعالیت در ایــن حوزه و چه 
تصمیم گیری را دشــوار می کنــد. به گفته وی، 
در حوزه ثبت سفارش و ترخیص کالاها نیز در 
بسیاری از کشورها تنها یک نهاد تصمیم گیر در 

ایــن زمینه وجود دارد امــا در ایران تعداد این 
نهادها بسیار بالاســت و بعضا تصمیماتی که از 
سوی آنها گرفته می شود نیز با یکدیگر متفاوت 
اســت و علت به وجود آمدن برخی از مشکلات 
در حــوزه تصمیم گیری برای ورود یک کالا نیز 

همین مسئله است.

ë صادراتازنظروزنی۴برابرواردات
است

رئیــس کل گمرک ایــران با بیــان این که در 
۱۰ ماه ابتدایی امســال بیــش از ۱۲۵ میلیون 
تن صادرات کالا از گمرکات کشــور انجام شده 
اســت، بیان کرد: این صادرات که در شــرایط 

ســخت تحریم اجرایی شده نشان دهنده قدرت 
تولیدکنندگان ایرانی اســت و باید از آنها برای 
این عملکرد تقدیر کرد. میزان واردات کشور نیز 
در این مدت حدود ۳۱ میلیون تن بوده و به این 
ترتیب صادرات وزنی کشــور حدودا چهار برابر 

واردات است.

حذف ارز دولتی کره حیوانی و عدم حذف آن از انواع روغن نباتی که قسمت عمده 
مارگارین را تشــکیل می دهد، باعث ایجاد شرایط رقابتی نابرابر بین این دو کالا و 
جایگزینی مارگارین با کره شده اســت. حذف ارز دولتی کالاهای اساسی که طی 
یکســال و نیم گذشته از سوی کارشناســان به عنوان یک الزام مطرح می شد هم 
اکنون در دســتور کار دولت اســت اما باید در مورد زمان اجرای آن دقت و تدابیر 
لازم صورت بگیرد تا مصرف کنندگان و همچنین تولیدکنندگان داخلی را با مشکل 
مواجه نکند. یکــی از موضوعات مورد بحث در این زمینه، حذف ارز دولتی از یک 
کالا و عدم حذف آن از کالای رقیب اســت که می تواند منجر به ایجاد چالش های 
جدی شــود. به عنوان مثال کارشناسان معتقدند که دولت بعد از حذف ارز دولتی 
کره حیوانی چرا ارز کره گیاهی )مارگارین( که رقیب این کالاســت حذف نمی کند 

و باعث ایجاد رانت برای برخی شرکت ها می شود؟
کره گیاهی یا مارگارین در داخل کشــور فرموله می شــود و حدود ۸۰ درصد کره 
گیاهی انواع روغن های نباتی و حدود ۲۰ درصد آن آب است. گفته می شود بخش 
عمده کره گیاهی از روغن پالم تشــکیل می شود که بعد از واردات روغن به کشور، 
کره گیاهی یا همان مارگارین در داخل فرموله می شود. کره گیاهی در گروه کالای 
اساســی قرار نمی گیرد در حالی کالای رقیب کره حیوانی اســت و در رستوران ها، 

تولید شیرینی و شکلات، کیک ها و نان های صنعتی و … کاربرد دارد.

ë شکافقیمتباعثشدهمارگارینجایگزینکرهحیوانیدربازارشود
در همین زمینه، رضا باکری، دبیر انجمن صنایع لبنی کشــور با اشــاره به اختلاف 
قیمت کره حیوانی و کره گیاهی )مارگارین( در بازار، گفت: طی ســالهای اخیر این 
اختلاف قیمت باعث شده که کره گیاهی )مارگارین( به مرور زمان در بازار مصرف 

جایگزین کره حیوانی شود.
وی اضافه کرد: کره حیوانی که در حال حاضر در بازار عرضه می شــود شــامل ارز 

۴۲۰۰ تومانی است و هنوز حذف ارز روی قیمت این کالا تأثیرگذار نبوده است.
باکری ادامه داد: وقتی که ارز نیمایی در قیمت تمام شده کره اعمال شود این کالا 
بــا نرخ ۴,۵۰۰ تومان به مصرف کنندگان عرضه نخواهد شــد و قیمت آن افزایش 

می یابد.
انجمن لبنی با اطلاق عنوان کره گیاهی به مارگارین مخالف اســت چون مارگارین 
از ترکیــب انواع روغن های نباتی از جمله روغن پالم بوجود می آید و در واقع نوعی 
خوراک چرب اســت و جزو گروه فرآورده های لبنی نیســت که به آن عنوان کره 

اطلاق شود
وی با اشــاره به اینکه حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی از واردات کره حیوانی شکاف قیمت 
بین این کالا و کره گیاهی را بیشــتر خواهد کرد، افزود: احتمال دارد که جای کره 

حیوانی و مارگارین به دلیل این اختلاف قیمت در سبد خانوار نیز تغییر کند.
باکری بــا بیان اینکه انجمن صنایــع لبنی ایران با اطلاق عنــوان کره گیاهی به 
مارگارین مخالف اســت، گفت: ما سالهاســت که در این زمینه اعتراض می کنیم 
چون مارگارین از ترکیب انواع روغن های نباتی از جمله روغن پالم بوجود می آید و 
در واقع نوعی خوراک چرب اســت و جزو گروه فرآورده های لبنی نیست که به آن 

عنوان کره اطلاق شود.
وی تصریح کرد: باید عنوان دیگری برای این محصول انتخاب شود.

باکــری درباره اینکه آیا واحد نبودن نرخ ارز برای کــره حیوانی و مارگارین منجر 
به ایجاد رانت خواهد شــد؟، گفت: ما طرفدار تک نرخی شدن ارز هستیم در واقع 
برای ســلامت و پایداری جامعه و صنعت و روابطی که بین ذی نفعان وجود دارد 
باید ارز تک نرخی شــود و آثار و تبعات زیان بار این مســاله طی سالهای آینده در 

کشور مشخص خواهد شد.

ë وارداتسالانه۴۵۰هزارتنروغنپالمباارزدولتی
وی تصریح کرد: تمام زیر رشــته های صنعت باید نرخ ارز واحدی داشــته باشند تا 

مشکلی ایجاد نشود.
همچنین در این زمینه، یک منبع آگاه در وزارت جهاد کشاورزی با اشاره به حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانی کره حیوانی، اظهارداشت: عمده قسمت کره گیاهی که در کشور 
فرموله می شــود از روغن نباتی و بویژه روغن پالم است که این روغن ها همچنان با 
ارز دولتی وارد می شود. وی اضافه کرد: متأسفانه حذف ارز کره حیوانی باعث ایجاد 
شــرایط رقابت نابرابر بین کره حیوانی و کره گیاهی می شــود و احتمال اینکه کره 
گیاهــی جای کره حیوانی را در مصارف مختلف بگیرد زیاد اســت که این به ضرر 
سلامت جامعه نیز خواهد بود. براین اساس این گزارش، نیاز کشور به روغن سالانه 
۱.۵ میلیون تن اســت که عمده این نیاز از طریق واردات تأمین می شــود. تأمین 
روغن مورد نیاز کشور از ســه طریق واردات مستقیم روغن، واردات دانه روغنی و 
همچنین تولید داخل تأمین می شــود که ســهم تولید داخل در حال حاضر بسیار 

ناچیز است.
همچنین سالانه حدود ۴۵۰ هزارتن روغن پالم وارد کشور می شود که در صنایعی 
نظیر کره گیاهی، شــیرینی و شکلات، بستنی، پنیر پیتزا، چیپس و بخش کوچکی 
از آن در روغن های ســرخ کردنی برخی کارخانجات روغن نباتی مورد استفاده قرار 
می گیرد و جز روغن نباتی که میزان آن نیز محدود اســت، هیچکدام از این کالاها 
نیز جز کالاهای اساسی و اقلام ضروری خانوار به حساب نمی آید و این جزو نکات 
بســیار مهمی است که دولتمردان باید در اولویت بندی کالاها برای اختصاص و یا 

حذف ارز دولتی مورد توجه قرار دهند.

اقتصادی

رئیس کل گمرک:

ترخیص خودروها از گمرک هیچ پشت پرده ای ندارد

مقاوم سازی اقتصاد با نقش 
آفرینی بانک ها

ë محمدبیگدلی
در شرایطی که به فرموده مقام معظم رهبری )مدظله العالی(، 
دشــمن اتاق جنگ را از وزارت دفاع بــه وزارت خزانه داری 
آمریکا منتقل کرده است،مسیر مقابله و مقاومت از اقتصاد می 

گذرد و هم اکنون در حال جنگ اقتصادی هستیم.
مقاومت اقتصادی نیز مستلزم فراهم آوردن زمینه هایی برای 
ایجاد، رشد و شکوفایی فعالیت های اقتصادی متنوع و تأمین 

نیازهای کشور است.
اکثر صاحب نظران معتقدند در فضای مقاوم ســازی اقتصاد، 
افزایــش تولید برای دســت یابی به مقیاس هایــی با صرفه 
اقتصــادی و کیفیتی قابل برابری بــا نمونه های خارجی یک 
ضرورت است؛ از سوی دیگر توسعه فرهنگ استفاده از کالای 

داخلی مکمل این چرخه است.
البته تداوم این چرخه مستلزم افزایش بهره وری کارخانه ها و 
بنگاه های اقتصادی، تقویت سیستم های مدیریتی و راهبری 
این بنگاه ها و همچنین بازاریابی مناســب داخلی و در ادامه 

خارجی محصولات و خدمات است.
در موارد زیادی شــاهد این موضوع هستیم که تولیدکنندگان 
داخلــی با انــدک حمایتی از قبیل ممنوعیــت های وارداتی، 
تأمین نقدینگی و دریافت خدمات بانکی مناســب، به موفقیت 
هــای قابل توجهی در تولید محصول ایرانی و ایجاد اشــتغال 

برای جوانان دست یافته اند.
بخش مهم و بــی بدیلی از تکرار و اســتمرار چنین موفقیت 
هایی در گرو حمایت نظام بانکی به ویژه بانک هایی اســت که 
با در اختیار داشتن منابع مالی، امکان تأمین نیازهای نقدینگی 

واحدهای تولیدی یا خدماتی را دارند.
بانک ها به عنوان مهم ترین رکن اقتصادی کشــور، نقش بسیار 
مهمــی در کنتــرل عملیات نقدینگی کشــور دارند و درحال 
حاضر تقریباً 9٠ درصد تامین مالی کشور توسط آن ها صورت 
مــی پذیرد؛ لذا ضروری اســت تا مانند تمامی ســازمان ها از 
برنامه اجرایی در راستای تحقق سیاست های اقتصاد مقاومتی 
برخوردار باشــند. بانک ملت نیز به عنوان یکی از بزرگ ترین 
نهادهای فعال در بازار پولی و مالی کشور، ضمن درک درست 
و به موقع از اهمیت این موضوع و نقش کلیدی خود در اجرایی 
ســازی آن، تلاش در جهت پیاده سازی سیاست های مذکور 
را از زمان ابلاغ توســط مقام معظم رهبــری )مدظله العالی(، 
در دســتورکار خود قرار داده است. با واکاوی و بررسی دقیق 
سیاســت های ابلاغی اقتصــاد مقاومتی مشــخص گردید که 
پیاده ســازی موارد مندرج در بندهای نهم]1[ و نوزدهم]٢[  
سیاست های مذکور به میزان بالایی به صنعت بانکداری کشور 
ارتباط دارد و از ســوی دیگر، تحقق سایر بندهای ٢4گانه نیز 
به نوعی نیازمند تامین مالی توســط بانک ها می باشــد. با این 
تفاســیر "بانکداری مقاومتی به معنای نوعی رویکرد بانکداری 
که علاوه  بر مقاوم ســازی ســاختار اقتصادی کشور از طریق  
افزایــش تاب آوری در مقابل شــوک های خارجی و شــفاف 
سازی فرایندهای بانکی و مالی، با هدایت منابع  مالی به سمت 
گروه هــا و صنایع دارای اولویت، زمینه تحقق اقتصاد مقاومتی 
را فراهم می آورد" تعریف می گردد. در گام بعدی، جهت لحاظ  
شــدن در سیاســت های کلی بانک و هم  راستا سازی خط 
مشی های اســتراتژیک بانک با اصول اقتصاد مقاومتی، هدف 
گــذاری های کمی بانک در این حوزه در دو بخش اصلی ناظر 
بر الف- ظرفیت بانک به عنوان یک بنگاه فعال در زمینه تامین 
مالــی بازارهای هدف و ب- تــلاش در جهت ایجاد چارچوب 
یک بانک مقاوم دسته بندی شدند و اجرایی سازی و پایش آن 
ها به ترتیب به دو کمیته افزایش اثربخشــی اعتباری و ارتقاء 
سودآوری بانک محول گردید. جهت تحقق اهداف کمی بانک 
در بخش الف، مشارکت در بخش واقعی اقتصاد به عنوان هدف 
کلان محور نقش آفرینی در اقتصادمقاومتی تعریف شــد و از 

میان 8٧  شاخص اصلی پیشنهادی، شاخص های:
 سهم تسهیلات اعطایی به کسب و کارهای نوآور و SME ها
ســهم تســهیلات اعطایی به اشتغالزایی، مشــاغل خانگی و 

کارفرمایی با رویکرد صادرات محور و ایجاد کسب و کار
سهم تسهیلات اعطایی برای خرید کالای ایرانی

سهم تسهیلات اعطایی به بخش تولید محصولات کشاورزی
به عنوان شــاخص های نهایی انتخاب شــدند. نتایج عملکرد 
شــاخص های مذکور در دو سال اخیر به شرح جدول ذیل می 
باشــد که نتایج عملکرد نشان می دهد که در سهم تسهیلات 
اعطایی به SME ها و ســهم تسهیلات خرید کالای ایرانی و 
همچنین تسهیلات بخش محصولات کشاورزی عملکرد بسیار 

فراتر از اهداف تعیین شده در سال 139٧ بوده است.
همچنیــن جهــت تحقق اهــداف کمی بانــک در بخش ب، 
اســتحکام مالی بانک به عنوان دیگر هدف کلان محور نقش 
آفرینی در اقتصادمقاومتی تعریف شــد و از میان 3٠  شاخص 

اصلی پیشنهادی در حوزه تاب آوری شاخص های:
کفایت سرمایه

سپرده های بلندمدت به کل مصارف ریالی
کیفیت سود

)LCR(نسبت پوشش نقدینگی
)NSFR( نسبت تامین مالی پایدار خالص

یک بام و دو هوای دولت در حذف ارز 42۰۰ تومانی کالاهای اساسی

فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی از واریز 
بخشی از ارز حاصل از صادرات به سامانه نیما خبر 
داد و گفت: همچنین صادرکنندگان ارز مورد نیاز 

واردات را هم تامین می کنند.
دژپسند با اشــاره به تلاش های صادرکنندگان در 
حوزه صادرات کالا علیرغم ســخت ترین تحریم ها 
گفــت: در ۱۱ ماهه امســال، ۳۹ میلیــارد دلار 
صــادرات و ۴۰ میلیارد دلار واردات صورت گرفته 
که در مقایسه با سال گذشته، صادرات رشد داشته 

است. 
وزیر امور اقتصــادی و دارایی با بیــان اینکه ۸۵ 
درصد از حجم واردات کشور را کالاهای سرمایه ای 

و مورد نیاز تولیدکنندگان تشکیل می دهد، افزود: 
واردات نیز نســبت به مدت مشابه سال قبل رشد 
را تجربه کرده؛ ضمن اینکه در این مدت ۱۵۰ تن 

کالا از کشور صادر شده است.
وی تصریح کرد: ۸۵ درصد واردات کشــور مربوط 
به کالای سرمایه ای است و اکنون، صادرکنندگان 
تأمین کننده ارز وارداتی ها هســتند؛ این در حالی 
است که صادرکنندگان نیز بخشی از ارز خود را به 

سامانه نیما تحویل می دهند.
به گفته دژپســند، در شرایط جنگ اقتصادی باید 
تصمیمات نسبت شــرایط عادی تغییراتی داشته 
باشــد؛ این در حالی است که دولت تلاش می کند 

مشــکلات موجود را از پیش پای تولیدکنندگان 
بردارد.

وی اظهار داشت: وظیفه حاکمیتی دولت، تسهیل 
تجارت اســت و باید فضای کسب و کار را در هر 

شرایطی برای رونق تولید فراهم کند.

وزیر اقتصاد:

۸۵ درصد واردات کشور مربوط به کالاهای سرمایه ای است

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی گفت: برخی در 
گذشته به اســم حفظ اراضی متعلق به بیت المال، 
از عرضه  زمین برای خانه دار شــدن مردم ممانعت 

می کردند.
اســلامی در همایش طرح ملی مســکن با تأکید بر 
اینکه خانه دار شــدن مردم به حکم قانون اساســی 
وظیفه دولت اســت و دولت باید زمینه مســکن دار 
شدن مردم را تســهیل کند، گفت: حال آنکه برخی 
تعریف هــای غامض از قانون می کنند و یا به اســم 
حمایت از بیت المال مانع از خانه دار شــدن مردم 

می کنند، بحث دیگری است.
وی افزود: تســریع و تســهیل خانه دار شدن مردم 
وظیفه ماســت. البته موظف به حفــظ اراضی بیت 
المال نیز هستیم اما معنای آن این نیست که جلوی 

عرضه زمین را برای خانه دار شدن مردم بگیریم.
وزیر راه گفت: جریان تولید مسکن باید یک جریان 

پایدار شــود که نمونه آن طرح اقدام ملی مســکن 
است. دولت ها عوض می شوند، برچسب ها نیز تغییر 
می کند اما اصل، خدمت گذاری به مردم اســت و ما 

برای خدمت به مردم اینجا هستیم.
وی بــا تأکید بر لــزوم ایجاد همگرایــی میان همه 
نهادهای دولتی برای اجرای طرح ملی مسکن اظهار 
داشت: فرافکنی بزرگترین بیماری است که به جان 
ما افتاده اســت و به بهانه های مختلــف کارها را به 

عقب می اندازیم.
اســلامی با اشــاره به وعده خود در ورود به وزارت 
راه و شهرســازی، تصریح کرد: در همان زمان اعلام 
کردم که ۵۵۰ هزار واحد مســکن مهر باقیمانده به 
اســتثنای آنهایی که مشکل حقوقی و قضائی دارند، 
باید تکمیل شــود. حال از هر مدل قــراردادی که 
هستند مهم نیســت. مهم این است که این خانه ها 

ساخته شوند.
وزیر راه و شهرسازی یادآور شد: برخی از مردم فرش 
و طلا فروخته اند و بــه تعاونی ها داده اند. اما اینکه 
تعاونی ها سالم نبودند و پول مردم را برداشته اند به 
مردم ارتباطی ندارد. وظیفه ماست که آن را پیگیری 

کنیم.
اســلامی گفت: اینکه این وظیفه را به یکدیگر شوت 
کنیم که این برای سازمان فلان است و به من مربوط 

نیست، اقدام اشتباهی است و باید پیگیری شود.
وی درباره طرح ملی مسکن خاطرنشان کرد: در این 

طرح ۴۰۰ هزار واحد احداث می شود که ۱۰۰ هزار 
واحد را بنیاد مســکن، ۱۰۰ هزار واحد رابازآفرینی 
شــهری در بافــت فرســوده و ۲۰۰ هــزار واحد را 

شهرهای جدید احداث خواهند کرد.
اســلامی اظهار داشت: نهضت خانه سازی باید انجام 
شــود چه انبوه ســازان بیایند چه نیایند؛ خودتان 
به دنبال شرکت های ســازنده خوشنام بروید. ستاد 
اجرایــی فرمان حضــرت امام، بنیاد مســتضعفان، 
شــرکت ســرمایه گذاری مســکن بانک مسکن و 
شرکت های تابعه بنیاد مسکن نیز با تمام قوا به این 

طرح ورود کرده اند و این پروژه شروع شده است.
وزیــر راه گفت: بعد از انتخابات باید ثبت نام فاز دوم 
این طرح آغاز شــود. زمین نیز فراهــم و در اختیار 
مــردم قرار گیرد تــا مردم بتوانند مســکن خود را 

خریداری کنند.
وی با تأکیدبر اینکه تحویل زمین از سوی وزارت راه 
و شهرسازی و نقشه از سوی نظام مهندسی باید در 
اسرع وقت انجام شده و تعرفه نظارت های مهندسی 
نیز حداقلی شــود، افزود: بازار تعهدی مصالح نیز راه 
اندازی شده و بانک مســکن تسهیلات مرتبط را به 

سرعت پرداخت کند.
اســلامی بر لزوم توجه بــه معماری و زیباســازی 
واحدهای مســکن مهر نیز همراه با عبور از ســنتی 
سازی به صنعتی سازی برای کاهش هدررفت منابع 

تأکید کرد.

افزایش ۱۲ماهه روند استرداد مالیات بر ارزش افزوده

وزیر راه و شهرسازی:

برخی به اسم حفظ بیت المال مانع خانه دارشدن مردم می شدند

خبر کوتاه

یک بام و دو هوا در حذف ارز 4200 تومانییادداشت
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اخبارخبر کوتاه
تمهیدات شهرداری اصفهان به منظور برگزاری انتخابات  

محمدی-خبرنگاریادگار  کرمانشــاه-فریده 
امروز:

مدیرعامــل شــرکت توزیــع برق اســتان 
کرمانشــاه از اجرای طرح »قبض ســبز« از 
مهر ماه ســال جاری در اســتان خبر داد و 
گفت: حذف قبوض کاغذی برق در راستای 
اقتصاد مقاومتی و با هدف کاهش هزینه ها 
و اســتفاده از تکنولوژی هــای نوین در این 

شرکت صورت گرفت.
امیدعلــی مرآتی در نشســت خبــری به 
مناســبت چهل و یکمین ســالگرد پیروزی 
انقلاب اسلامی به تشــریح پروژه های قابل 
افتتاح و آماده بهره برداری این شــرکت طی 
ایــام دهه مبارکــه فجر پرداخــت و افزود: 
در این ایام برق رســانی به روســتاهای بی 
برق شهرستان های ســرپل ذهاب و ثلاث 

باباجانی، احداث ســیم کشی شبکه فشــار متوسط هوایی 
منطقــه ویژه اقتصــادی پرویز خان، جابجایی شــبکه برق 
روستای بان زرده شهرستان دالاهو و تامین برق روستاهای 

جابجا شده منطقه زلزله زده ثلاث باباجانی صورت گرفت.
به گفتــه وی، همچنین شــبکه برق برخی از روســتاهای 
شهرستان سرپل ذهاب گیلانغرب، جوانرود، ثلاث باباجانی و 

قصر شیرین اصلاح و بهینه شد.
مرآتی گفت : اســتان کرمانشاه با مجموع ۷۷۷ هزارو ۴۳۰ 
مشــترک شــامل مشــترکین: خانگی، عمومی، کشاورزی، 
صنعتی، تجاری و روشــنایی معابــر، دو هزارو ۶۲۱ میلیون 

کیلو وات ساعت انرژی مصرف می کند.
او بیشــترین مصرف میــزان انرژی را در بخــش خانگی با 
مصرف هزارو ۱۰۳ میلیون کیلو وات ســاعت عنوان و گفت 

: این مقدار در
بخش کشــاورزی ۴۰۵، در بخــش صنعتی ۲۹۷، در بخش 
تجــاری ۲۱۱ و در معابــر ۱۰۳ میلیون کیلو وات ســاعت 

می باشد.
وی حجم کل سرمایه گذاری پروژه های قابل افتتاح و آماده 
بهره برداری این شــرکت را ۱۱۳ میلیارد و ۶۸۲ میلیون و 

۳۸۳ هزار و ۵۷۵ ریال اعلام کرد.
مرآتی میزان مصرف انرژی استان را دو هزار و ۶۲۱ میلیون 

کیلووات ســاعت اعلام کرد و افزود: پیک بار ســال گذشته 
۷۲۷ مگاوات ساعت بود که طی سال جاری به ۷۳۸ مگاوات 

رسید.
 وی تصریح کرد: طی سال جاری ۱ درصد اضافه بار داشتیم 
که توانســتیم با کنترل مصــرف بار، برنامه خاموشــی در 

کرمانشاه اعمال نکنیم.
 وی ســرانه مصرف برق را در استان کرمانشاه ۴۵ درصد و 
خاموشــی مشــترکین ۴۳ درصد کمتر از میانگین کشوری 
اعلام کرد و افزود: همچنین  میزان وصول مطالبات ما %۰۳ 

بالاتر از میانگین کشوری است.
به گفته مرآتی، میزان طلب این شــرکت از مشترکان خود، 

۱۵۰ میلیارد تومان است.
 وی تعداد روســتاهای برقدار کرمانشــاه را دو هزار و ۵۴۴ 
روستا اعلام کرد و گفت: در استان تمام روستاهای بالای ۵ 

خانوار، برق دار هستند.
مدیرعامل شــرکت توزیع برق اســتان کرمانشــاه در ادامه 
ســخنانش از انعقاد تفاهم نامه همکاری بین این شرکت با 
کمیته امداد امام)ره( اســتان و بانک ملی خبر داد و گفت: 
براساس این تفاهم نامه برای ۵۱ خانوار مددجوی روستایی 
اســتان ۲۲۵ کیلووات سلول های خورشــیدی نصب شده 

است.
به گفته وی، تاکنون ۷۶۰ کیلووات ســلول خورشــیدی در 

استان نصب شده است.
 وی تصریــح کــرد: یکــی از راهکارهایی 
کــه در این شــرکت به دنبال آن هســتیم 
جذب ســرمایه گذار در حــوزه انرژی های 

خورشیدی است.
راه اندازی سامانه عملیات و اتقاقات در بستر 

GIS  برای اولین بار در کشور
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان 
با اشــاره به عملکرد دولــت تدبیر وامید )از 
ســال ۹۲ تا پایان دی مــاه ۹۸( در زمینه 
شــرکت توزیع نیــروی برق اســتان گفت: 
برق رســانی به بیــش از ۲۶ هــزار واحد 
مســکن مهر، نصب ۷۶۰ کیلووات ســلول 
خورشیدی )۲۳۰ کیلووات مساجد، مدارس 
روســتایی/۲۵۵  کیلــووات  ادارات/۵۰  و 
کیلــووات کمیتــه امــداد/ ۲۲۵ کیلووات 
بخــش خصوصــی(، راه انــدازی زیرســاخت مانتیتورینگ 
مشترکین )طرح فهام(، نصب ۵ هزارو ۳۷۰ کنتور هوشمند 
طرح فهام و ۱۱۸۰ کنتور هوشــمند آب و برق، توســعه و 
بهره برداری از سیســتم اطلاعات مکانی )GIS در شــبکه 
توزیع نیروی برق اســتان تا سطح مشــترکین(، راه اندازی 
ســامانه عملیات و اتفاقات در بســتر GIS برای اولین بار 
در کشــور، راه اندازی مانیتورینگ شــبکه و دیسپاچینگ 
شــرکت توزیع، راه اندازی و عملیاتی نمودن pm در سطح 
 استان و. گوشــه ای از عملکرد دولت تدبیر وامید در استان 

است .
وی به ۳۷۰ کیلومتر مرز مشــترک با کشور عراق اشاره کرد 
و افزود: این شــرکت در حال حاضر مشــغول برقرسانی به 
پاســگاه های مرزی ارتش در شهرستان قصرشیرین و سپاه 
در شهرســتان ثلاث باباجانی و اورامانات اســت که ســال 
گذشته به ۶ پاسگاه سپاه در مناطق صعب العبور برق رسانی 
شد و هم اکنون نیز مرزداران غیور ما در نقطه صفر مرزی از 

نعمت برق بهره مند هستند.
مرآتی در پایان با تقدیر از  اصحاب رســانه استان، گفت: با 
اطلاع رســانی دقیق و به موقع، امســال برنامه خاموشی در 
کرمانشــاه اعمال نشــد که از این نظر در کشور در جایگاه 

خوبی قرار گرفتیم.

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان:

بیش از 2 هزار و 500 روستای کرمانشاه از نعمت برق  برخوردار هستند

راه اندازی سامانه »ایران نوآفرین« 
برای نام نویسی شرکت های استارپ آپ

ساری-خبرنگاریادگار امروز:
 رئیس اداره بازاریابی و متقاضیان سازمان فناوری اطلاعات کشور از راه اندازی سامانه 
»ایران نوآفرین« برای نام نویســی شرکت های استارپ آپ خبر داد و گفت: سامانه 
دیگری به نام سامانه »ایران کارفا« نیز وجود دارد که جهت حمایت های مالی در نظر 
گرفته شده و شرکت ها می توانند یک سری مستندات خواسته شده را آپلود کنند تا 

کمتر از یک ماه به آنان تسهیلات پرداخت شود. 
رحمت اله صابری در آیین اختتامیه استارپ آپ که  در دانشگاه علوم کشاورزی و 
منابع طبیعی ساری برگزار شد، با اشاره به جایگاه جهاد دانشگاهی در حمایت از 
شرکت های استارپ آپی اظهار کرد:  با توجه به اینکه کل کشور در حوزه فناوری به ۵ 
منطقه تقسیم شده است، جهاد دانشگاهی و سازمان تجاری سازی به عنوان کارگزار 

انتخاب شده که در حوزه حمایت های مالی و معنوی فعالیت دارند. 
وی تصریح کرد: این کارگزاران وظیفه دارند که در شناسایی شرکت های استارپ آپ 

جهت حمایت های مالی و معنوی در کنار شرکت ها باشند. 
رئیس اداره بازاریابی و متقاضیان ســازمان فناوری اطلاعات کشــور با بیان اینکه 
تسهیلات با نرخ ۴ درصد از ۳۰ میلیون تا ۳ میلیارد تومان به متقاضیان از طریق 
پست بانک اعطا می شود، گفت: در کنار حمایت مالی یک سری حمایت های معنوی 
از جمله معرفی به معاونت وزارت علوم، صندوق امید وسازمان نظام صنفی و اعطای 

مجوز  صورت می گیرد.
صابری خاطرنشان کرد:  طی زمانی که دوره های آموزشی برگزار می شود، ایده ها نیز 
تبلور پیدا می کند که در این میان شرکت هایی به این ایده ها کمک  و سرمایه گذاری 

می کنند.

ثبت بازار تاریخی بروجرد در فهرست آثار ملی
خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز:

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی لرستان گفت: دکتر مونسان 
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی طی نامه ای مراتب ثبت بازار 

تاریخی بروجرد را به استاندار لرستان ابلاغ کرد.
سید امین قاســمی در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: در اجرای بند ج ماده واحده 
قانون تشکیل سازمان میراث فرهنگی کشور مصوب سال ۱۳۶۴ و بند ششم ماده 
سوم قانون اساسنامه سازمان میراث فرهنگی کشور مصوب ۱۳۶۷ مجلس شورای 
اسلامی مبنی بر ثبت آثار ارزشمند منقول و غیرمنقول فرهنگی-تاریخی در فهرست 
آثار ملی و فهرست های ذی ربط پرونده بازار تاریخی بروجرد توسط استان تهیه و 

پس از تشریفات قانونی در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است.
وی تصریح کرد: این اثر تاریخی به شماره ۳۲۷۲۲ مورخه ۱۳۹۸.۰۲.۱۰ در فهرست 
آثار تاریخی به ثبت رسیده و هرگونه دخل و تصرف یا اقدام و عملیاتی که منجر 
به تخریب یا تغییر هویت آن شود برابر مواد ۵۵۸ لغایت ۵۶۹ از کتاب پنجم قانون 

مجازات های اسلامی جرم محسوب می شود.

مدیرعامل آب و فاضلاب مازندران خبرداد؛

افزایش شاخص بهره مندی روستاهای مازندران
از آب سالم به  ۷۷ درصد 

ساری - خبرنگاریادگار امروز:
مدیرعامل آب و فاضلاب مازندران گفت: شاخص بهره مندی روستاییان استان از 

آب آشامیدنی سالم و بهداشتی به بیش از ۷۷ درصد رسیده است.
 مجید عبداللهی  در مراســم ادغام شرکت های آب و فاضلاب روستایی و شهری 
استان با اشاره به شروع پکپارچگی شرکت های آبرسانی در مازندران گفت: باید به 
این باور برسیم که همدلی و اتحاد یک عنصر کلیدی و حیاتی و مهارت به شمار 

می رود و باید تلاش کنیم این مهارت را کسب کنیم.
وی افزود: سازمان هایی که از یکپارچگی برخوردار هستند، کارکنان آن با آرامش، 
لحظات ســخت را پشت سر می گذارند زیرا قدرت هر سازمان در اتحاد درونی آن 

نهفته است.
وی از نیروی انسانی به عنوان عامل حیاتی و راهبردی یاد کرد و گفت: منابع انسانی 
ارزشمندترین منابع سازمان ها محسوب می شود و باید در کنار هم با آرامش کارها 

را پیش بریم.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب مازندران یادآور شد: آب و فاضلاب مازندران از 
خانواده بزرگی تشکیل شده است و رسالت بزرگی برعهده دارد و زمانی می تواند این 

رسالت را به سرانجام رساند که وظایف خود را به درستی انجام دهد.
وی آبرسانی مطلوب به مشترکان را وظیفه مهم برشمرد و با اشاره به عملکرد آب 
و فاضلاب شهری و روستایی از سال ۹۲ تاکنون اظهار داشت: تاکنون توانستیم در 
۶۴۶ روستا با جمعیت نیم میلیون نفری که بیش از یک سوم جمعیت روستایی را 

تشکیل می دهند پروژه های آبرسانی را افتتاح کنیم.
عبداللهــی با اظهار اینکه برای اجرای این پروژه ها بیش از دو هزار و ۷۰۰ میلیارد 
تومان هزینه شــده است، گفت: در سال ۹۲ شاخص برخورداری از آب آشامیدنی 
سالم در استان ۶۷ درصد بود که تا پایان سال قبل از متوسط کشوری فراتر رفت و 

به ۷۷ درصد درصد رسیده است.

آغاز طرح حذف قبوض گاز مشتركین در استان 
اصفهان

اصفهان -مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز: 
مدیرعامل شركت گاز استان اصفهان، با بیان اینكه طرح حذف قبوض کاغذی گاز 
بهاء در این اســتان آغاز شده است؛ گفت: صورتحساب مشتركین گاز دراصفهان 

همگام با اجراي این طرح ملي در كشور به روش پیامکی ارسال مي شود.
سید مصطفی علوی، افزود: مرحله نخست این طرح، با دریافت شماره تلفن همراه 
مشترکین شروع شده است و مشترکین می توانند شماره اشتراک خود را به سامانه 

پیام کوتاه 1000194 با الگوی )شماره اشتراک*1(ارسال کنند.
وي، تصریح کرد: با استفاده از سرویس های پیامکی، وب سایت و مراجعه کنتورخوان، 

جمع آوری شماره تلفن همراه انجام خواهد شد.
مدیرعامل شــركت گاز استان اصفهان، گفت: طرح حذف قبوض کاغذی، اقدامی 
در جهت صرفه جویی مصرف کاغذ و صیانت از جنگل ها و منابع طبیعی و حفظ 
محیط زیست می باشد. علوی، افزود: در صورت فراهم شدن همه شرایط تدریجاً تا 

پایان سال جاری؛ قبوض کاغذی برای مشترکین گاز صادر نخواهد شد.
وي، با اعلام اینكه برای ثبت شماره تلفن همراه می توان به ۳ روش شامل؛ مراجعه به 
وب سایت شرکت ملی گاز به آدرس   http://ghabz.nigc.ir ، تکمیل فرم ضمیمه 
شده به قبوض گاز و تحویل آن به مامور قرائت کنتور و نهایتاً ارسال شماره اشتراک 
ده رقمی درج شده در بالای قبض به سامانه پیامکی1000194 با الگوی )شماره 
اشتراک*1( اقدام کرد گفت: از مشتركین محترم تقاضا می شود به منظور دریافت 
اطلاعات صورت حساب گاز مصرفی خود در اسرع وقت نسبت به ثبت شماره تلفن 

همراه خود به یکی از سه روش فوق اقدام كنند

اصفهان-مریم مومنی - خبرنگاریادگار امروز:
حسین امیری با اشاره به برگزاری  یازدهمین 
دوره انتخابات  مجلس شــورای اسلامی در  
دوم اســفند ماه ســال جاری گفــت: ملت 
ســرافراز ایران با حضــور حداکثری خود در 
انتخابات اســفند ماه،  افکار پوچ و خصمانه 
دشــمنان نظام و انقلاب را بی ثمر نموده  و 
با عزمی جزم گامهای بلندی در راه توســعه 

کشور خواهند برداشت.
معاون خدمات شــهری شهرداری اصفهان با 
بیان اینکه »شــرکت در انتخابات وظیفه ای 
ملی و شرعی است و همگان اعم از مسئولین 
و شــهروندان بایــد در آن حضور حداکثری 
اصفهان   تمهیدات شــهرداری  باشند  داشته 
برای برگزاری انتخابات باشــکوه و همچنین 
اماده ســازی فضای تبلیغاتی بــرای تمامی 

کاندیدا ها را تشریح کرد.
به گــزارش روابط عمومــی معاونت خدمات 
شهری؛ حســین امیری در آستانه انتخابات 
یازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی با 
بیــان این مطلب افزود: شــهرداري اصفهان 
تبلیغاتي  فعالیتهاي  براي  مناسبي  تمهیدات 
داوطلبان شــرکت در این انتخابات، با هدف 
توزیع عادلانــه فرصتهاي تبلیغاتي محیطي، 
جلوگیــري از نازیبایی هــای بصري و حفظ 

سیمای شهري در نظر گرفته است.
وي در ادامه از  نصب  بیش از6500 جایگاه 
تبلیغاتي  برای کاندیداهــا خبر داد و افزود: 

براي تبلیغــات کاندیداها در  تمامی مناطق 
15 گانه از سوی شــهرداران اصفهان فضای 
مناســبی در نظــر گرفته شــده و پنل های 
تبلیغاتی  برای تبلیغات انتخاباتی نصب شده 
است که کاندیداها می توانند از این  موقعیت 
برای تبلیغات در چارچوب ضوابط و مقررات 

اقدام نمایند.
معاون خدمات شــهری شــهرداری اصفهان 
گفــت: باتوجه بــه تــدارک  لازم فضا های 
تبلیغاتــی  توســط شــهرداری اصفهان در 

مناطق 15 گانه ، شایســته است طرفداران 
انتخاباتی پوســترها و عکس های  نامزدهای 
تبلیغاتی را در مکان های مشــخص شــده 

نصب کنند.
امیری همچنین با اشــاره به فرارســیدن ایام 
پایاني ســال و برگــزاري انتخابــات مجلس 
شوراي اسلامي اظهار داشت: با توجه به اینکه 
متاسفانه برخی از حامیان کاندیدا ها اقدام به  
الصاق پوستر و تبلیغات غیرمجاز می نمایند و 
شهر چهره نامطلوب و ناهنجاري به خود مي 

گیرد تمهیدات لازم  جهت پاکسازی شهر پس 
از پایان  زمان قانونی تبلیغات اندیشیده شده 
است همچنین تیم نظارتی تبلیغات انتخاباتی 
با حضورنمایندگان فرمانداری، نیروی انتظامی  
ضمن نظارت بر تبلیغــات صحیح نامزدهای 
انتخاباتــی اقدامات قانونــی مربوطه را اعمال 

خواهند کرد.
اصفهان  معاونت خدمات شهری شــهرداری 
ضمــن درخواســت از نامزدهــای انتخاباتی 
درجهت حفظ و صیانت از اموال عمومی وعدم 
نصــب تبلیغات در فضاهــای غیرمجاز افزود: 
شــهرداری هزینه های فراوانی برای نظافت و 
پیرایش شهری و حذف نازیبایی های محیط 
شهری داشته  و نصب تبلیغات در مکان های 
غیرمجاز علاوه بر خســارت به منظر شهری  

هزینه های سنگینی برای شهر در بردارد.
حســین امیری با اشاره به  هماهنگی صورت 
گرفته جهــت انجام بازدید ایمنی از شــعب 
اخذ رای و ســتادهای فعال انتخاباتی گفت: 
در آســتانه برگزاری انتخابات مجلس شورای 
اســلامی اری موارد ایمنی حائز اهمیت برای 
رعایت در ســتادهای انتخاباتی و شعب اخذ 
رأی از طریق ســازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری اصفهان به فرمانداری اعلام 
شده اســت و در صورت درخواست مسئولان 
مربوطه اکیپ های خودرویی این ســازمان در 
محل های مهم و پرتردد و شــعبه های شلوغ 

اخذ رأی مستقر خواهد شد.

۳۰ درصد مناصب دانشگاه لرستان 
در اختیار زنان است

خرم آباد-مهری پهاوانی-خبرنگاریادگار امروز
رئیس دانشگاه لرســتان گفت: ازدواج یک سنت الهی است و 

باعث به کمال رسیدن زن و مرد می شود.
خسرو عزیزی در مراسم جشن ازدواج دانشجویی دانشگاه های 
لرســتان که با حضور نماینده ولی فقیه در اســتان در ســالن 
دانشــگاه برگزار شــد، اظهار کرد: نهاد خانواده دارای اهمیت 
فراوان در دین اسلام است و الگوی زنان در همه ابعاد زندگی، 

حضرت فاطمه زهرا )س( است.
وی پیونــد ازدواج را به دانشــجویان حاضر در این جشــن، 
شــادباش گفت و تصریح کرد: ازدواج یک سنت الهی است و 

باعث به کمال رسیدن زن و مرد می شود.
عزیزی خاطرنشــان کرد: خانواده ای که اســلامی است فرزند 
اســلامی تربیت می کند و زن نیز در تعالیم اسلامی و در نظام 
مقدس جمهوری اســلامی ایران، دارای شأن بالایی بر اساس 

الگوی زندگی ایرانی _ اسلامی است.
وی اضافــه کرد: در نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران، به 
شــأن زنان، اهمیت فراوانی داده شده است؛ برای مثال، شاهد 
هســتیم که الان در دانشگاه لرســتان در بخش های اداری، 

نزدیک به ۳۰ درصد از مناصب، در اختیار زنان است.
رئیس دانشگاه لرستان بیان کرد: باعث افتخار دانشگاه بوده که 

میزبان برنامه ازدواج دانشجویی است.

آورد 540 میلیون مترمکعبی سدهای کرمانشاه 
در سال آبی جاری

کرمانشاه-محمدی-خبرنگاریادگار امروز:
 مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای اســتان کرمانشاه از آورد 
حدود 540 میلیون مترمکعبی برای سدهای استان از ابتدای 
ســال آبی جاری خبــر داد و گفت: هم اکنــون 68.5 درصد 

ظرفیت سدهای استان پر از آب است.
بهرام درویشی با اشــاره به حجم یک میلیارد و 350 میلیون 
مترمکعبی 12 سد استان کرمانشاه، اظهار کرد: اکنون حدود 
923 میلیون مترمکعب آب پشت سدهای استان ذخیره شده 

که معادل 68.5 درصد ظرفیت سدهای استان است.
وی میزان ذخیره کنونی را برای این فصل مناســب دانســت 
و یادآوری کــرد: به توجه به پیش بینی هایــی که برای ادامه 
بارش های خوب انجام شده، امیدواریم میزان ذخیره سدهای 

استان به 90 درصد هم برسد.
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای اســتان کرمانشاه بیشترین 
ذخیره را نیز مربوط به سدگاوشــان اعلام کرد و افزود: امسال 
هنوز هیچکدام از سدهای استان در شرایط سرریز قرار نگرفته  

است.
درویشــی درباره آورد سدها در ســال آبی جاری )از ابتدای 
مهرماه 1398 تاکنون( نیز خاطرنشان کرد: در این مدت آورد 

سدهای استان حدود 540 میلیون مترمکعب بوده است.
وی با بیان اینکه آبی که اکنون پشــت سدهای استان ذخیره 
شــده عمدتا آب تازه اســت، تاکید کرد: بــا توجه به ظرفیت 
ســازی مدیریت شــده ای که برای جلوگیری از وقوع سیلاب 
انجام دادیم و همچنین مصارفی که خصوصا در فصل تابستان 
در بخش شرب و کشاورزی از محل  ذخیره سدها انجام شده، 

اکنون آب تازه پشت سدهای استان ذخیره شده است.

آغاز به کار نمایشگاه سراسری 
»ملزومات خانه مدرن« در کرمانشاه

کرمانشاه-محمدی-خبرنگاریادگار امروز:
مدیر روابط عمومی نمایشــگاه بین المللی کرمانشاه از آغاز به 
کار نمایشگاه سراسری ملزومات خانه مدرن در کرمانشاه خبر 

داد.
حامد وفاپور  گفت: این نمایشگاه از 28 بهمن در محل دائمی 
نمایشگاه های کرمانشاه واقع در انتهای پارک شاهد آغاز به کار 

کرد  و تا دوم اسفند دایر خواهد بود.
وی ادامه داد: در این نمایشــگاه انواع لــوازم خانگی از جمله 
فرش، مبلمان، لوستر، تزئینات داخلی منزل و ... ارائه می شود.

وفاپور افزود: این نمایشگاه در قالب 120 غرفه و در فضای سه 
هزار مترمربع برپا شده است.

مدیر روابط عمومی نمایشــگاه بین المللی کرمانشاه از حضور 
غرفه هایی از استان های کرمانشاه؛ همدان، آذربایجان شرقی، 

البرز، اصفهان و ... در این نمایشگاه خبر داد.
وی گفت: ســاعت بازدید از نمایشگاه نیز هر روز از ساعت 15 

تا 21 است.

قهرمانی لرستان در مسابقات جودو 
بانوان کارگر کشور

خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز:
لرستان قهرمان مسابقات جودو بانوان کارگر کشور شد.

دومین دوره مسابقات قهرمانی جودو بانوان کارگر کشور امروز 
در خرم آباد با قهرمانی لرستان به کار خود پایان داد.

در پایان این رقابت ها تیم منتخب بانوان لرســتان با کســب 
دو مــدال طلا و دو نقره مقام اول را به دســت آورد. تیم های 
اصفهان با کســب دو مدال طلا و دو برنز و خراسان رضوی با 
کســب یک مدال طلا و یک مدال برنز به ترتیب دوم و ســوم 
شدند. خوزستان و سمنان نیز به ترتیب چهارم و پنجم شدند.
در وزن ۴۸ کیلوگرم نسرین حمد صالحی از اصفهان، ۵۲ کیلو 
فروغ مبنایی از خوزســتان و در وزن ۵۷ کیلو پردیس عیدی 

وند از اصفهان مقام های اول را کسب کردند.
۶۳ کیلوگــرم رقیــه محمودآبــادی از خراســان، ۷۰ کیلو 
دنیــا آقایی از ســمنان، ۷۸ کیلــو مریم پیمانی از لرســتان 
از لرســتان مقــام اول را  و در وزن ۷۸+ ســحر چغلونــد 

 کسب کردند.

یــاری-  مشــهد-مرضیه 
خبرنگاریادگار امروز :  

کل  مدیــر  ســنجری  محمــد 
به  اجتماعی  رفــاه  و  تعــاون،کار 
همــراه نماینده بســیج کارگری، 
انجمــن صنفی  رئیــس کانــون 
شوراهای  ،دبیر  اســتان  کارگران 
اجتماعی  و مدیــر  کار  اســلامی 
این اداره کل بــا حضور در منزل 
خانواده شهید غلام محمد تمیز از 
شهدای کارگری یاد و خاطره این 
شــهید را گرامی داشتند.سنجری 
که در جمع گرم و صمیمی خانواده این شــهید گرانقدر حضور یافته بود ضمن پاسداشت 
ایثارگری و رشــادت های شــهدا در سخنانی گفت:ســالگرد پیروزی انقلاب  بهانه ای شد 
که خدمت شــما برســیم و قدردان رشادت های شهدای ســرافراز میهن عزیزمان باشیم. 
همه ما باید تلاش کنیم تا از خدمتگزاران واقعی برای جامعه کارگری اســتان باشــیم.وی 
گفت:وفاداری به آرمانهای شهدا و جانبازان گرامی و پاسداشت دستاوردهای آنان مهمترین 
و بزرگترین پشــتوانه برای همه ماســت تا با الگو ســازی از مبارزه بی چشمداشت و ایثار 
تحســین بر انگیز این عزیزان مراتب تعالی و ترقی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران را 
فراهم آوریم.همه ما می بایست تلاش کنیم تابع ولایت فقیه و ادامه دهنده راه شهدا باشیم 
و در این مســیر همه باید نقش خود را به خوبی ایفا نماییم.ســنجری در ادامه افزود:امروز 
عرصه، عرصه جنگ اقتصادی اســت و همه ما وظیفه داریم فرمایشات مقام معظم رهبری 
و سیاســت های اقتصاد مقاومتی را سر لوحه خود قرار دهیم و انشاءا... همانند هشت سال 
دفــاع مقدس و جنگ نظامــی از این جنگ نا برابر نیز با موفقیت و پیروزی بیرون خواهیم 
آمد.در ادامه این دیدار خانواده و همســر شهید غلام محمد تمیز در مطالبی گفت: دراین 
موقعیت حســاس همگی باید تمام توجه خود را به سخنان رهبری داشته، گوش به فرمان 
مقام معظم رهبری داده و از ایشان پیروی نماییم. و انشاءا... ایران اسلامی راه و مقصد خود 

را همانند گذشته با قدرت و قوت ادامه خواهد داد.

گرگان-آذری-خبرنگاریــادگار 
امروز:

و  مدیریــت  ســازمان  رئیــس   
نشست  در  گلســتان  برنامه ریزی 
با اصحاب رسانه استان به  خبری 
تشــریح مصوبات سفر اخیر دکتر 
نوبخت، رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه کشور به گلستان پرداخت.

قدرت الله عابدی اظهار کرد: دکتر 
نوبخت در ســال ۹۵ ســفری به 
گلستان داشــت که ۴۲۰ میلیارد 
تومان مصوبات این ســفر بوده و 

تاکنون ۳۰۰ میلیارد تومان آن تخصیص  یافته است. ۴۱ درصد اعتبارات در بخش تولیدی 
و بیش از ۴۵ درصد در بخش زیر بنایی بوده است.

وی بیان کرد: در سفر دوم دکتر نوبخت به استان در روزهای ۲۱ و ۲۲ بهمن ماه، تفاهم نامه 
ساخت ۳۰۰۰ مسکن برای محرومان با اعتبار ۲۰۰ میلیارد تومان بین بنیاد مسکن انقلاب 

اسلامی، استانداری، سازمان برنامه و بودجه و کمیته امداد منعقد شد.
رئیــس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی گلســتان تصریــح کرد: در این ســفر همچنین 
 علمیــات زهکشــی ۵۰ هــزار هکتــار اراضــی با اعتبــار ۴۵۰ میلیــارد تومان شــروع 

شده است.
عابدی خاطرنشــان کــرد: از دیگر مصوبــات این ســفر، تکمیل کردن بیمارســتان ۶۴ 
تختخوابی گمیشــان با کمک ۵۰ میلیارد تومانی، اختصاص اعتبار ۱۰ میلیارد تومان برای 
تکمیل باغ موزه دفاع مقدس اســتان، ســاخت بیمارســتان ۲۰۰ تختخوابی در گرگان به 
 عنوان جایگزین بیمارســتان طالقانی و پیش بینی ۵ میلیارد تومان برای موزه روســتایی 

قرق است.
وی بیان کرد: دکتر نوبخت در سفر به استان قول داد که برای تکمیل سالن ورزشی ۶ هزار 
نفری گرگان ۳۰ میلیارد تومان کمک شــود. تکمیل این سالن ورزشی در مجموع نیازمند 

۹۰ میلیارد تومان اعتبار است.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی گلستان:

بیمارستان ۲۰۰ تختخوابی در گرگان 
ساخته می شود

مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوی : 

وفاداری به آرمان های شهدا و جانبازان مهمترین پشتوانه 
برای همه ما است
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خرم آبــاد_ مهری پهلوانــی_ یادگارامروز_ رئیس 
دانشگاه علوم پزشــکی لرستان گفت  : امیدواریم در 
ســال ۹۹ کمبودهای  لرســتان در حوزه پزشکان 
متخصص رفع شــود و دیگر معضلی به نام کمبود 

پزشک متخصص را نداشته باشیم . 
محمدرضا نیکبخت در نشســت خبری با اصحاب 
رسانه با اشاره به اینکه پرداخت های پزشکانی که ۱۲ 
ماه عقب بود، الان   ۷ ماه عقب است و مطالبات آنها 
را تا خردادماه نیز پرداخت کرده ایم، اظهار داشــت: 
پرداخت کارانه پرستاران را تا پایان  تیرماه داشته ایم . 
وی با بیان اینکه ســعی کرده ایــم حق التدریس 
اساتیدی که در دانشگاه تدریس می کنند را بدهیم 
که در این رابطه مطالبات  معوقه یک و نیم ساله آنها 
را پرداخت کردیم، تصریح کرد: فراخوان جذب ۳۶ 

عضو هیئت علمی را نیز داده ایم . 

رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی لرســتان با تاکید 
بــر اینکــه امســال در جذب پزشــکان متخصص 
خــوب عمل کردیم، افزود:  امیدواریم در ســال ۹۹ 
کمبودهای لرستان در حوزه پزشکان متخصص رفع 
شود و دیگر معضلی به نام کمبود پزشک  متخصص 

را نداشته باشیم . 
نیکبخت با اشاره به اینکه متخصصانی که در لرستان 
هستند بهترین هســتند و لذا از مردم می خواهیم 
وقت و پــول خود را  صــرف مراجعه به پزشــکان 
اســتان های دیگر نکنند، گفت: تعداد زیادی از این 

پزشکان در کلینیک های دولتی کار می کنند . 
وی یادآور شد: من نمی خواهم بگویم هیچ تخلفی در 
حوزه سلامت و درمان صورت نمی گیرد اما میزان آن 
کم است، اگر  کسی بوده که زیرمیزی گرفته بسیار 

مختصر و کم بوده و با شدت هم برخورد کرده ایم . 
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی لرســتان در بخش 

دیگــری از ســخنان خود با بیــان اینکه در بخش 
بهداشــت کارهای خوبی در  اســتان صورت گرفته 
است، تصریح کرد: همین که آمار مرگ و میر مادران 
باردار در اســتان اینقدر پایین است و به دو  نفر در 
سال ۹۸ رسیده است یک موفقیت بزرگ است؛ این 
امر ناشی از فعالیت مراکز بهداشت فراگیر در استان، 
فعالیت  خوب اورژانس هوایی، تعدد متخصصان زنان 

و … است . 
نیکبخت گفت: ۴۴۴ ســورتی پرواز در سال داشته 
ایم تا بیماران، مجروحان و مادران باردار منتقل داده 

شوند

تولیدکنندگان تایر 
عامل گرانی و کمبود لاستیک

رسول جمشــیدی، معاون دفتر امور خدمات بازرگانی وزارت صمت با 
 تأکید بر اهمیت ثبت اطلاعات کالا های اساسی در سامانه جامع تجارت 
 به منظور تنظیم بازار گفت: متأسفانه بعضی از تایرسازان در این زمینه 
 به تکالیف قانونی خود عمل نمی کنند. بررسی های میدانی نشان دهنده 
گرانی و کمبود تایر در بعضی از  ســایز های سواری و کامیونتی است. 
فعالان صنعت تایر اعتقاد دارند که  قیمت گذاری ناعادلانه برای بعضی 
از انواع تایر عامل اصلی این کمبود  و گرانی است، اما از طرف دیگر، بنابر 
اظهارات مســئولان وزارت  صمت، عدم تعامل مؤثر تولیدکنندگان تایر 
باعث ایجاد مشکل در  سامانه های توزیع تایر سنگین و کمبود و گرانی 
تایر های نیســان باری و  کامیونتی در بازار شــده است. به گفته رسول 
جمشیدی، مجری طرح توزیع سیستمی تایر سنگین؛  علی رغم مصوبه 
کارگروه تنظیم بازار مبنی بر الزام تولیدکنندگان به  ثبت اطلاعات در 
سامانه جامع تجارت، تولیدکنندگان به انحای مختلف از  این کار امتناع 
و در برابر شفاف سازی زنجیره تأمین مقاومت می کنند،  به همین دلیل 
امکان صدور حواله کافی برای تأمین نیاز بازار، توسط  سامانه های توزیع 
تایر مقدور نیســت. در همین رابطه حمیــد     محله ای، معاون دفتر امور 
خدمــات بازرگانی  وزارت صمت با تأکید بر لزوم ثبت اســناد فروش و 
توزیع تولیدکنندگان  و واردکنندگان تایر ســنگین در ســامانه  جامع 
تجارت گفت: این موضوع  از زمانی مطرح شد که به بعضی از کالا  های 
اساسی ارز 4200تومانی  اختصاص پیدا کرد و به جهت ایجاد شفافیت 
در زنجیره تأمین و توزیع  تایر، ثبت اســناد فروش و توزیع در سامانه 

جامع تجارت الزامی شد. 
ë  اهمیت ثبت اسناد فروش و توزیع تایر در سامانه جامع* 

تجارت
وی با اشــاره به نوسانات قیمتی در بازار تایر سواری، افزود: با توجه  به 
این موضوع که مواد اولیه تولید تایر سواری با ارز 4200تومانی  تأمین 
می شود ولی ارز تخصیص یافته برای واردات این کالا ارز نیمایی  است، 
صرفه واردات تایر به شــدت کاهش یافته و به تبع آن تولید داخلی  تایر 

سواری رونق پیدا کرده است. 
محله ای با بیان اینکه ثبت اســناد فروش و توزیع تصمیم ستاد تنظیم 
بازار  بوده اســت، گفت: تایر ســواری در بازار آزاد با تفاوت 20 الی 30 
 درصــدی و حتی 2 برابر قیمت مصوب به فروش می رســد، بر همین 
 اســاس ســتاد تنظیم بازار تمامی واردکنندگان و تولیدکنندگان تایر 
ســواری  را ملزم به ثبت اطلاعات خود در ســامانه جامع تجارت کرده 
است. وی ادامه داد: این اطلاعات در سه مرحله در سامانه جامع تجارت 
ثبت  می شوند؛ مرحله اول اظهار واردات و تولیدات است، به عنوان مثال 
 تولیدکننــده باید مواد اولیه دریافتی خــود را اظهار و بعد از آن تعداد 
 تایر های تولیدی خود را نیز در سامانه جامع تجارت ثبت کند. مرحله 
 بعدی ثبت اسناد فروش اســت، به گونه ای که مشخص شود تایر  ها به 
 چه کسانی و با چه قیمتی به فروش رسیده اند. در مرحله سوم نیز محل 

 انبار کالا مشخص خواهد شد. 
ë  هیچ اطلاعاتی از تایر های سواری تولیدی در سامانه * 

جامع تجارت  ثبت نشده است
معاون دفتر امور خدمات بازرگانی وزارت صمت با اشــاره به عدم ثبت 
 اســناد فروش و توزیع تایر توسط بعضی از تولیدکنندگان، گفت: در 2 
 ماه گذشته عده ای از تولیدکنندگان اقدام به ثبت اسناد خود در سامانه 
 جامع تجارت کردند اما متأســفانه بعضی از آن ها، هنوز هم به تکالیف 
 قانونی خود عمل نکرده اند، به طوری که تاکنون از میان 8 تولیدکننده 
 مطرح تایر نیسانی باری و کامیونتی در کشور، تنها نزدیک به 27  هزار 
حلقه تایر در ســامانه جامع تجارت اظهار شده است. این آمار و  ارقام 
برای تایر های ســواری صفر اســت و به این معناست که هیچ کدام  از 
تولیدکنندگان تایر های ســواری خود را در سامانه جامع تجارت اظهار 

 نکرده اند. 
ë شفافیت بازار تایر به نفع تولیدکنندگان است* 

محله   ای ثبت اطلاعات تولید و اســناد فروش در سامانه جامع تجارت 
را  به نفع تولید کنندگان دانست و افزود: فعالان بخش تولید باید به این 
مســئله  توجه کنند که با توجه به شــرایط خاص کشور، تنظیم بازار 
کالا های  اساســی اهمیت ویژه ای دارد. البته شفافیت در عرصه تولید 
تایر برای  تمام تولیدکنندگان مفید اســت چرا که تنها در این صورت 
مشکلات و  کمبود های بخش تولید آشکار خواهد شد و وزارت صنعت 

می تواند برای  حل آن ها برنامه ریزی و اقدام کند. 

خودروسازان در آستانه 
دور زدن مجدد قانون هوای پاک

خودروســازان تنها یک ماه فرصت دارند تا خودروهای خود را بر  اساس 
قانون هوای پاک به اســتاندارد یورو ۵ ارتقا دهنــد اما با وجود  مهلت 
یکســاله هنوز اقدامی در ایــن زمینه نکرده اند. معاون محیط زیســت 
 انسانی سازمان محیط زیست به نقل از رییس سازمان متبوع می گوید 

 که این قانون مجدد به تعویق نخواهد افتاد. 
بر اساس ماده 4 قانون هوای پاک قرار بود که از ابتدای سال ۹۸  فروش 
خودروهای یورو ۴ ممنوع شــود و خودروسازان پیش از اقدام به  فروش 
نســبت به دریافت مجوزهای آلایندگی و اســتانداردهای یورو ۵  اقدام 
کنند اما بنابر درخواســت خودروسازان اجرای این قانون تا سال   ۹۹ به 
تعویق افتاد و اکنون درحالی که خودروسازان تنها یک ماه برای  دریافت 
مجوزهای یورو ۵ فرصت دارند و تعدادی از محصولات خود  را نیز برای 
ســال آینده پیش فروش کرده اند هنوز اقدامی برای ارتقای  استانداردها 

انجام داده اند. 
بر اساس آخرین آمار سازمان حفاظت محیط زیست از ۱۰۰ خودرویی 
 که مجوز ســازمان محیط زیســت را دارند ۴۸ مدل یورو ۴ هســتند. 
 مسعود تجریشی  معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط 
 زیســت ضمن بیان اینکه خودروســازان برای ارتقای استاندارد خود به 
 یــورو ۵ بهانه ســوخت را می آورند و می گویند که با ســوخت یورو ۴ 
 نمی توانند خودروی یورو ۵ تولید کنند، اظهار کرد: این مسئله در واقع 
 بهانه خودروسازان برای تمکین نکردن به قانون است. در حال حاضر  در 
برخی از کشــورهای دنیا مانند استرالیا، مکزیک و شیلی خودروی  یورو 

۵ تولید می شود درحالی که سوخت آن ها یورو ۴ است. 
وی ادامه داد: طی آخرین جلســات با خودروســازان تاکید کردیم که 
 ســازمان حفاظت محیط زیست به هیچ عنوان از این ماده قانونی کوتاه 
 نمی آید چرا که آن ها برای ارتقای اســتانداردها یک سال زمان داشتند 
و  مــا نمی خواهیم که بیش از ایــن اجرای این ماده از قانون هوای پاک 

به  تعویق بیفتد. 
معاون محیط زیســت انسانی ســازمان حفاظت محیط زیست با بیان 
اینکه  خودروســازان تلاش می کنند که قانون عقب بیفتد و آن را اجرا 
نکنند اما  در عین حال فشار زیادی از نظر روانی و سیاسی برای ارتقای 
 اســتانداردها روی آن ها اســت، تصریح کرد: در سایت های پیش فروش 
 خودرو اعــلام کرده اند که خودروها با اســتانداردهای روز تحویل داده 
 می شود چراکه تمام تلاش خود را برای متقاعد کردن سازمان حفاظت 
 محیط زیســت در زمینه به تعویق انداختن استاندارد خودروها خواهند 
 کرد این در حالیست که رییس ســازمان حفاظت محیط زیست اعلام 

کرده  است که این قانون مجدد به تعویق نخواهد افتاد. 
به گفته تجریشی حداقل شش ماه زمان نیاز است تا خودروسازان بتوانند 
 اســتانداردهای خود را به یورو ۵ ارتقا دهند با وجود این هنوز برنامه ای 
 را در این زمینه به ســازمان حفاظت محیط زیست ارایه نداده  اما اعلام 
 کرده اند که مراحل ارتقای استانداردها را گذرانده اند و خودروهای پیش 

 فروش شده را با استانداردهای یورو ۵ تحویل می دهند. 

روغن موتور، صدرنشین تخلفات

سید جواد احمدی معاون بازرسی و رسیدگی به تخلفات سازمان حمایت 
 مصرف کنندگان و تولیدکنندگان ضمن تشریح نتایج بازرسی های این 
 سازمان، منجمله انبار و سردخانه، مصالح ساختمانی، لاستیک، لبنیات، 
 برنج، میوه، گوشت قرمز و مرغ، تخم مرغ و قندوشکر را از جمله  کالاها 
و خدماتــی عنوان کرد که طی ۱۰ماهه امســال در اولویت نظارت  این 
ســازمان قرار گرفتند که روغن موتور در صدر بیشــترین تخلفات  قرار 

گرفته است. 
احمدی ، با اشــاره به اهمیــت حفظ تعادل بازار بعــد از اجرای طرح 
 اصلاح قیمت بنزین و تشدید نظارت ها بعد از این طرح از سوی  سازمان 
حمایت، گفت: بررســی نتایج بازرسی ها نشــان می دهد که  واحدهای 
مربوط به روغن موتور، گوشــت قرمــز،   میوه و املاک با   ۶.۵، ۶.۳،  ۶.۳ 
و ۵.۷ درصد تخلف بیشــترین تخلفات را داشتند.  همچنین بخش انبار 
و سردخانه، شــوینده و لوازم خانگی با ۰.۴، ۱.۷ و   ۲.۷ تخلف کمترین 

تخلفات را به خود اختصاص داده اند. 
به گفته وی در راســتای اجــرای طرح نظارت و کنتــرل بازار مصالح 
 ســاختمانی و جلوگیری از افزایــش غیرمنطقی قیمت هــا، از ابتدای 
 فروردین ماه تا دی ماه امســال، توســط بازرسان ســازمانهای صنعت، 
 معدن و تجارت )صمت( سراسر کشــور ۵۳ هزار و ۱۲۵ مورد  بازرسی 
از واحدهای تولیدی و توزیعی مصالح ســاختمانی انجام شده که  از این 
میان برای تعداد ۱۶۹۲ واحد تولیدی و توزیعی متخلف به ارزش  ریالی  
۹۹ میلیــارد و ۳۵۴ میلیــون و ۸۰۷ هزار و ۵۰۷ ریــال پرونده  تخلف 
تشکیل و جهت رســیدگی و صدور رای نهایی به سازمان های  تعزیرات 

حکومتی در سراسر کشور معرفی شده  اند.   
این مقام مسئول در ادامه تعداد بازرس از انبارها و سردخانه ها را در  این 
مدت  ۸۲ هزار و ۳۰۸  مورد در کل کشور عنوان کرد که ۳۳۶۹   فقره 
پرونده تخلف جمعاً بــه ارزش ۱۵ میلیارد و ۷۲۸ میلیون و ۱۷۴  هزار 

ریال نیز در این بخش تشکیل شده است. 
احمدی درباره اقدامات ســازمان حمایت در طرح نظارت و بازرســی از 
 بازار کاغذ نیز گفت: طی مدت یاد شــده ۲۳ هزار و ۴۸۰ مورد بازرسی 
 از واحدهــای واردکننده، بنکدار، خرده فروش و انبار صورت گرفته  که 
 در ایــن ارتباط ۹۴۶ فقره پرونده به ارزش ۴۳۰ میلیارد و ۳۳۵ میلیون 

 و ۸۲۱ هزار و ۸۱۶ ریال برای واحدهای متخلف تشکیل شده است. 

رئیس بسیج جامعه پزشکی کشور با بیان اینکه راهکار کاهش هزینه  درمان، 
اجرای نظام ارجاع و پرونده الکترونیک سلامت است، گفت:   "تعارض منافع" 
باعث عدم اجرای مناســب این طرحها شده است؛ برای  استقرار پزشکان در 

مناطق محروم، باید امکانات رفاهی برای آنها  
 "نظام ارجاع" نوعی روش ارائه خدمات بهداشــتی و درمانی اســت که  طبق 
آن، بیماران با مراجعه به پزشک خانواده، سلسله مراتب درمانی  خود را آغاز 
می  کنند؛ این شــیوه، باعث کاهش چشــمگیری در هزینه  های  بهداشتی و 
درمانی در کشورهای جهان شده است اما اجرای  سیاست  های نظام ارجاع در 
کشــور ما، با چالش  ها و کارشکنی های  متعددی همراه بوده است؛ در همین 
راســتا، به سراغ "دکتر ســید ابراهیم  متولیان" رئیس بسیج جامعه پزشکی 
کشــور رفتیم تا با او درباره  چالش  ها و مسائل پیش روی اجرای نظام ارجاع، 

گپ و گفتی داشته  باشیم. 
برقراری نظام ارجاع و طرح پزشــک خانواده، تا چــه حد می  تواند منجر  به 

بهبود ارائه خدمات در حوزه سلامت شود؟
تاثیر اجرای نظام ارجاع برای تمام جهان اثبات شــده است و همه  کشورها 
می  دانند که راهکار کاهش بار اقتصادی در حوزه ســلامت  کشــور، اجرایی 
شدن نظام ارجاع است؛ اجرای نظام ارجاع علاوه بر  کاهش هزینه  های حوزه 
ســلامت، باعث افزایش کیفیت درمان نیز  می  شــود برای مثال بیماری که 
دچار علائم پوستی شــده، با مراجعه به  پزشک خانواده خود که از وضعیت 
پرونده سلامت او خبر دارد، به یک  متخصص پوست ارجاع داده می  شود و به 

این ترتیب از گمراه شدن  بیمار جلوگیری به عمل می  آید. 
به نظر شــما علت عدم اجرای این طرح تا به امروز توســط ســوی وزارت 

 بهداشت چه بوده است؟
 "تعارض منافع" باعث شــده نظام ارجاع در کشور به خوبی اجرا نشود؛  وقتی 
پزشــک خانواده وجود داشــته باشد، هر پزشــکی، بیمار خودش را  ویزیت 
خواهد کــرد و در نتیجه، بار مراجعه  های غیرمرتبط به پزشــکان  مختلف، 
کاهش می  یابد؛ یکی از اتفاقات رایج این است که بیمار وارد  مطب ما می  شود 
و مجبوریم به او بگوییم به تخصص دیگری مراجعه  کند؛ در حالیکه اجرایی 
شــدن نظام ارجاع و طرح پزشــک خانواده باعث  کاهش این درمان اضافی 

می  شود. 
تعارض منافع در سایر بخشهای نظام سلامت کشورمان چه مشکلاتی  ایجاد 

کرده است؟
تضاد منافع باعث اجرایی نشدن "پرونده الکترونیک سلامت" نیز شده  است؛ 
زیرا ذی  نفعان اجرا نشدن آن، پزشکان هستند! شفاف شدن  نسخه  ها از اثرات 
مثبت اجرایی شــدن پرونده الکترونیک ســلامت است؛  اگر نسخه  نویسی  ها 
شــفاف شود، میزان تجویز داروهای خارجی و تولید  ملی مشخص می  شود و 
از تجویز داروهایی که با یکدیگر تداخل دارویی  دارند یا خارج از اندیکاسیون 

تجویز شده  اند جلوگیری می  شود. 
همین تعارض منافع، از ســوی دیگر به بدنه جامعه پزشــکی نیز ضربه  وارد 
کرده اســت برای مثال، برخی پزشــکان درآمدهای میلیونی و برخی  دیگر 
درآمد بســیار پایین دارند همچنین به دلیل اجرایی نشــدن مناسب  پرونده 
الکترونیک ســلامت و نظام ارجاع در کشور، شاهد مصرف بیش  از حد دارو 
در کشــور هستیم؛ در تمام خانه  ها نیز قطعاً حجم انبوهی از  داروهای تاریخ 
مصرف گذشــته پیدا می  شــود زیرا تجویز غیرمنطقی دارو  توســط برخی 
پزشکان صورت می  گیرد؛ نمونه بارز تجویز بیش از حد و  غیرمنطقی داروها، 
تجویز سرم  های تزریقی و آنتی  بیوتیک  هاست که در  کشور آمار بسیار بالایی 

دارد. 
آیا شــما وجود روابط نامناســب مادی یــا غیرمادی )اهــدای هدایا( بین 
 شرکت  های دارویی و برخی از پزشکان، جهت تجویز داروهایی با برند  خاص 

را تایید می  کنید؟

بله؛ متاســفانه این مسئله بین برخی از پزشکان و شرکت  های دارویی  وجود 
دارد؛ همانطور که گفته شــد، یکــی از راهکارهای مقابله بــا چنین  روابط 
نامناسبی، اجرای پرونده الکترونیک ســلامت است؛ اگر پرونده  الکترونیک 
سلامت به خوبی اجرا شــود، می  توان متوجه شد که یک  پزشک در هر ماه، 
چــه میزان از یک دارو و چه برندهایی از داروها را  برای بیماران خود تجویز 

می  کند بنابراین، جلوی تجویز غیرمنطقی این  داروها گرفته می    شود. 
به نظر شما برای برخورد با چنین تخلفاتی، نیازمند ایجاد چه  چارچوب  هایی 

در وزارت بهداشت هستیم؟
وزارت بهداشــت باید با کارشناسی دقیق و پیاده  ســازی پرونده الکترونیک 
 ســلامت، کاری کند که بیمه  ها در صورت تجویز بیش از حد و  غیرمنطقی 
دارو، تصویربرداری و سایر خدمات پزشکی اضافی توسط  پزشکان، بتوانند به 
پزشک تذکر بدهند تا بار هزینه  های اضافی و  غیرضروری   که از این طریق بر 

بیمه  ها تحمیل می  شود نیز کاهش یابد. 
در حال حاضر چندین میلیون خودرو در کشــور داریم و به راحتی برای  آنها 
در مدت زمان بســیار کوتاه کارت سوخت تهیه شد، چطور ممکن  است که 
نمی  توانیم یک کارت الکترونیک برای سلامت تمام مردم  کشور تهیه و توزیع 

کنیم تا تمام اطلاعات سلامتی آنها در آن ثبت شود؟
برقراری پرونده الکترونیک ســلامت، چه کمکی به جلوگیری از فرار  مالیاتی 

پزشکان می  کند؟
اگرچه پزشکان، تنها قشری نیســتند که فرار مالیاتی در آنها دیده می  شود 
 اما با اجرایی شــدن پرونده الکترونیک سلامت جلوی فرار مالیاتی  پزشکان 

نیز گرفته می  شود. 
متاســفانه در حال حاضر شاهدیم که برخی پزشــکان در قبال انجام عمل 
 جراحی در کلینیک  ها و مطب  های شــخصی خود، به  جای دریافت وجه  نقد 
از بیمــاران، از آنها هدایایی نظیر ســکه دریافت می  کنند یعنی معادل  وجه 
نقــدی که بیمار باید برای درمان خود بپردازد، از او ســکه یا چک  در وجه 
حامل دریافت می  کنند که این مســئله چون در جایی ثبت  نمی  شود، باعث 
پرداخت نکردن مالیات توســط آنها نیز می  شود؛ اگرچه  این مسئله، در بین 
همه پزشکان رواج ندارد و ممکن است تعداد کمی از  آنها این اقدام را انجام 
دهند اما به   هر حال برقراری پرونده الکترونیک  ســلامت، باعث شفافیت در 

این زمینه خواهد شد.تسنیم

"تعارض منافع"در حوزه پزشکی 
علت اصلی عدم اجرای نظام ارجاع  و پرونده الکترونیک سلامت
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  1 - خوشــحال - رنگــی بــرای فــرش - واحــد 
طولی روســی 2 - بلندمرتبه، برتــر - ناحیه ای 
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی لرستان : 

مسئله کمبود پزشک متخصص در لرستان 
طی سال ۹۹ کاملًا حل می شود
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اصفهان-مریم مومنی - خبرنگاریادگار امروز:
اســتاندار اصفهان در نشست خیریه مهر کوثر 
که با محوریت مصرف بهینه آب در شرکت آب 
وفاضلاب اســتان اصفهان برگزارشد گفت: در 
سال آبی جاری میزان بارندگی در حوضه آبریز 
زاینده رود حدود 510 میلی متر بوده که بیانگر 
کاهش 35 درصدی بارش ها در سال آبی نرمال 

است.
دکتر رضایی با بیان اینکه در حال حاضر حجم 
ذخیره  ســد زاینده رود حــدود 303 میلیون 
مترمکعب اســت اعلام کرد: تامین آب شرب 
جمعیت اســتان اصفهان در اولویت قرار دارد 
براین اســاس با توجه به اقلیم خشــک و نیمه 
خشک استان اصفهان از همه بهره برداران انتظار 
می رود با بهره گیری از تکنولوژی  و استفاده از 
روشهای جایگزین تامین آب ،مصرف بهینه آب 

را جدی بگیرند.
وی افــزود: بارش ها  در ســال آبــی جاری در 
حوضــه آبریز زاینــده رود مطلوب نبــوده و از 
میانگین کشوری خیلی پایین تر بوده اما امیدوار 
هستیم در ادامه سال آبی بارش های مطلوبی در 
حوضه آبریز زاینده رود صورت گیرد تا علاوه بر 
تامین پایدار آب شرب مردم و رفع نیاز سایر بهره 
برداران ،آب در بستر زاینده رود هم جاری شود.

اســتاندار اصفهان به تغییر الگوی کشــت در 

اصفهان اشــاره کــرد و تصریح نمــود: باتوجه 
به  اقلیم خشک اســتان اصفهان دیگر کشت 
غرقابی در اصفهان جایز نیست و بهتر است که 
کشاورزان به کشت های گلخانه ای روی آورند تا 
شاهد کشاورزی پایدار در استان اصفهان باشیم.

دکتر رضایی به تشــکیل خیریــه مهر کوثر با 
محوریــت مصرف بهینــه آب پرداخت و بیان 
داشــت: برای اولین بــار در کشــور خیریه با 
محوریت مصرف بهینه آب در کشور در استان 
اصفهان تشکیل شد که نمایندگانی  از همه  بهره 
برداران از حوضه زاینده رود در خیریه حضوری 

فعال دارند. وی افزود: همه اعضای خیریه با هم 
اندیشی و ارائه تجربیات راهکارهای نوین مصرف 
بهینه آب را در بخش های شــرب ،کشاورزی 

،صنعت و خدمات عنوان می نمایند.
در ادامه این نشســت مدیرعامل شــرکت آب 
وفاضلاب اســتان اصفهان گفت: یکی از چالش 
های اســتان تامین آب پایدار بهــره برداران از 
حوضه آبریز زاینده رود است که در سالهای اخیر 
استاندار اصفهان  با روحیه جهادی برای  تامین 
پایدار آب مورد نیاز بخش های مختلف تلاش 

های بسیاری را در دستور کار قرار داد.

مهندس هاشــم امینی راه اندازی سامانه دوم 
آبرسانی اصفهان بزرگ را دلیل بر تامین پایدار 
آب شرب مردم دانست و خاطرنشان ساخت:در 
ســالهای اخیر با ترغیب مردم به مصرف بهینه 
آب هم اکنون 87درصد مشترکین الگو مصرف 
را رعایت می کنند و نیز میزان هدر رفت آب در 
اســتان حدود 16 درصد می باشد که کمترین 

رقم در کشور بشمار می آید.
وی به کاهش چشم گیر آبدهی چاههای فلمن 
در سالهای اخیر اشــاره کرد و اظهار داشت: در 
سالهای اخیر آبدهی چاههای فلمن را از دست 
داده ایم در حالیکه در گذشته  آبدهی چاههای 

فلمن به بیش از 4 هزارلیتر در ثانیه می رسید.
مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان 
گفت:  در پیک مصــرف برای تامین پایدار آب 
شرب جمعیت استان با کمبود 4 مترمکعب در 
ثانیه مواجه هســتیم یکی از دلایل اصلی این 
چالش ظرفیت محدود سامانه آبرسانی اصفهان 
بزرگ است که معادل 11 مترمکعب در ثانیه 
می باشد . بنابراین ضرورت راه اندازی سامانه 
دوم آبرسانی بیش از پیش احساس می شود.

لازم به یادآوری است: خیریه مهر کوثر اولین 
خیریه آب در کشور می باشد که دفتر کار این 
سازمان مردم نهاد در محل خانه فرهنگ آب 

شرکت آبفا استان اصفهان می باشد.

پهلوانی-خبرنگاریادگار  آباد-مهــری  خــرم 
امروز:

مدیرکل امور اســتان های وزارت تعاون، کار 
و رفــاه اجتماعــی از ارائه تســهیلات مورد 
نیاز ۲۶۹۴ طرح ویژه اقشــار تحت پوشــش 
نهادهای حمایتی لرستان با تعهد اشتغال ۳ 

هزار و ۱۰۴ نفر خبر داد.
ســید محســن دلبری به اعتبــارات حوزه 
اشــتغال روستایی و عشــایری قابل اعطا به 
اقشــار تحت پوشــش نهادهای حمایتی در 
لرستان اشاره کرد و افزود: کل اعتبار ابلاغی 
به لرســتان در این بخش یــک هزار و ۳۶۳ 
میلیارد ریال اســت که از ایــن میزان ۸۳۰ 
میلیارد ریال ســهم ابلاغی بــه کمیته امداد 
امام خمینی )ره(، ۳۷۵ میلیارد ریال ســهم 
ابلاغی به بنیاد شــهید و ۱۵۷ میلیارد ریال 
ســهم ابلاغی به اداره کل بهزیستی لرستان 

بوده است.
وی خاطرنشان کرد: تاکنون از این مبلغ یک 
هزار و ۲۴۴ میلیارد ریال اعتبار به مؤسسات 
عامل شــامل بانک توســعه تعــاون، بانک 
کشاورزی، پست بانک و صندوق کارآفرینی 

امید تخصیص یافته است.
مدیرکل امور اســتان های وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی با بیان اینکه براســاس آمار 
دریافتی از سامانه »کارا« تاکنون اعتبار مورد 
نیــاز تعداد ۲ هزار و ۶۸۰ طرح با مبلغ ۹۷۵ 
میلیارد ریال توسط بانک های عامل پرداخت 
شده است، تصریح کرد: قرارداد تعداد ۴ طرح 

نیــز با اعتبار ۱۲ میلیارد ریال منعقد شــده 
است.

دلبری خاطرنشان کرد: در مجموع قرارداد ۲ 
هزار و ۶۹۴ طرح با اعتبار ۹۸۷ میلیارد ریال 
در بخش اعتبارات حوزه اشتغال روستایی و 
عشــایری قابل اعطا به اقشــار تحت پوشش 
نهادهای حمایتی توسط بانک ها منعقد شده 

است.
وی با بیان اینکه تعهد اشتغال این طرح ها، ۳ 
هزار و ۱۰۴ نفر است، یادآور شد: در مجموع 
۷۹.۳۸ درصد سهم اعتبار تخصیصی لرستان 
در بخش تسهیلات قابل اعطا به اقشار تحت 
پوشــش نهادهای حمایتی به طرح های این 
حوزه تخصیص یافتــه و در بانک ها قرارداد 

منعقد شده است.
مدیــرکل امــور اســتان های وزارت تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعی در بخــش دیگری از 
ســخنان خود با تاکید بر لزوم تقویت »بوم 
گردی« و دیگر حوزه های صنعت گردشگری 
در لرســتان، ادامه داد: بوم گردی به شــکل 
خانوادگــی اداره می شــود و لــذا در حوزه 

اشتغال می تواند تحول آفرین باشد.
دلبری با بیــان اینکه ایجاد طرح بوم گردی 
نیاز به تســهیلات زیادی ندارد و با این حال 
فوق العاده پردرآمد اســت، تصریح کرد: در 
راســتای ارائه مشــوق های لازم برای ایجاد 
اینگونــه طرح ها، در کل کشــور ۱۰ درصد 
تسهیلات روســتایی در هر استان به بخش 

گردشگری اختصاص می یابد.

مشهد-مرضیه یاری- خبرنگاریادگار امروز :  
سرپرست شرکت گاز استان خراسان رضوی گفت: 
برای رســیدن به اهداف متعالی سازمان، نیازمند 
ایفای نقش شرکت ملی گاز در سه محور هدایت، 
حمایت و نظارت هستیم. به گزارش روابط عمومی 
شرکت گاز استان خراسان رضوی، حسن افتخاری 
در مراســم تودیــع و معارفه مدیرعامل شــرکت 
گاز اســتان که صبح امروز 19 بهمــن ماه 98 در 
محل ســالن خیام اداره مرکزی و با حضور معاون 
هماهنگی امور عمرانی استانداری خراسان رضوی، 
مدیرگازرسانی شرکت ملی گاز ایران و تنی چند از 
مدیران عامل اسبق شرکت گاز استان برگزار شد 
اظهار کرد: رسیدن به اهداف متعالی صنعت گاز در 
خراســان رضوی که توسط ستاد شرکت ملی گاز 
ایران ابلاغ می شــود، کاری است سهل و ممتنع. 
ســهل به لحاظ وجود پتانســیل قوی و سرشار از 

سرمایه های انسانی این شرکت که در همه بخش ها و در تمام 
حوزه ها ســرآمد هستند و ممتنع به این دلیل که قطعا برای 
رسیدن به این اهداف نیازمند کمک از خارج سازمان، همانند 
نگاه مثبت شرکت ملی گاز ایران و دستگاههای حاکمیتی استان 
به اقدامات و فعالیت ها می باشــیم. وی افزود: برای تحقق این 
اهداف نیازمند اعمال سه نقش هدایت، نظارت و حمایت هستیم. 
شرکت گاز خراسان رضوی یک جزیره مستقلی از خانواده بزرگ 
صنعت گاز نیست و به شدت نیاز به حمایت های ستاد شرکت 
ملی گاز ایران دارد تا ضمــن پرهیز از دخالت در امور اجرایی، 

نقش خود را به عنوان شرکت مادر تخصصی ایفا نماید. افتخاری 
با اشاره به حجم بالای پروژه های گازرسانی در استان ادامه داد: 
در فضای استان هم نیازمند همراهی مدیران و مسئولان هستیم. 
نمی توانیم در شرکت گاز خراسان رضوی برای پیشرفت استان 
و نظام مقدس جمهوری ایران تلاش کنیم، ولی همراهی مراجع 
بیرونی گفته شده را نداشته باشیم. حمایت، همکاری و تعامل 
دستگاهای حاکمیتی استان بی شک موجب خیر و برکت برای 
مردم عزیزمان می شود. سرپرست شرکت گاز استان، نخبگی، 
تعهد، تقوا و ایمان را ویژگی کارکنان شرکت گاز استان عنوان 
کرد و گفت: امیــدوارم بتوانیم با کمک و یاری خداوند متعال، 

با استعانت از حضرت ثامن الحجج حضرت علی 
ابن موسی الرضا)ع( و همکاری یکایک کارکنان و 
البته حمایت های شرکت ملی گاز ایران و مجموعه 
دستگاههای حاکمیتی اســتان در ادامه روزهای 
خوب گذشته، روزهای بهتری را نیز در آینده برای 
استان رقم بزنیم. حســن افتخاری دارای مدرک 
تحصیلی کارشناسی مهندسی شیمی صنایع گاز 
از دانشگاه صنعت نفت، کارشناسی ارشد مهندسی 
صنایع از دانشگاه صنعتی شریف است. در کارنامه 
وی مدیرعاملی شرکت گاز استان خراسان جنوبی، 
مدیر نمونه وزارت نفت، مدیر مهندسی و اجرای 
طرحها و همچنین مدیریت بهره برداری شرکت 
گاز خراســان رضوی دیده می شــود. در پایان 
این مراســم، حکم انتصاب سرپرست شرکت گاز 
خراسان رضوی توسط مدیریت گازرسانی شرکت 
ملی گاز ایران به وی اهدا شد. متن حکم به شرح 
ذیل است: جناب آقای حسن افتخاری »نظر به تعهد، تخصص 
و تجارب ارزشــمند جنابعالی به موجــب این حکم به عنوان 
سرپرست شرکت گاز استان خراسان رضوی منصوب می شوید. 
توفیق روز افزون جنابعالی را در انجام مســئولیت های محوله 
با بهره گیــری از نیروهای متعهد، متخصص و شایســته 
از پیشــگاه خداوند متعال مسئلت می نماید. فرصت را 
مغتنم شــمرده و از خدمات و زحمات شایســته جناب 
آقای ســید حمید فانی در طول دوران تصدی تشکر و 

قدردانی می نمایم.”

یک مسئول در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی مطرح کرد:

اعطای تسهیلات اشتغال به 3هزار لرستانی تحت پوشش نهادهای حمایتی

مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگار امروز:
 تولیت آســتان قدس رضــوی از اهدای ۳۰۰ ســری جهیزیه به 
نوعروسان کم برخوردار مشهدی خبر داد.حجت الاسلام والمسلمین 
احمد مروی  در مراســم اهدای ۳۰۰ سری جهیزیه به نوعروسان 
محروم مشــهدی که در تالار قدس حرم مطهر رضوی برگزار شد، 
با تأکید بر جایگاه و اهمیت محبت بین همسران در تحقق سبک 
زندگی اسلامی اظهار کرد: زندگی متدینانه و عینیت بخشیدن به 
ارزش های اصیل اسلامی در زندگی مشترک، محبت، شور و نشاط 
به زندگی می بخشد.وی تربیت صحیح نسل آینده را از وظایف خطیر 
والدین دانست و با تأکید بر اهمیت رعایت فرایض الهی در خانواده، 
ادامه داد: والدین متدین و معتقد می توانند فرزندانی صالح تربیت 
کنند.تولیت آســتان قدس رضوی با بیان اینکه این جهیزیه های 
اهدایی بر اســاس وســع آســتان قدس رضوی بوده و شایستگی 
نوعروسان اهدای جهیزیه هایی بسیار ارزشمندتر از این است، گفت: 

متناسب با ظرفیت های آستان قدس رضوی برای ادامه این قبیل 
اقدامات مبارک تلاش و برای توسعه آن در آینده کوشش خواهیم 
کرد.محمد حسین استادآقا، مدیرعامل بنیاد کرامت رضوی نیز در 
این مراسم گفت: با الطاف امام رئوف)ع( در طول سال گذشته و سال 
جاری، 6 هزار مورد تسهیلات برای خرید جهیزیه در سراسر کشور 

به ارزش 30 میلیارد تومان به نوعروسان محروم اعطا شده است.
وی ادامه داد: علاوه بر اعطای تســهیلات تاکنون یک هزار ســری 
جهیزیه نیز به نوعروسانی که از سوی نهادهای ذی ربط معرفی شده 

و واجد شرایط دریافت جهیزیه باشند، تقدیم شده است.
حامد صادقی، سرپرســت معاونت محرومیت زدایی آستان قدس 
رضــوی هم در بخــش دیگری از این برنامه، کیفیــت اهدای این 
جهیزیه  ها را تشــریح کرد و گفت: فرآیند توزیع این جهیزیه ها به 
هر نوعروس شناسایی شده با هدف حمایت از موضوع ازدواج آغاز 
شده است. در گام اول این طرح امروز 50 سری جهیزیه تحویل داده 

خواهد شد و تا پایان این هفته فرآیند تحویل این 300 سری جهیزیه 
به اتمام خواهد رسید.

وی با بیان اینکه در راســتای حمایت از تولیــد داخلی اقلام این 
جهیزیه ها همگی از کالاهای ایرانی تهیه شده تا ضمن تأمین وسایل 
مورد نیاز برای آغاز یک زندگی، از تولید ملی و تولیدکننده ایرانی نیز 
حمایت به عمل آید، تصریح کرد: هر سری جهیزیه شامل 10 قلم 
کالای ایرانی مانند یخچال فریزر، جاروبرقی، یک تخته فرش، ماشین 

لباس شویی، اجاق گاز، پنکه و... می شود.
گفتنی اســت؛ این نوعروســان با همکاری کانون های خادم یاری 
رضوی در مشــهد به آستان قدس رضوی معرفی و پس از بررسی 
شاخصه های لازم محرومیت از جمله فقدان پدر و یا ازکارافتادگی 
سرپرست خانواده با تحقیقات محلی انتخاب شدند. هر سری جهیزیه 
با حفظ کرامت نوعروسان و منزلت خانواده آنان، درب منزل به 

نوعروسان تحویل داده خواهد شد.

شهردار منطقه ۷ تبریز:

۲۰ هکتار از باغ های لاله به فضای سبز شهری 
تبدیل می شود

تبریز-خبرنگاریادگارامروز:
 شــهردار منطقه ۷ تبریز با بیــان اینکه جنوب غــرب تبریز با وجود 
صنعتی بودن نیازمند بهبود و توســعه فضای سبز است، از طرح تملک 

۲۰ هکتار از باغ های لاله برای توسعه فضای سبز شهری خبر داد.
اکبــر پورخردمند به تشــریح برنامه هــا و اولویت های ایــن منطقه از 
شــهرداری در حوزه فضای ســبز پرداخت و گفت: در راستای توسعه 
فضای ســبز طرح تملک و اجرای پروژه های فضای سبز در ۲۰ هکتار 
از باغات منطقه لاله در دســتور کار قرار دارد که ســال آینده عملیاتی 
خواهد شــد.او همچنیــن احداث پارک در منطقه کوجــوار را از دیگر 
برنامه های این منطقه در توسعه فضای سبز عنوان کرد و اظهار داشت: 
این منطقه صنعتی نیز نیازمند وجود فضای ســبز و پارک است که در 
دســت پیگیری بــوده و در حال مذاکره و توافق بــا مالک قطعه ای با 
کاربری فضای سبز هســتیم که امیدواریم به نتیجه برسد.پورخردمند 
ادامه داد: برنامه های شــهرداری منطقه هفت در حوزه فضای سبز در 
ســال ۱۳۹۹ شامل تملک ۲۰ هکتار از باغ های لاله و تبدیل به فضای 
سبز شهری، احداث پارک مهر ولایت دو،  با ۳۵ هزار مترمربع است که 
پارکی دو منظوره برای اســتفاده مردم و آمادگی برای اسکان در مواقع 

بحرانی خواهد بود.
.او در مورد وضعیت خدمت رسانی در دو روستای الحاق شده به منطقه 
هفت اظهار داشــت: طرح تفصیلی روســتای خلجــان نیز به تصویب 
رسیده و هم اکنون در آنجا خدمات شهری انجام می شود؛ در روستای 
کووجوار که دارای بافتی صنعتی به همراه مسکونی است، نیاز به توسعه 
فضای سبز داریم و به منظور مقابله با آلودگی واحدهای بزرگ صنعتی 
همچون پتروشــیمی و پالایشگاه، ســال آینده با تملک زمین های با 
کاربری فضای ســبز،  پارکی در کوجــوار در کوتاهترین زمان ممکن 

احداث خواهد شد.
شــهردار منطقه هفت تبریز همچنین از جمع آوری 27هزارو500تن 
زباله در ســطح منطقه طی 9 ماه سال جاری خبر داد.اکبر پورخردمند 
با اشــاره به عملکرد معاونت خدمات شهری و اجرایی در زمینه تنظیف 
و پاکسازی منطقه گفت: تنظیف و پاکسازی منطقه در سه زمینه جمع 
آوری زبالــه، لجن و نخاله صورت می گیرد که از ابتدای ســال جاری 
تا پایان آذرماه 27هزارو 500تن زباله، ســه هــزار و 560 تن لجن از 
ســطح کانال ها و هزار و 840 تن نخاله از زمین های خالی جمع آوری 

شده است.
وی جمــع آوری نخاله از زمین های خالی و بایــر، رفع زوائد بصری و 
نازیبائی های شــهری، مقابله با حیوانات موذی و از بین بردن حشرات 
ســمی را از اهم مواردی عنوان کرد که در برنامه پاکســازی نیروهای 
خدمات شهری منطقه هفت در قالب تنظیف و پاکسازی عملیاتی شده 
است.شهردار منطقه لایروبی و پاکسازی کانال ها را از مهمترین اقدامات 
نیروهای خدمــات در فصل های بارندگی عنوان کرد و اظهار داشــت: 
در راســتای هدایت صحیح آب های سطحی و جلوگیری از آبگرفتگی، 
تمامی کانال ها پاکسازی می شود که طی 9 ماه سه هزار560 تن لجن 

جمع آوری شده است.

جذب ۹۴۰ میلیارد ریال سرمایه در حوزه صنعت
 و معدن منطقه آزاد ماکو

ارومیه -مینا اصلانی - خبرنگاریادگار امروز:
 معاون اقتصادی و ســرمایه گذاری ســازمان منطقــه آزاد ماکو گفت: 
امسال ۹۴۰ میلیارد ریال ســرمایه گذاری در حوزه صنعت و معدن در 

این منطقه انجام شده است.
ابراهیم جلیلی افزود: از این میزان، ۴۲۰ میلیارد ریال در حوزه معدن و 

۵۲۰  میلیارد ریال در حوزه صنعت سرمایه گذاری شده است.
وی با بیان اینکه این مقدار سرمایه در قالب ۳۰ واحد معدنی و صنعتی 
جذب شــده، ادامه داد: واحدهای صنعتی شامل تولیدی پوشاک، لوازم 

پلاستیک،  لوازم خانگی و تاسیسات است.
معاون اقتصادی و ســرمایه گذاری سازمان منطقه آزاد ماکو اضافه کرد: 
با این میزان سرمایه گذاری، ۵۰۰ فرصت شغلی مستقیم در این منطقه 

ایجاد شده است.
منطقه آزاد ماکو به لحاظ محدوده جغرافیایی شــامل شهرســتان های 
ماکو، شــوط، پلدشــت و شــهر مرزی بازرگان بوده و در منتهی الیه 

شمال غرب کشور واقع است.
مســاحت این منطقه حدود پنج هــزار کیلومترمربع و جمعیت آن بر 
اســاس نتایج سرشــماری عمومی نفوس و مسکن سال ۱۳۹۵، حدود 

۲۰۰ هزار نفر است.
منطقــه آزاد ماکو به عنوان بزرگترین منطقه آزاد کشــور دارای ۱۴۰ 
کیلومتر مرز مشترک با کشور جمهوری آذربایجان و ۱۳۰ کیلومتر مرز 

مشترک با کشور ترکیه است.

دعوت آستان قدس از روحانیون برای تبلیغ 
نوروزی در مشهد

مشهد-خبرنگاریادگار امروز:
 مدیر امور فرهنگی خدام و کارکنان  و اعزام  مبلغ آستان قدس  رضوی از 

روحانیون برای حضور نوروزی و تبلیغ در مشهد دعوت کرد. 
حجت الاسلام والمسلمین عماد دخانی، از روحانیون جهت حضور نوروزی 
و تبلیغ در مشهد و عضویت در کانون خادمیاری تبلیغی رضوی در سراسر 

کشور دعوت کرد.
بر اساس اعلام آستان نیوز، وی به زمان تبلیغ اشاره و ابراز کرد: از سه شنبه 
27 اسفند ماه از ساعت 7 صبح تا 17 عصر زمان پذیرش در مشهد است و 
زمان اجرای برنامه نیز از از تاریخ 28 اسفند 98 تا 13 فروردین 99 است.

دخانی بیان کرد: این فراخوان جهت سه دوره تبلیغی از 28 تا 3 فروردین، 
4 تا 8 فروردین و  9 تا 13 فروردین و در 5 محور پیش بینی شــده است 
و داوطلبان واجد شــرایط می توانند حداقل در یکــی و حداکثر با تایید 

صلاحیت در هر سه دوره شرکت کنند.
مدیــر امــور فرهنگی خــدام و کارکنان  و اعــزام  مبلغ آســتان قدس  
رضــوی در مــورد چگونگــی شــرکت در ایــن دوره تبلیغــی، گفت: 
 علاقه منــدان می تواننــد جهت ثبت نام و اطلاعات بیشــتر به ســایت

 https://mizbaniaqr.razavi.ir/ مراجعه کنند.

مدیرکل امور مالیاتی استان قزوین:

مودیان مالیاتی فرصت استفاده از تسهیلات 
خوش حسابی را از دست ندهند

قزوین - مریم نقدی-خبرنگاریادگار امروز: 
مدیرکل امور مالیاتی استان قزوین تاکید کرد: مودیان مالیاتی فرصت استفاده از 

تسهیلات خوش حسابی را از دست ندهند.
ســعید حوائج درخصوص شرایط بخشودگی جرایم در بهمن ماه اظهار داشت: 
واحدهای تولیدی در صورت پرداخت بدهی تا پایان بهمن ماه از بخشــودگی 
92 درصد و سایر مودیان نیز از بخشودگی 84 درصدی جرایم مالیاتی بهره مند 
می گردند .وی بر استفاده از این ظرفیت قانونی از سوی فعالان اقتصادی تاکید 
کرد و گفت: در راســتای دستورالعمل بخشودگی جرایم مالیاتی، مودیانی که 
دارای بدهی قطعی شــده تا تاریخ 30/7/1398 بوده و نسبت به پرداخت آن تا 
پایان سال 1398 اقدام ننمایند، به موجب ماده 191 قانون مالیاتهای مستقیم به 
عنوان مودی خوش حساب تلقی نشده و جرایم آنها قابل بخشودگی نمی باشد.

حوائج با تاکید بر اینکه این تســهیلات برای حمایت از فعالان اقتصادی و رفع 
مشکل نقدینگی بنگا ه های تولیدی درنظر گرفته شده است، بیان کرد: اشخاص 
حقیقی و حقوقی در صورتی که نسبت به پرداخت مانده بدهی مالیاتی قطعی 
شده خود، حداکثر تا پایان سال جاری اقدام نمایند به  عنوان مودی خوش  حساب 
تلقی شده و از تسهیلات حداکثری بخشودگی جرایم مالیاتی بهره مند خواهند 
شد.وی احراز شرایط خوش حسابی را یک فرصت استثنائی برای مودیان عنوان 
کرد و از فعالان اقتصادی، خواست از این تسهیلات قانونی نهایت استفاده را ببرند.

مدیرکل امور مالیاتی اســتان قزوین همچنین یادآور شد: مودیانی که یک ماه 
از ابلاغ برگ قطعی آنها نگذشــته باشد در صورت واریز بدهی مشمول 100 % 

بخشودگی جرایم مالیاتی خواهند شد .

معاون اقتصادی شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور:
9 هزارپست سازمانی در شرکت های

 آب و فاضلاب حذف می شود
ساری - خبرنگاریادگار امروز:

 معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور گفت: 
۹ هزار پست سازمانی با ادغام شرکت های آب و فاضلاب روستایی و شهری در 
کشور حذف می شود.مسعود خشایی  در مراسم ادغام شرکت های آب و فاضلاب 
شهری و روستایی مازندران با بیان اینکه تمامی شهرهای مازندران و ۷۷ درصد 
جمعیت روستایی استان از نعنت آب آشامیدنی سالم بهره بردار هستند، اظهار 
داشت: در ایام قابل توجهی از سال، جمعیت موجود در استان افزایش می یابد در 

حالی که منابع آب ثابت است.
وی با اشــاره به میانگین برخورداری مازندران از طرح های فاضلاب نســبت به 
کشور پایین است، گفت: اولین طرح فاضلاب بهداشتی مازندران در بابل و آمل 
اجرا شده است و باید با تأمین منابع مالی، شمار شهرهای بهره مند از طرح های 
بهداشــتی فاضلاب را افزایش دهیم زیرا اهمیت اجرای این طرح در مازندران 
بسیار بالا است.خشایی با عنوان اینکه شرکت آب و فاضلاب روستایی با ساحتار 
دولتی از ساختار جهاد کشاورزی به آبفا منتقل شد، گفت: در حوزه شهری نیز 

آب و فاضلاب شهری مشغول فعالیت بوده است.
معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی شــرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور با 
اشــاره به چالش های متعدد فراروی در دو شــرکت آب و فاضلاب روستایی و 
شــهری اظهار داشت: طبق مطالعات صورت گرفته در بین کشورهای مختلف 
دنیا، هیچ جا تفکیکی بین خدمات شرکت های اب و فاضلاب شهری و روستایی 
وجود ندارد.خشایی با اشاره به یکپارچه سازی شرکت های آب و فاضلاب شهری 
و روستایی، استفاده از پتانسیل نیروی انسانی توانمند در راستای سیاست های 
کلان کشور را از جمله اهداف ادغام و یکپارچه سازی بیان کرد و گفت: اجرای 
این طرح مورد استقبال مقام های مسئول کشوری قرار گرفته است و طبق مصوبه 
شــورای عالی اداری و هیئت وزیران، شرکت های آب و فاضلاب یکپارچه شده 
است.وی یادآور شد: با اصلاح در اساسنامه شرکت ها، ساختار سازمانی متناسب 
طراحی و ابلاغ شــده و زیرســاخت های لازم برای تشکیل شرکت های آب و 

فاضلاب استانی مهیا شده و ۹ هزار پست سازمانی حذف شد است.
وی با بیان اینکه آب و فاضلاب شهری و روستایی نداریم، گفت: با اجرای طرح 
یکپارچه سازی، هزینه های دولت کاهش می یابد و ۹۰۰۰ پست سازمانی حذف 

می شود و سه هزار کارمند شناسه دار در قالب غیردولتی ساماندهی می شوند.

مدیرکل امور مالیاتی  قزوین خبرداد؛

اختصاص  216میلیارد تومان از محل 
عوارض مالیات بر ارزش افزوده 

به شهرداریها و دهیاریهای 
قزوین - مریم نقدی-خبرنگاریادگار امروز: 

مدیرکل امور مالیاتی اســتان قزوین از پرداخت بیش از 2169 میلیارد ریال 
از محــل عــوارض مالیات بر ارزش افزوده به شــهرداری هــا، دهیاری ها و 

فرمانداریهای استان در 10 ماهه سال جاری خبر داد.
ســعید حوائج با اعــلام این مطلب تصریح کرد: در ده ماهه امســال از محل 
مشــارکت مردم شریف اســتان در پرداخت مالیات بر ارزش افزوده، بیش از 
1515میلیارد ریال به حســاب شــهرداری ها، بیش از 627 میلیارد ریال به 
حساب دهیاری ها و بیش از 27میلیارد ریال جهت هزینه کرد در روستاهای 
فاقد دهیاری به صورت مستقیم واریز شده است و بخشی از اقدامات اجرایی 
و عمرانــی که مردم عزیز ما در این مناطق مشــاهده می کنند از محل این 
مشارکت است.وی با اشاره به اینکه یک درصد از درآمد ارزش افزوده به بخش 
سلامت اختصاص می یابد، گفت: درآمد های حاصل از مالیات بر ارزش افزوده 
نقش موثری در تحول نظام سلامت به خصوص در مناطق محروم، روستاییان 
و عشایر ایفا می کند در همین راستا در ده ماهه امسال بالغ بر 899 میلیارد 
ریال به این بخش اختصاص یافته است که در ارتقای بخش بهداشت و سلامت 

استان موثرخواهد بود.
حوائج همچنین اظهار داشت: بر اساس ماده 109 قانون برنامه ششم توسعه، 
هر ماه بیست و هفت صدم درصد از محل مالیات بر ارزش افزوده برای توسعه 
ورزش اختصاص می یابد، این رقم در استان قزوین در دهه ماه سال جاری 

بیش از 41 میلیارد ریال بوده است.
مدیر کل امور مالیاتی استان قزوین با اشاره به این که عوارض وصول شده از 
محل مالیات بر ارزش افزوده در هر استان جهت عمران و آبادانی همان منطقه 
هزینه می شود، افزود: تحقق درآمدهای مالیاتی رابطه مستقیمی با توسعه و 
پیشرفت هر استان خواهد داشــت، زمانی که مردم از هزینه کرد درآمدهای 
مالیاتی در شهر و روســتای خود مطلع شوند تمایل بیشتری برای پرداخت 

مالیات و عوارض خواهند داشت .

استاندار اصفهان :

کاهش  بارشها در حوضه زاینده رود ضرورت مصرف بهینه آب را می طلبد

yadegar_emrooz@yahoo.com

سرپرست شرکت گاز استان خراسان رضوی  مطرح کرد؛

هدایت، نظارت و حمایت 3 عامل تحقق اهداف سازمان

تولیت آستان قدس خبر داد؛

اهدای 300 سری جهیزیه به زوج های کم برخوردار مشهدی



مدیر عامل شرکت تولید کننده داروی درمان 
سرطان از صادرات   »سینادوکسوزوم« به تایلند 

و ارمنستان تا قبل از سال جدید خبر داد. 
یک شــرکت دانش بنیان در پــارک فناوری 
پردیس پس از اخذ مجوزهــای  لازم از وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی برای تولید 
 نانوداروی ضد سرطان سینادوکسوزوم، موفق به 
صادرات و عرضه  این محصول به کشور سوریه 

شد. 
این محصول که در زمینه درمان بیماری هایی 
نظیر سرطان پســتان و  تخمدان کاربرد دارد، 
با قیمتی کمتر از محصول مشــابه خارجی در 

 بازار دارویی ایران عرضه شــده است. به نحوی 
کــه با وجود قیمت ۷۰۰  دلار برای هر ویال در 
بازارهای منطقه ای، داروی سینادوکســوزوم به 
 قیمت ۳۸۰ هزار تومان با تعرفه آزاد و ۳۸ هزار 
تومان با تعرفه  بیمــه ای در بازار داخلی عرضه 

می شود. 
طبق اعلام این شرکت، داروی سینادوکسوزوم 
تا کنون بیش از ۶ هزار  ویال در کشــور فروش 
داشته است که نشاندهنده پذیرش و تایید آن 

از  سوی متخصصان انکولوژیست است. 
داروی سینادوکســوزوم تولید ایــران به دلیل 
اینکه به صورت انتخابی بر  روی بافت های مبتلا 

عمل می کند، عوارض کمتری نسبت به داروی 
 دوکسوروبیسین معمولی دارد. 

مهنــاز قمی مدیر عامل شــرکت دانش بنیان 
تولید کننده این دارو اظهار  کرد: تاکنون موفق 
شــدیم داروی سینادوکســوزوم را به سوریه و 

لبنان  صادر کنیم. 
وی با بیان اینکه کشورهای دیگری نیز مخاطب 
این دارو هســتند، بیان  کرد: با تلاش های زیاد 
در صدد برآمدیم تا این دارو را در ارمنســتان و 
 تایلند ثبت کنیم؛ این رجیستر دارو مدت زمانی 

به طول می انجامد. 
قمی با تاکیــد بر آماده بودن ایــن دارو برای 
صادرات گفت: پیش بینی  می کنیم که در ماه 
پایانی امسال و قبل از سال جدید این دارو وارد 

تایلند  و ارمنستان شود. 

تشخیص جهش های ژنتیکی 
با راهکاری فناورانه

محققان کشــور راهکاری ارائه دادند تــا به کمک چند قطره 
خون بتوان  جهش های ژنتیکی افراد را تشــخیص داد. با این 
وجــود فرد تنها با یک  آزمایش بــه اطلاعات نهفته در تمامی 
ژن های خود دســت می یابد. تولد نوزادان با نقص ژنتیکی در 
کشــور آماری حدود ۵ درصد دارد.  یعنی حدود ۵۰ هزار نفر و 
به دلیل ازدواج های خویشاوندی این آمار  بیشتر از کشورهای 
غربی تخمین زده می شــود. از ایــن رو محققان و متخصصان 
کشــور در این حوزه تلاش های موثری  انجام دادند تا شــاهد 
تولد نوزادان با نقص ژنتیکی نباشــیم. در این راستا یک آزمون 
تشخیصی طراحی شد که در آن  »دی ان ای«  بیمار استخراج 
و توالی یابی می شــود. پــس از آن تحلیل نتایــج آماری را بر 
 پایــه هوش مصنوعی انجام می دهــد تا جهش ژنتیکی عامل 
بیماری کشف  شود.  »اگزومین« نامی است که برای این آزمون 
برگزیده اند که در آن تمامی  نواحی کد کننده ژن ها تنها در یک 
تست مورد بررسی قرار می گیرند و  جهش های بیماری زا که در 
جمعیت به ندرت مشاهده شده اند کشف  می شود. محققان یک 
شرکت دانش بنیان که از حمایت های ستاد توسعه  فناوری های 
ســلول های بنیادی معاونت علمی و فناوری برای انجام  برخی 
پروژه های فناورانه خود برخوردار بوده با این خدمت راهکاری 
 موثر برای بیماری های نادر ژنتیکی ارائه داده است. با این آزمون 
تنها بــا یک آزمایش فرد به اطلاعات نهفته در تمامی  ژن های 
خود دســت می یابد. برای انجام آزمون نیز تنها به چند قطره 
از  خون فرد نیاز اســت تا بررسی و استخراج » DNA « از آن 
انجام شود. بسیاری از این علائم و نشانه ها به گونه ای است که 
تشخیص قطعی  بیماری و علت آن دشوار است. به همین دلیل 
به آن ها بیماری نــادر  ژنتیکی می گویند. پیدا کردن علت این 
بیماری ها برای تصمیمات پزشــکی  هدفمندتر و پیشگیری از 

تولد فرزند بیمار دیگر خانواده حائز اهمیت  است. 
 »اگزومین« توســط این شرکت دانش بنیان با هزینه ای کمتر 
از نصف  نمونه خارجی به مردم ارائه می شــود. این در صورتی 
است که از نظر  کیفیت با بهترین نمونه خارجی رقابت می کند. 
همچنین در فرآیند توسعه  این تست که در کشور انجام شده 
از داده های ژنتیکی ۱۶۰ هزار نفر  بهره گرفته شــده و کیفیت 
نتایج با داده های مرکز پیشگام جهانی در این  خدمت مقایسه 

شده است. 

قانون صیانت از فضای مجازی
 تصویب می شود

حجت الاســلام مهدی شیخ عضو کمیسیون فرهنگی مجلس 
گفــت: در حال  تصویــب قانون صیانت از فضــای مجازی در 
مجلس هســتیم که اگر به این  مجلس نرســد، امیدواریم در 
مجلس بعدی تصویب شــود. عضو کمیسیون فرهنگی مجلس 
شــورای اسلامی در مراســم روز اینترنت  امن تر، با بیان اینکه 
حذف اینترنت از زندگی نه میسر و نه مطلوب  است گفت: باید 
روش صحیح اســتفاده از اینترنت را بیاموزیم و این به  معنای 
دســتیابی به اینترنت پاک است. وی با اشاره به اینکه اینترنت 
برای کودکان کارکرد آموزشی و  ســرگرمی دارد؛ کلاس های 
اینترنتی، در مناطق محروم هم قابل دسترسی  هستند و حتی 
اینترنت به انجام ظریف ترین عمل های جراحی کمک  می کند، 
گفت: اگر اینترنت مختل شــود خیلی از امکانات ســاده مثل 
نــور،  گرمایش محیطی، حمل و نقل عمومی و... دچار اختلال 
می شــوند. چون  سیســتم مدیریت و کنترل اینهــا از طریق 

اینترنت هدایت می شود. 
عضو کمیســیون فرهنگی مجلس با بیان کارکردهای دوسویه 
مثبت و  منفی تمام ابزارهای بشــری از جمله اینترنت تصریح 
کــرد: اینترنت هم  مثل هر ابزار دیگری خطرات و تهدیدهایی 
دارد. امروز در اینترنت  همه نــوع جرمی رخ می دهد، به ویژه 
اینکه مجرمان به آســانی هویت و  جنســیت خــود را پنهان 
می کنند، اما نباید به بهانه عــوارض و خطرات، از  قابلیت ها و 
امکانات آن محروم بمانیم. این استاد دانشگاه با اشاره به اینکه 
هنوز در ایران برخی بر این باورند  که برای مبارزه با آلودگی های 
اینترنت باید اینترنت را قطع کنیم،  افزود: بخشــی از دستیابی 
به اینترنت پاک با کمک فناوری از  سخت افزار و نرم افزار انجام 
می شــود و وجود ســیم کارت های کودک و  اینترنت های ویژه 
کودکان در دنیا برای نیل به همین هدف اســت. اما  مهم ترین 
رکن در این زمینه آگاهی پدران و مادران و مربیان هســتند، 
 چون آنها هستند که باید برای فرزندان سطح دسترسی تعریف 

کنند. 
شــیخ به نقش نهادهای مختلف در رسیدن به اینترنت امن تر 
اشــاره کرد و  گفت: متولیان امور هم لازم است در این زمینه 
برنامه ریزی داشته باشند.  وزارت ارشاد، وزارت ارتباطات، صداو 
سیما، پلیس و.. همه باید دست  به دست هم بدهند تا اینترنت 
پاک و امن تر را تحقق ببخشــند. وی با اشــاره به برگزاری روز 
 ) SID-  Safer Internet Day ( جهانی روز اینترنت امن تر
گفت: متاسفانه امروز در سطح شهر هیچ  تبلیغی از روز اینترنت  
پاک تر مشاهده نمی شود و این درحالی است که  از مسئولان 
انتظار می رود در این روز، سراسر کشور را روی  موضوع اینترنت 
و چالش های آن متمرکز کنند. عضو کمیسیون فرهنگی مجلس 
افــزود: ما هم اکنون در حال تصویــب  قانون صیانت از فضای 
مجازی در مجلس هستیم و اگر به این مجلس  نرسد، امیدواریم 
در مجلس بعدی تصویب شود. در همین حال در  شورای عالی 
فضای مجازی نیز اساسنامه ها و دستورالعمل هایی برای  ابلاغ 
 SID- ( ایــن قانون تنظیم خواهد شــد. روز اینترنــت امن تر
Safer Internet Day ( از ســال ۲۰۰۴  توسط کمیسیون 
اروپا نامگذاری شده و از آن زمان تاکنون همه ساله  مراسمی به 

این مناسبت در سراسر دنیا برگزار می شود. 
امســال بیش از ۱۴۰ کشور دنیا، مراسم روز اینترنت امن تر را 
برگزار  کردند. هر ســال شبکه  Insafe  یک موضوع متفاوت را 
برای برگزاری این  رویداد انتخاب می کند. شــعار امسال مانند 
 Together for a   -سال گذشته »با هم برای  اینترنت بهتر

better internet « در نظر گرفته  شده است. 

»منشور اخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 
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امیر ناظمی معاون وزیــر ارتباطات گفت: جذب 
سرمایه گذاری قانونمند  با وجود قوانین و مقررات، 
هدفگــذاری اهداف کلان شــبکه ملی اطلاعات 
 مبنی بر حجم ۱۰ درصــدی اقتصاد دیجیتال را 

محقق می کند. 
ناظمی با اشاره به اهداف کلانی که مطابق مصوبه 
شــورای عالی فضای  مجازی باید بر بستر شبکه 
ملی اطلاعات ارائه شــود، اظهار داشــت:  شورای 
عالی فضای مجازی مصوب کرده است که تا سال 
۱۴۰۴ سهم  اقتصاد دیجیتال ایران ۱۰ درصد کل 
اقتصاد کشور شود، این موضوع  نشان می دهد که 
در این اهداف نیز تاکید بر این است که شبکه ملی 

 اطلاعات در تعارض با اینترنت نیست. 
وی بــا بیان اینکــه مطابق این مصوبــه تمامی 
خدمات پایه ارتباطی از  جمله پیام رســان ها به 
عنوان اقدامات مرتبط با شبکه ملی اطلاعات، در 
 نظر گرفته شده است، افزود: اهداف مصوب برای 
شــبکه ملی اطلاعات،  بعد تکاملی این پروژه ملی 
اســت و جزئیات آن نشان می دهد که این  شبکه، 
در تعارض با اینترنت نبوده، بلکه مکمل اینترنت 

است. 
رئیس سازمان فناوری اطلاعات با اشاره به اهدافی 
که برای افزایش  سهم اقتصاد دیجیتال از اقتصاد 
کل کشــور با تکمیل شبکه ملی اطلاعات  متصور 
شــده اســت و نیز اعداد و ارقامی که مربوط به 
افزایش ترافیک  داخلی و خارجی اینترنت اســت، 
گفت: این اهداف نشــان می دهد که رابطه  شبکه 
ملی اطلاعات با اینترنت قرار نیست که قطع شود 

و مــا می خواهیم  به جایی برســیم که بالغ بر ۶۰ 
درصد ترافیک دیتا در کشــور تبادل شود  و تنها 

۴۰ درصد ترافیک خارجی باشد. 

وی بــا بیان اینکــه چیزی به نــام اینترنت ملی 
در کشور پذیرفتنی نیســت و  مفهوم شبکه ملی 
اطلاعــات در مصوبه جدید شــورای عالی فضای 
 مجازی، کاملًا شــفاف اســت، افزود: شبکه ملی 
اطلاعات جدای از  اینترنت نیست و اهداف مدنظر 
برای این شبکه نیز بیانگر آن است که  شبکه ملی 
اطلاعات قرار است در ۳ رویکرد اقتصادی، حریم 
 خصوصی و دسترسی عادلانه برای کاربران مفید 

واقع شود. 
ارائه خدمات ارزان تر در شبکه ملی اطلاعات

ناظمی با بیان اینکه در رویکرد اقتصادی، شــبکه 
ملی اطلاعات می تواند  خدمات ارزان قیمت تری 
را نســبت به اینترنت برای کاربــران فراهم کند، 
 توضیــح داد: برای مثال کاربــران می توانند برای 
تماشای فیلم از طریق  وبسایتهای داخلی، هزینه 
کمتری بابت قیمت دیتا پرداخت کنند. در همین 
 حال خدمات دولتی بر بستر شبکه ملی اطلاعات 
با ریســک امنیتی کمتر  و با اطمینان بیشتر برای 
حفظ حریم شــخصی کاربران، قابل ارائه خواهد 

 بود. 

وی با اشــاره به رویکرد شــبکه ملی اطلاعات در 
دسترســی عادلانه افراد  به ارتباطات، تاکید کرد: 
قصد این اســت که تمامی افــراد در بخش های 
 مختلف بتوانند از خدمات پایه ای با قیمت ارزان تر 
اســتفاده کنند. برای  مثال کیفیت دسترسی به 
خدمات آموزشــی یک دانش آموز در یک منطقه 
 روســتایی با دانش آموزی که در یک کلان شهر 

زندگی می کند، نباید  متفاوت باشد. 
ë  اختلاف مفهومی بر سر تعریف شبکه

ملی اطلاعات رفع شد
معاون وزیر ارتباطات با تاکید بر اینکه زیرساخت 
شــبکه ملی اطلاعات  به رشد قابل قبولی رسیده 
اســت، در خصــوص اختلافی که میــان وزارت 
 ارتباطات و شــورای عالی فضای مجازی بر ســر 
مفهوم شبکه ملی  اطلاعات وجود داشت نیز گفت: 
به نظر می رسد با توجه به اهداف  کلانی که برای 
تکمیل شــبکه ملی اطلاعات درنظر گرفته شده 
اســت،  اختلاف مفهومی بر سر تعریف این پروژه 

ملی، وجود ندارد. 
ë  تحقق اقتصاد دیجیتال در گروه سرمایه

گذاری قانونمند
ناظمی در پاســخ به وجود برخی نگرانی ها مبنی 
بر تضمین ســرمایه  گذاری در رســیدن به هدف 
تحقــق اقتصاد دیجیتال و حفــظ منافع ملی در 
 این خصــوص، تاکید کرد: به طــور قطع جذب 
ســرمایه گذاری قانونمنــد و  در گــرو قوانین و 
مقررات، می تواند هدفگذاری اهداف کلان شبکه 
ملی  اطلاعات مبنی بر حجم ۱۰ درصدی اقتصاد 

دیجیتال را محقق می کند. 

رئیس سازمان فناوری اطلاعات با اشاره به سرمایه 
گذاری خارجی در  این حیطه گفت: اگر توانمندی 
جذب سرمایه گذاری خارجی در این  حوزه وجود 
داشــته باشــد، می توانیم با قانونگذاری و تدوین 
قوانین و  مقررات به توســعه اقتصاد کشور کمک 
کنیم. اگر توانمندی های خود را  نادیده بگیریم در 

این حوزه موفق نخواهیم بود. 
وی بــا بیان اینکه اگر ناتوانی در قوانین و مقررات 
برای ورود ســرمایه  گذاری هــای خارجی در این 
بخش وجود دارد، باید رفع شود، ادامه داد:  جذب 
ســرمایه گذاری خارجی توانمندی یک کشــور 
را نشــان می دهد و  کشــورهای توسعه یافته ای 
ماننــد آمریکا و آلمان نیز ســرمایه گذار  خارجی 

می پذیرند. 
معاون وزیر ارتباطات افزود: در صورتی که قوانین 
و مقررات مدونی  داشــته باشــیم نباید نگرانی از 
بابت منافع ملی داشته باشیم. کما اینکه  بسیاری 
  ICT  از ســرمایه گذاری های خارجــی در حوزه
طی ســالهای قبل  نیز نشــان داده است که این 
حرکت، باعث رشــد منافع ملی ما شده و نه  تنها 
این شرکت ها، پس از رسیدن به سوددهی کشور 
ما را ترک نکرده  اند، بلکه در پروژه های دیگری نیز 

سرمایه گذاری کرده اند. 
وی در مورد اینکه چه میزان سرمایه گذاری نیاز 
است تا در سال   ۱۴۰۴ به سهم ۱۰ درصد اقتصاد 
دیجیتال از اقتصاد کل کشور برسیم،  گفت: هنوز 
میزان ســرمایه گذاری برای رسیدن به این هدف 

تعیین نشده  است. 

محققان ایرانی توانســته اند به منظور استخراج 
اطلاعات ســیگنالینگ از  شــبکه مخابرات سیار 
ســامانه ای را طراحی و در یکی از شــبکه های 

 مخابراتی اجرایی کنند. 
رتبه ســوم پژوهش هــای کاربــردی در گروه 
تخصصی برق و کامپیوتر  سی و سومین جشنواره 
بین المللــی خوارزمی به محققان طراحی کننده 
 سامانه نظارت و تحلیل شبکه های مخابراتی تعلق 

گرفت. 
این سامانه به منظور عیب یابی و کیفیت بخشی 
شبکه مخابراتی   طراحی شده است. سامانه بومی 
نظارت و تحلیل شــبکه های مخابراتی  علاوه بر 
تامین نیازمندی هــای اپراتور های تلفن همراه، 
بر اساس  درخواست کاربران، قابل تغییر و توسعه 

بوده که در کشور پشتیبانی می  شود. 
علی سلیمانی یکی از محققان این طرح در گفتگو 
با خبرنگار مهر گفت:  با استفاده از این سامانه می 

توانیم از نسل های مختلف شبکه مخابرات  سیار 
برای کیفیت بخشــی به شبکه مستقل از شرکت 

سازنده سوییچ های  مخابراتی پشتیبانی کنیم. 

ســلیمانی خاطر نشــان کرد: این سامانه قادر به 
پایش کیفیت شــبکه های  نسل های دوم، سوم و 

چهارم تلفن های همراه است. 

وی با بیان اینکه با استفاده از تجهیرات نرم افزاری 
و سخت افزاری این  سامانه می توان اشکالاتی که 
در لینک های ارتباطی شبکه های تلفن  همراه در 
زمینه مکالمه،  SMS  و اینترنت ایجاد  شده است 
را تشخیص  داد، بیان کرد: یکی از مزایای سامانه 
نظارت و تحلیل شبکه های  مخابراتی، تشخیص 
علت و محل ایجاد اشــکال اســت؛ در واقع می 
توانیم  با این ســامانه تشخیص دهیم که در کدام 
نقطه از شــبکه مشــکلی وجود  دارد و به صورت 

آنلاین عیب یابی کنیم. 
سلیمانی با بیان اینکه این سامانه اشکالات ایجاد 
شده در شبکه های  ارتباطی را به صورت لحظه ای 
و با دقت چند ثانیه تا چند دقیقه تشــخیص  می 
دهد گفت: در برخی موارد اشــکالات از ســمت 
مشتریان گزارش  می شود و ما می توانیم با استفاده 
از این ســامانه علت آن را در این  سامانه بیابیم و 

رفع کنیم. 

وی عنوان کرد: این سامانه به دو روش مبتنی بر 
 Probe  و  Probeless  تراکنش مشترکان را از 
اینترفیس های مخابراتی جمع  آوری کرده و پس 
از دیکد آنها مبتنی بر اســتانداردهای GPP 3  و 
 GAMA  و با محاسبه شاخص های کیفی از آنها 
به عنوان تحلیل و پایش  کیفیت شــبکه استفاده 

می کند. 
ســلیمانی افزود: در حال حاضر این ســامانه در 
یکی از اپراتورهای  مخابراتی استفاده می شود تا 
رضایت مشترکان از شبکه مخابراتی  افزایش یابد. 

ســلیمانی با بیان اینکه تمام تجهیزات مورد نیاز 
این ســامانه در همین  شرکت دانش بنیان بومی 
سازی شــده اســت تاکید کرد: این سامانه تنها 
 ســامانه بومی کشــور در  زمینه پایش و تحلیل 

شبکه های مخابراتی  محسوب می شود. 
وی با اشــاره به کاربردهای ســامانه بومی گفت: 
آگاهی از مشکلات کیفی  سرورها، تحلیل کیفیت 
سرورهای ارایه شونده، پشــتیبانی از نسل های 
 مختلف شــبکه های مخابراتــی کاربردهای این 

سامانه به شمار می روند. 

تحقق اقتصاد دیجیتال در گروه سرمایه گذاری قانونمند دانستنی ها

سیاوش ملکی فر معاون توسعه صندوق نوآوری و شکوفایی گفت: در 
 گردهمایی شــرکت های دانش بنیان و استارت آپ های حوزه نفت 

۸۴۰  نیاز فناورانه از سوی صنایع، نهادها و سازمان ها ارائه می شود. 
ملکی فر در حاشیه گردهمایی شرکت های دانش بنیان و استارت آپ 
 های حوزه نفت که در محل پژوهشگاه صنعت نفت در حال برگزاری 
 اســت گفت: این گردهمایی که فردا آخرین روز آن است با همکاری 

 صندوق نوآوری و شکوفایی با وزارت نفت برگزار شده است. 
وی گفــت: هزار نفر در این رویداد ثبت نــام کرده اند که نهایتا ۲۵۰ 
 شرکت دانش بنیان، انجمن ها، تشکل ها، شتاب دهنده ها و ... در این 

 رویداد حضور دارند. 
ملکی فر تصریح کرد: در این رویداد ۸۹۱ نیاز فناورانه صنعت نفت  ارائه 
می شــود که این نیازها از سوی صنایع، سازمان ها، نهادهای  صنعتی 

هستند. 
وی افزود: امیدواریم با برگزاری این رویداد به توسعه بازار شرکت  های 
دانــش بنیان صنعت نفت کمک کنیم، زیرا چنین رویدادی اولین بار 

 است که در صنعت نفت برگزار می شود. 
ملکی فر با اشــاره به مزیت برگزاری چنین رویدادی گفت: به واسطه 
 این رویداد، شرکت های دانش بنیان به صنعت نفت و صنعت نفت به 

 شرکت های دانش بنیان دسترسی پیدا می کنند. 
وی با اشاره به پارک علم و فناوری ری گفت: حضور شرکت های  دانش 
بنیان و اســتارت آپ ها در این گردهمایــی می تواند زمینه ای برای 

 حضور آنها در پارک علم و فناوری ری باشد. 

گروهی از محققان ژاپنی برای اولین بار 
موفق به تولید پوست  مصنوعی شده اند 

که درد را حس می کند. 
این پوست مصنوعی قابلیت نصب بر روی 
انــواع ربات ها را دارد و  مهم ترین مزیت 
آن ایجاد حس همدردی و افزایش درک 

ربات ها از  انسان هاست. 
با این تحــول ربات ها را مــی توان به 
همنشین هایی با عاطفه تر تبدیل  کرد 
که دیگر تنها ماشین هایی بی روح نبوده 
و درک بهتری از انسان  ها و حس و حال 

آنها دارند. 
پژوهشگران دانشــگاه اوزاکا که بر روی 
این پوست کار می کنند، می  گویند در 
ترکیب این پوست از طیف گسترده ای 
از حســگرهای دقیق و  حساس استفاده 
شده که لمس را درک می کنند و حس 

ناشی از لمس  شدید و دردناک را به ربات 
منتقل می کنند. 

پوست یادشده ضخامت زیادی نیز ندارد 
و مجهز به یک سیستم عصبی  سرتاسری 

انتقال درد نیز هســت. با استفاده از این 
پوســت، نمونه اولیه  یــک ربات کودک 
تولید شــده که در واکنش به درد چهره 

خود را در هم  می کشد. 

تولید پوست مصنوعی که درد را حس می کندارائه ۸۹۰ نیاز فناورانه صنعت نفت به شرکت های دانش بنیان

عیب یابی شبکه های مخابراتی با سامانه بومی امکان پذیر شد

صادرات داروی ایرانی درمان سرطان به تایلند و ارمنستان


